
مهدی چمران، عضو شــورای ائتلاف اصولگرایان 
بر این باور اســت که رئیسی باید با اقدامات مثبت 
خود آن درصد بالایی که حاضر نشدند پای صندوق 
های رأی بیایند را امیدوار کند. رئیسی تندروها را در 

دولتش کنترل می کند
به گــزارش خبرگــزاری خبرآنلایــن، انتخابات 
ســیزدهمین دوره انتخابات ریاســت جمهوری با 
پیروزی ابراهیم رئیسی به پایان رسید. نکته نگران 
کننده در این انتخابات تعداد بالای آراء باطله بود. 
به باور مهدی چمران از سیاسیون اصولگرا، پیام آراء 
باطله این بود که آنها به رغم نارضایتی و گلایه مند 
بودن، نسبت به نظام وفادار هستند  و در انتخابات 
شــرکت کردنــد. او در گفت و گو بــا خبرگزاری 
خبرآنلاین به ۲ چالشی که رئیس جمهور منتخب 
در مقابل با درصد بالای کســانی که مشــارکت 
نکردند و تلاش تندروها برای منتسب کردن خود 
به این دولت پرداخت.این چهره سیاســی اصولگرا 
دربــاره کابینه دولت آینــده، ضمن بی اطلاعی از 
تصمیم رئیســی برای کابینه اش، از همفکر بودن 
اعضای کابینــه دولت دفاع می کند و تصریح می 
کند که هر رئیس جمهوری، افراد همفکر و نزدیک 
به دیدگاه خــودش را در کابینه دولت می چیند و 

این موضوع در دولت های گذشته هم بوده چراکه 
وزرای کابینه زمانــی می توانند بهتر کار کنند که 
نگاهشــان به رئیس جمهور نزدیک باشد تا عدم 

هماهنگی رخ ندهد.
*آقای چمران! انتخابات را چطور دیدید و 

پیام آراء باطله از نگاه شما چه بود؟
برداشــت مــن از آراء باطله  این بــود آنهایی که 
رأی دادند خواســتند اعلام کنند که در هر حالت 
به نظام وفاداریم و در انتخابات هم شرکت کردیم 
اما از وضعیت موجود ناراحتیم و گلایه داریم و این 

ناراحتی و گلایه مان را این گونه نشان می دهیم.
*با توجه به اینکه در این انتخابات، ۵۲ 
درصد مشارکت نداشــتند آقای رئیسی 
به عنــوان رئیس جمهــور منتخب چه 
مســئولیتی در قبال این ۵۲ درصد دارد 
و چگونه می تواند امیــد را به این طیف 
بازگرداند و آنها را در تصمیم گیری ملی 

سهیم کند؟
قاعدتا آقای رئیســی با کار موفق، مناسب، مثبت 
و تــلاش می توان این ۵۲ درصد را امیدوار کرد به 
گونه ای که در جامعه، این اقدامات دیده شــود و 
احساس کنند یقینا مردم به همان جایگاهی که قبلا 

بودند و به همان اعتقادی که داشتند باز می گردند 
و انشالله بیشتر از ۵۲ درصد خواهند شد. البته اینکه 
این میزان شــرکت کردند از انتخابات های گذشته 
کمتر بوده اما واقعا باز هم یک حضور چشمگیری 
بود به این دلیل که در شرایط سرد و یخی که وجود 
داشت ما فکر می کردیم بسیار کمتر از این میزان 

شرکت می کنند.
*با توجه به اینکه آقای ابراهیم رئیســی 
اعلام کرده اند مستقل هستند و از سوی 
دیگر با توجه به شرایط تحریم، کرونا و... 
که دولت آینده درگیر آن است، فکر می 
کنید کابینه ایشــان باید با چه رویکردی 
چینش شود؟ این کابینه باید پیام وفاق 
و تخصص گرایی داشته باشد یا نگاه و 

مشی سیاسی مهم است یا ...
وقتی که شــخصی آن هم آقای رئیســی، رئیس 
جمهور می شــود و رئیس همه می شود و همه را 
با چشــم جمهور و مردم با یک دید نگاه می کند 
دیگر به دنبال گروکشــی سیاسی نیست، درواقع 
در درجه اول کســانی را که انتخاب می کند باید 
علاوه بر اعتقاد، صداقت، پاکدســتی  و صراحت، 
مهمترین دغدغه شان باید بهبود شرایط اقتصادی 
و معیشتی مردم و کسب و کار باشد یعنی پایه اش 
کشــاورزی، صنعت، رونق تولید باشد بنابراین به 
این مســائل مبنایی بپردازند و خودشان و وقتشان 
را صرف حاشیه ها و روسازی ها نکنند بلکه باید به 
مبنا بپردازند که اگر مبنا اصلاح شود و تولید رشد 
کند هم وضعیت اقتصادی مان خوب می شود هم 
وضعیت شغل و کار . در واقع همه اینها از کشاورزی 

گرفته تا صنعت دچار رشد خواهند شد.
*بــا توجه به اینکه طیــف های مختلف 
اصولگرایی کاندیدایشان را آقای رئیسی 
معرفی کردند پیش بینی می کنید کابینه 
ایشان می تواند متشــکل از طیف های 
مختلف سیاسی باشــد یا خیر این گونه 
نیست و در نهایت شاهد کابینه ای کاملا 

اصولگرا خواهیم بود؟
من نمی دانم آقای رئیسی کابینه را چگونه انتخاب 
خواهند کرد در واقع خودشان در نهایت انتخاب می 
کنند ولی تابه حال رئیس جمهوری را سراغ دارید 
که وقتی روی کار آمده گرایش فکری دیگری به 
کار گرفته باشد؟! هر کدام از روسای جمهوری را که 
نگاه می کنیم می بینیم از همان حیطه فکری شان 
و جناح سیاسی خودشان را برای کابینه انتخاب می 
کنند. بودن وزرا مهم نیســت نگرانی کارهایی که 
متاســفانه در دولت ها اعم از دولت های گذشته و 

حتی در این دولت انجام شده، محل بحث است.
بــه یاد دارم که در دولــت اول آقای روحانی، عده 
ای ایراد می گرفتند چرا فلان بخشدار قبلی هنوز 
هم روی کار اســت. جدا از استاندار، می گفتند چرا 

بخشدار و فرماندار تغییر نکرده است. حتی به وزرات 
کشور گزارش می دادند که این تعداد از بخشداران 
را تغییر دادیم. این از نگاه من، هنر نیست متاسفانه 
این گونه بوده اســت نه تنها وزرایشان بلکه حتی 
آبدارچی و افراد دم اتاقشــان را هم تغییر دادند این 
به عقیده من درست نیست. در مورد وزرا باید گفت 
چون آنها باید مســئولیت بپذیرند و در مقابل کل 
هیئت دولت مسئول است باید از نظر سیستم فکری 
با هم نزدیک و همفکر باشــند  تا بتوانند کار کنند 
بدین معنا که مبانی سیاسی و اقتصادی شان باید 

به هم نزدیک باشد تا بتوانند با یکدیگر کار کنند.
حتی در دولت ها می بینیم وقتی دو تفکر اقتصادی 
متفاوت که روی کار می آیند با یکدیگر درگیر می 
شوند مثلا بین رئیس ســازمان برنامه و بودجه و 
وزارت دارایی و یا بیــن وزیر صمت و وزیرتعاون، 
مشــکل ایجاد می شود که اینها به کُندی کار می 
انجامد. اگر همه اینها همفکر باشند موفق تر خواهند 

بود.
*یعنی می گویید انتخاب تفکر و اندیشه 
بر انتخاب مدیران توانمند ارجحیت دارد؟

توانمنــدی و مدیریــت جای خــودش را دارد اما  
وقتی فــردی توانمندی و مدیریت دارد اما در یک 
مسئله سیاســی با رئیس خود هماهنگ نیست در 
واقع این توانمندی را به درستی استفاده نمی کند 
و نمی تواند به طور صحیح کار کند در نهایت، نتیجه 
معکوس می گیرد قاعدتا دو نفری که می خواهند با 
هم کار کنند باید همفکر باشند. حال در بعضی از 
قسمت ها که سیاسی نیست و یا چندان مهم نیست، 
مسئله فرق می کند. نمی دانم آقای رئیسی چگونه 
می خواهند کابینه شان را انتخاب کنند  من جدا از 
این مسئله، می خواهم بگویم اگر هم چنین چیزی 
رخ نداد کســی نباید انتظار داشته باشد چراکه در 
دوران خاتمــی این کار را انجــام ندادند که در آن 
زمــان توانمند نبودن مطرح نبود الان که این وزرا 
هستند آیا وزرای توانمند دیگری در جامعه نیستند 
که بهتــر از فلان وزیر )وزیری که حتی یک خانه 

هم نساخت( کار کنند.
هم توانمندی اعضای کابینه مهم است هم تعهد

چرا این کار را انجام ندادند، الان که می بینند آقای 
اسلامی وزیر مســکن و شهرسازی بسیار بهتر از 
بقیه کار می کند چــرا از اول او را انتخاب نکردند 
و به جای او فردی که کاملا همفکر بود را انتخاب 
کردند؟! این بدین دلیل است که بتوانند با هم کار 
کنند اگر همفکر نباشند مشــکل ایجاد می شود. 
هیئت دولت یک مجموعه است همانطور که می 
دانیــد در هیئت دولت، در مورد چیزی که تصویب 
می شود نمی توانند بگویند من رأی دادم و یا فلانی 
رأی نداد. در واقع همه اعضای هیئت دولت در قبال 
آن موضوع، مسئول هستند و باید مسئولیت آن را 
هم بپذیرند. به بیانی دیگر در اینجا، بحث تعهد و 

تخصص اســت یعنی هر دو را باید در نظر گیرند 
ممکن است کسی توانمند نباشد فقط همفکر باشد 

به درد نمی خورد.
در مورد آقای رئیسی نمی دانم چگونه کابینه شان 
را انتخــاب خواهند کرد. به طــور کلی نه تنها در 
ایران بلکه در کشورهای دیگر از جمله آمریکا نیز 
همین گونه است یعنی افراد همفکر را انتخاب می 
کنند مثلا ترامپ به ســرعت وزرای خود را تغییر 
می داد چون نمی توانســتند با هم کار کنند تغییر 
می داد. آقای رئیسی هم که گفته اند مستقل آمده 
ام منظورش این نیســت که اصلاح طلب اســت 
بلکه منظورش این اســت که وابسته به هیچ یک 
از احزاب سیاسی نیســت به هر حال ایشان تفکر 

انقلابی و تفکر سیاسی خاص خودشان را دارند.
*بــا توجه به تاکید آقای رییســی روی 
مبحث اخلاق گرایی، از نگاه شــما چه 
رویکردی نســبت به گروه های سیاسی 
داشته باشــند؟ مثلا ممکن است اصلاح 
طلبان وارد انزوا بشوند یا اصولگرایان به 
جای ستایش و حمایت صرف، به سمت 

مطالبه گری بروند؟
بعید نیســت هر دو حالت متصور است. مطالبه گر 
بودن ربطی به تفکر سیاســی نــدارد در واقع باید 
مطالبه کرد، راهنمایی و پیشنهاد و نظر داد از این 
رو ربطی به اصولگرا و اصلاح طلب ندارد هر کسی 
که دلش برای ملت وکشورش می تپد، اگر مشکلی، 
مسئله ای را دید مطرح کند، تذکر دهد، مطالبه کند 
منتهی مطالبه کردن با ســنگ انــدازی کردن یا 
مشکل آفرینی فرق می کند و دو مقوله جدا هستند.

*از نگاه شما ممکن است اصلاح طلبان 
در دولت آینده به سمت انزوا برود یا....

نمی دانم در همین دولت، اصولگرایان چه کار می 
کردند. اصلاح طلبان می توانند مطالبه گر باشــند 
منتهی خودشان باید تصمیم بگیرند من نمی توانم 

برای آنها تکلیف روشن کنم.
*نقش چهره های تندرو را در دولت آینده 
چگونه می بینید باتوجه به اینکه همواره 
اعلام می کردند اگر آقای رئیسی بیاید ما 
فــلان و بهمان می کنیم و نوعی ترس و 
وحشت را مطرح می کردند، وظیفه رئیس 
جمهور در مقابل این تندروها چیست و آیا 
آقای رئیســی می تواند فضا را به سمت 

تعادل ببرد؟
متاسفانه این حالتی)وحشت( است که متاسفانه در 
سال ۹۶، همین دوستانی که الان روی کار هستند 
ایجاد کردند هم وحشت ایجاد کردند و هم رئیسی 
هراسی. می گفتند رییسی بیاید دیوار می کشند  و 
فلان می کنند. آقای رئیسی در قوه قضاییه آمد و 
دیدیم با عطوفــت، مهربانی و با اخلاقمداری و با 
کمــال عدالت محوری، برنامه هایش را پیش برد. 

حتی با کســانی که با او مخالف بودند در شرایط 
بسیار اخلاقمدارانه رفتار کرد همانطور که گفتم با 
عطوفت و مهربانی بود نظیــر این رفتار را در قوه 
قضاییه زیاد دیدیم. در هر حال در مورد کســی که 
به اموال عمومی و ملت تجــاوز می کند و از حد 
خودش تخطی می کند نمی توان روی سرشــان 
دست کشید و نوازششان کرد و آن را تکریم کنند. 
بلکه طبق قانون باید با آن فرد رفتار کنند نه کمتر 
و نه بیشــتر، آن  قانون را اجرا کنند. برداشت بنده 
این است که آقای رئیسی برخلاف چهره ای که از 
ایشان در سال ۹۶، ساخته بودند در این چهار سال 
نشان داد که چنین نیست الان هم اگر کسی دنبال 
چنین موضوعاتی هستند که تندروها می خواهند 
بیاینــد و فلان و بهمان می کننــد مجددا دنبال ، 
هراسی هستند که در آن زمان داشتند. قطعا خواهیم 
دید چنین اتفاقاتی رخ نخواهد داد.قوه قضاییه قوه 
قهریه است یعنی دســتگیر می کند و بازداشت و 
زندان می برد  این در حالی است که آقای رئیسی 
که در قوه قضاییه بود با مهربانی و عطوفت خودش 
را نشان داد بیشتر از بقیه، تقاضای بخشش کرده 
حتی کسانی که سیاسی بودند یا برانداز بودند با آنها 
هم مدارا کرده  و وقتی دیدند آرام شدند برای آنها 
تقاضای بخشش کرده و مورد عطوفت و مهربانی 
رهبری هم قرار گرفتند.بنابراین آقای رئیسی نشان 
داده که چنین شخصیتی نیست حالا اینکه افرادی 
باشــند که بخواهند تندرَوی کنند به اقای رئیسی 
ربطی ندارد اگر در دولت باشند یقینا آنها را کنترل 

می کند اگر نباشند آنها راه خودشان را می روند.
*آقای رئیسی در قبال سهم خواهی های 
جریانات سیاســی و برخــی تندروهای 

حامی خود چگونه می توانند رفتار کنند؟
به هر حال ایشــان یک سیاستمدار بزرگ است و 
آنچه صلاح می داند را رفتار می کند. قاعدتا ایشان 
به سهم خواهی نگاه نمی کنند جریانات سیاسی هم 
فکر نمی کنم به دنبال سهم خواهی باشند و نباید 
هم داشته باشند سهم خواهی کردن کار درست و 
صحیحی و منطقی نیست و آقای رئیسی باید آزادنه 

بتواند آنچه را که می خواهد انتخاب کند.
اتفاقا دو روز گذشته با تعدادی از دوستانی که آقای 
رئیســی ارتباط دارند پیشنهاداتی ارائه دادیم مبنی 
بر اینکه گروه های تخصصی تشــکیل دهند که 
این گروه های تخصصی بروند مطالعه کنند البته 
تعدادی از این گروه ها تشــکیل شده و مطالعاتی 
نیز صورت گرفته است اما بیشتر باید مطالعه کنند.

*در همه دولت ها، برخی جریانات و گروه 
ها و نهادها و حتی چهره ها داشــتیم که 
به دنبال کارشکنی در کار دولت ها بودند 
امکان دارد در این دولت هم این اتفاقات 

رخ دهد یا خیر؟
نمی دانم خدا می داند. انشالله که اتفاق نیفتد.

یادداشت

رهبر انقلاب پس از دریافت دوز اول واکسن ایرانی:

منتظر واکسن ایرانی ماندم برای پاسداشت 
افتخار ملی و تشکر از محققان

سال چهارم   شماره 806  شنبه  ۵ تیر ماه 1400  1۵ ذی القعده 144۲   ۲6  ژوئن ۲0۲1  8صفحه  ۲000 تومان

رهبر انقلاب با تاکید بر ضرورت ثبت اسناد علمی و انتشار مقالات مربوط به واکسن فرمودند: در کنار تولید سریع و بهنگام، اسناد و مقالات علمی 
آن را برای آگاهی دنیا از کار بزرگ خود منتشر کنید.به گزارش خبرگزاری مهر، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، حضرت 
آیت الله خامنه ای صبح امروز )جمعه( دوز اول واکسن کوو ایران برکت را دریافت کردند. این واکسن که محصول تلاش محققان و دانشمندان 

جوان ایرانی است به تازگی مجوز مصرف را با اتکا به دانش بومی دریافت کرد و ایران به ... mamlekatonline.ir
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داننده مصطفی 
بــود،  عروســیش  دیگــه  روز  » مهشاد ســه 
می تونســت نیاد اما شرف داشت اومد، حالا باید 

پدر و مادرش جنازه او را تحویل بگیرند.«
جمــلات پایانــی زینــب رحیمــی خطــاب به 
کلانتری رییس ســازمان محیط زیست، بهترین 
آغاز  اســت. بغض ایــن خبرنگار آســیب دیده 
از ســانحه اتوبوس، فریاد همه مــا خبرنگارها و 

حتی مردم عادی است.
گرفتن یک اتوبوس ســالم برای خبرنگارها کار 
اتوبوس هم  ایــن  ســختی بود؟ فکر می کردید 
برای مســئولان فلان نهاد و بهمان وزارت خانه 

است.
چرا جان ما مردم عادی برای شــما مهم نیست؟ 
مهشــاد سه روز دیگر عروســی اش بود. شب را 
چگونــه خوابیدید؟ اگر کارتان را درســت انجام 
داده بودید، الان مهشــاد در حــال رتق و فتق 
عروســی اش بود و ریحانه یاســینی به خانه اش 
برگشــته بود و با بهراد مهرجو به دنبال یک آخر 

بودند. آرام  هفته 
از دیشــب تا به الان کلی متن قشنگ از کسانی 
کــه روی صندلی مدیریت کشــور نشســته اند، 
منتشــر شــده اســت. کاش جای ایــن متن ها 
پرطمطراق، چند تصمیم درست می گرفتید. مثل 
انتخاب یک اتوبوس مناســب! البته وقتی حادثه 
اتفاق می افتد و کار از کار می گذرد، بهترین هتل 

اختیار خبرنگارها می گذارند. را در  ارومیه 
کاش بــه جــای فیلم نگیــر آقا؛ کمــی به فکر 
مردم بودید. به خدا ما گنــاه داریم که به خاطر 
تصمیمات غلط شــما، زندگی مان اینگونه ویران 

 شود.
الان هم که همه می دانیم راننده مقصر اســت و 
مســئولان در این کشور هیچوقت مقصر نیستند. 
واقعا برای ســتادی که بودجه ای کلان در اختیار 
دارد، گرفتــن یــک اتوبوس وی آی پــی برای 

بود؟ خبرنگارها سخت 
چرا کســی نمی گوید که حمل و نقل خبرنگاران 
به شــرکتی معتبر ســپرده شــده یا به راننده و 
اتوبوســی خارج از یک شــرکت و برای منفعت 
و کســب درآمد محول کرده اند؟ چرا ســفرهای 
ایمنی  کنترل  اینچنینــی یک مســئول  گروهی 

ندارد؟
کرونــا دیر یا زود از این کشــور و جهان خواهد 
رفــت. واکســنی زده خواهد شــد و تمــام. اما 
ویــروس اتوبوس را چه کنیــم؟  مرگ های تلخ 
اتوبوســی یک به یک از جلوی چشم هایمان رد 

می شود.
داســتان اتوبوس در ایران؛ یک داســتان تکرار 
اســت. حتی شــبکه ای فیلم هم نمی تواند یک 
ســریال تکراری را ایــن همه پخــش کند. به 
خاطر همین اســت که استاندار آذربایجان غربی 
می گویــد:» آنطور کــه گفته می شــود اتوبوس 
قراضــه نبوده و بدلیل مشــکل فنی که بصورت 
طبیعی زیــاد هم اتفاق می افتــد این حادثه رخ 
داده اســت.«اگر ماست مالی کردن، نوبل داشت. 
مسئولان ما هر سال آن را از دیگران می ربایدند 

و الان کشور پر از نوبل ماست  مالی بود.
همه اینها بــه کنار، مثل اینکه هم دردی هم بلد 
نیســتید. کاش وقتی حداقل به هتل خبرنگارها 
رفتید، می ایســتادید، سرتان را پایین می انداختید 
و دســت هایتان را به هم می فشردید. نه اینکه تا 
نیامده روی صندلی بنشیند آنهم با آن وضعیت و 
بعد بادمجــان دور قاب چین هایتان به خبرنگاری 
که در حــال فیلم برداری از حرف های همکارش 

اســت، حمله کنند که فیلم نگیر، فیلم نگیر!
در ماجرای اتوبوس دانشگاه آزاد نوشتم که » دیگر خسته 
شدیم از بس که نوشتیم اگر چنین اتفاقی در بسیاری از 
کشورهای دنیا اتفاق می افتاد، مقام های مسؤول استعفا 
می دادند. به خدا خسته شده ایم.  مدیریت که بلد نیستید 
که اگر بلد بودید ما شاهد این چنین حوادث تلخی نبودیم، 

آیا عذرخواهی و استعفا هم بلد نیستید؟«
چقدر ایران همه چیز شــبیه هم هست. به زودی 
همــه فرامــوش می کنیم و در حادثــه ای دیگر 
دوباره این کلمات تکرار خواهد شــد. شاید تنها 
تفاوت آن این باشد که شاید ما یکی از مسافران 

باشیم. بعدی  اتوبوس 
کاری دیگر از دستمان بر نمی آید مگر اینکه هم 

نوا با علی زند وکیل بشــویم و بخوانیم:
  بخــواب ای دختر زیبای شــبنم، لالا کن روی 

شقایق زانوی 
بخواب تا رنگ بی مهــری نبینی، تو بیداریه که 

تلخه....

 جان ارزان خبرنگاران
 و مسئولان سخت جان!

 احداث و بهره برداری
  از ۷1 پروژه بیمارستانی

 در 8 سال دولت تدبیر و امید

 سود شرکت های بورسی 
 در ۲ ماهه اول امسال

 رشد کرد

زنگنه: بهینه سازی مصرف گاز 
ضرورت است، پارس جنوبی 

دیگری نداریم

واکسیناسیون بیماران 
 صعب العلاج و افراد بالای
 60 سال تا پایان مرداد

  واکسیناسیون
 معلمان و دست اندرکاران 

مدارس تا پایان مرداد
 سازمان مجری ساختمان ها و تاسیسات عمومی 
و دولتی، در ۸ سال دولت تدبیر و امید ۷۱ پروژه 

بیمارستانی را احداث و بهره برداری کرد.

کارشناس بازار سرمایه می گوید: گزارش های ۲ 
ماهه ابتدای سال جاری، در بسیاری از صنایع و 
معادن حاکی از رشد سود شرکت های بورسی و 

فرابورسی است.

وزیر نفت با اشاره به پوشش ۹۵.۱ درصدی جمعیت 
کشــور از نعمت گاز طبیعی تاکید کرد: بدون اجرای 
طرح های بهینه ســازی به ویژه در نیــروگاه حراراتی 

نمی توانیم در آینده تراز بین تولید و مصرف گاز...

وزیــر بهداشــت اعلام کــرد: تا پایــان مرداد 
و  صعب العلاج  بیماران  آســیب پذیر،  گروههای 
افراد بالای ۶0 ســال واکســن دریافت خواهند 

کرد .

مدیــر کل تربیــت بدنــی و ســلامت وزارت 
آموزش و پــرورش از واکسیناســیون معلم ها و 
دســت اندرکاران مدارس تا پایان مرداد ماه خبر 

داد.

 ٢٧ ماه است منتظرم تا وزیر بهداشت وقت دیدار بدهد!
مدیرعامل خانه  بیماران پروانه ای: 6تن پانسمان اهدایی آلمان گم شده است 

 چرا قیمت نفت در بازارهای جهانی صعودی شد؟

 نفت صد دلاری در راه است

 یــک ماه و نیم دیگر دولت تازه در تهران بر ســر کار 
خواهد آمــد و غربی ها به عجله افتــاده اند تا احیای 
برجام را ســرعت ببخشند.برخی از رسانه ها نوشته اند 
که ایران در پی گرفتن تضمین هایی از ایالات متحده 
است.مشخص نیست که منظور از چنین تضمین هایی 
چه باشــد و طرف مقابل تا چه اندازه بتواند به آنها بله 
بگوید.از سوی دیگر در تهران سخنگوی دولت معتقد 
اســت که اتفاقات وین ربطی به سیاست داخلی ایران 
نخواهد داشت. او همچنین گفته است که  »اگر آمریکا 
به تعهداتش برگردد، مذاکره کنندگان شــرایط را برای 
تصمیم گیری به نهادهای بالادســتی گزارش خواهند 
داد و منتظر دولت بعد نخواهند ماند.« تهران هنوز مصر 
است تا ایالات متحده شروط ایران را تمام و کمال قبول 
کند. از آن سو هر چند طرف غربی خود را محتاج توافق 

هسته ای و بازگشــت به آن احساس می کند اما قدم 
بزرگی برای رســاندن ایران به خواسته هایش، حداقل 
در ظاهر برنداشته است. با این حال برخی از کارشناسان 
معتقدند که قدم هایی چون برداشتن برخی تحریم ها و 
همچنین رویکرد خاورمیانه ای بایدن در قبال متحدانش 
در سرزمین های اشغالی و عربستان به معنای نرمش 
این کشور در مقابل خواسته های ماست.  فواد ایزدی، 
کارشناس شناخته شده روابط بین الملل در مورد توافق 

برجام به خبرآنلاین توضیحاتی داده است.
-آقای عراقچی اعلام کرده که تضمین هایی قرار است 
از طرف آمریکایی گرفته شود و آنها هم قبول کرده اند. 
این تضمین ها چه چیزهایی می توانند باشند و آیا تهران 

می تواند روی آنها حساب کند؟
حرفی که ایران زده و سیاست هایی که ...

فواد ایزدی: برای توافق ایران باید از خواسته هایش کوتاه بیاید!
 لغو تحریم ها در دستور است 

یا تعلیق تحریم ها؟
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چمران: رئیسی می تواند ۵۲ درصدی که رأی ندادند را امیدوار کند

چالش ابراهیم رئیسی با سهم خواهی تندروها از کابینه سیزدهم

آگهی مناقصه عمومي
 )نوبت اول(

شــهرداري انديشــه در نظر دارد به استناد مجوز شــماره ۵/۲۱۲/ص مورخ ۱4۰۰/۱/۲4 
مصوبه بند 8 شــماره ۲۱۰ مورخ ۱4۰۰/۰۲/۲۱ شــوراي اسلامی شهر انديشه درخصوص 

تکمیل ساختمان جديد شهرداري انديشه از طريق انتشار آگهی 
مناقصه عمومی به پیمانکاران واجد شرايط ) حداقل داراي رتبه 4 ابنیه( اقدام نمايد.

۱ -انجام تکمیل ساختمان جديد شهرداری انديشه با اعتبار معادل۱۲۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ 
ريال و سپرده شرکت در مناقصه مبلغ ۶/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ريال 

۲- ســپرده شــرکت در مناقصه : سپرده شــرکت در مناقصه برای هر يک از موارد فوق می 
بايســت به صورت ضمانت نامه بانکی به نفع شــهرداری انديشــه و يا واريز نقدی به حساب 
جاری ســیبا به شماره ۰۱۱۳۹۹44۵۶۰۰۱ نزد بانک ملی ايران شعبه بلوار آزادی انديشه 
کد ۲4۱۷ )شــماره حســاب شــبا  IR(۱۵۰۱۷۰۰۰۰۰۰۰۱۱۳۹۹44۵۶۰۰۱ تهیه و برابر 
دســتورالعمل مندرج در کاربرگ مناقصه به همراه پیشــنهاد قیمت ارائه گردد لازم به ذکر 
است نفرات اول ، دوم  و سوم مناقصه هرگاه حاضر به عقد قرارداد نگردند سپرده آنان به 

ترتیب به نفع کارفرما ضبط خواهد شد.
۳- مهلت و محل دريافت اســناد مناقصه :  مهلت دريافت اســناد مناقصه از تاريخ انتشــار 
آخرين آگهی لغايت پايان وقت اداری )ساعت ۱4( روز دوشنبه مورخ ۱4۰۰/۰4/۱4 و مهلت 
دريافت آن صرفاً از طريق سامانه تدارکات الکترونیک دولت www.setadiran.irمی باشد.

4- مهلت و محل تسلیم پیشنهادات: متقاضیان می بايست پاکت های پیشنهاد قیمت خود را 
که برابر شرايط مندرج در کاربرگ مناقصه  تنظیم شده است را حداکثر تا ساعت ۱۳ روز شنبه 

مورخ ۱4۰۰/۰4/۲۶ در سامانه تدارکات الکترونیک www.setadiran.ir تسلیم نمايند.
۵- مدارک لازم جهت دريافت اسناد مناقصه :متقاضیان جهت دريافت اسناد مناقصه می بايست 
فیش واريزی را به حساب جاری سیبا به شماره ۰۱۱4۰4۲۱۵۷۰۰۵ نزد بانک ملی ايران شعبه 
بلوار آزادی انديشه )کد ۲4۱۷ ( به مبلغ ۲/۰۰۰/۰۰۰ ريال )غیر قابل استرداد( بابت خريد 

اسناد مناقصه به شهرداری انديشه تسلیم نمايند .
۶- هزينه درج آگهی در روزنامه به عهده برنده موضوع مناقصه است .

۷- شهرداری انديشه در رد يا قبول يک يا تمام پیشنهادات بدون ذکر دلیل مختار می باشد .
تاريخ چاپ نوبت اول :۱4۰۰/۰4/۵

تاريخ چاپ نوبت دوم: ۱4۰۰/۰4/۱۲
 علی ملکی شهردار شهر انديشه



 یــک ماه و نیم دیگر دولت تــازه در تهران 
بر ســر کار خواهد آمــد و غربی ها به عجله 
افتاده اند تا احیای برجام را سرعت ببخشند.

برخی از رســانه ها نوشته اند که ایران در پی 
گرفتن تضمین هایی از ایالات متحده است.

مشخص نیست که منظور از چنین تضمین 
هایی چه باشــد و طرف مقابــل تا چه اندازه 
بتواند به آنها بله بگوید.از سوی دیگر در تهران 
سخنگوی دولت معتقد است که اتفاقات وین 
ربطی به سیاست داخلی ایران نخواهد داشت. 
او همچنین گفته اســت که  »اگر آمریکا به 
تعهداتش برگردد، مذاکره کنندگان شرایط را 
برای تصمیم گیری به نهادهای بالادســتی 
گزارش خواهند داد و منتظر دولت بعد نخواهند 
ماند.« تهران هنوز مصر است تا ایالات متحده 
شروط ایران را تمام و کمال قبول کند. از آن 
سو هر چند طرف غربی خود را محتاج توافق 
هسته ای و بازگشت به آن احساس می کند 
اما قدم بزرگی برای رساندن ایران به خواسته 
هایش، حداقل در ظاهر برنداشــته است. با 
این حال برخی از کارشناســان معتقدند که 
قدم هایی چون برداشــتن برخی تحریم ها 
و همچنین رویکــرد خاورمیانه ای بایدن در 
قبال متحدانش در ســرزمین های اشغالی و 
عربستان به معنای نرمش این کشور در مقابل 
خواسته های ماست.  فواد ایزدی، کارشناس 
شناخته شده روابط بین الملل در مورد توافق 

برجام به خبرآنلاین توضیحاتی داده است.
-آقــای عراقچی اعــلام کرده که 
تضمین هایی قرار اســت از طرف 
آمریکایی گرفته شود و آنها هم قبول 
کرده اند. این تضمین ها چه چیزهایی 
می توانند باشند و آیا تهران می تواند 

روی آنها حساب کند؟
حرفی که ایران زده و سیاست هایی که اعلام 
کرده این اســت که تحریم ها باید لغو شوند. 
همه تحریم ها را مد نظر دارد و می خواهد که 
راستی آزمایی هم انجام بگیرد. آنها بحث لغو 
را قبول ندارند بلکه به موضوع تعلیق تحریم 
ها علاقه نشــان می دهند تــا هر زمانی که 
بخواهند بتوانند تحریم ها را برگردانند. همه 
تحریم ها را هــم هرگز نمی خواهند و نمی 
تواننــد بردارند و از برخی از آنها صحبت می 

کننــد. حتی در مورد اینکــه کدام تحریم ها 
برداشــته شوند و کدام نه هم می خواهند که 
خودشــان تصمیم بگیرند. راستی آزمایی را 
هم فعلا نپذیرفته اند. از این جهت اگر ایران 
کوتاه نیاید و سیاست هایش را تعدیل نکند، 
توافقی نخواهیم داشت. حرف هایی که زده 
می شــود خوشبینانه است و به دلایل متعدد 
هم آقای رییس جمهور و هم دیگران،  حرف 
های مثبتی می زنند. این که چرا زمانی که آن 
دو اصلی که ایران پیگیر بوده، حاصل نشــده 
کماکان حرف های مثبتی در مورد گفتگوهای 
وین زده می شود را باید از خودشان بپرسیم. 
اما به هر حال اگر قرار باشــد توافقی حاصل 
شود،ایران باید کوتاه بیاید. یعنی به جای لغو 
همه تحریم ها تعلیق برخی از آنها را بپذیرد 
و روی بحث راستی آزمایی هم تکیه زیادی 
نکند. اگر این اتفاق بیفتد احتمال رسیدن به 

توافق در مدت کوتاه هم هست.
در مورد موضوع تضمین ها هم زیاد مشخص 
نیســت. در داخل مذاکرات حرف هایی زده 
می شــود و نامه هایی نوشته می شود که در 
معــرض دید عموم قرار نگرفته و افرادی هم 
که به این مباحث دسترسی دارند اعلام نمی 
کنند و مصاحبه نمی کنند. بحث هایی چون 
غرامت دادن به ایران هم به نظر نمی رســد 

که جدی باشد.

-یکی از تحلیل هایــی که در مورد 
مذاکرات وین وجــود دارد، در مورد 
علیه  بایــدن  که  اســت  اقداماتی 
مخالفان برجام انجام داده است. مثلا 
باعث تسریع سقوط نتانیاهو شده یا 
با بنت هم شرط گذاشته که چندان 
دخالتی در موضــوع برجام و ایران 
نکند. آیا روند اتفاقاتی که در دولت 
بایدن با متحدان خاورمیانه ای اش 
تجربه کرده می تواند در اینده توافق 

هسته ای موثر باشد؟
این دعوایی که در اســراییل هست ماه ها و 
سال ها قبل از روی کار آمدن اقای بایدن بوده 
و نمی توانیم تحلیل کنیم که برکناری نتانیاهو 
ربطی به واشنگتن و سیاستهایش داشته باشد. 
در اسراییل بارها انتخابات انجام شد و نتانیاهو 
شانســی نداشــت. این ها به نظر به نوعی 
داستان ســرایی به نظر می رسد. اما در مورد 
بنت ما شواهد چندانی نداریم. ما می دانیم که 
ترورهایی که رژیم صهیونیستی انجام می داده 
با هماهنگی با امریکایی ها بوده است و کاری 
که آنها می کرده و می کنند این است که به 
ایران می گویند یا با زبان خوش امتیاز بدهد 
یا اسراییلی ها را می فرستیم تا تخریب هایی 
انجام دهند. هفته پیش هم رییس موســاد 
به امریکا ســفر کرد و اینها مسائلی است که 

معمولا هماهنگ می شــود. این که ما می 
شنویم دشمنی میان اسراییل و امریکا وجود 

دارد بیشتر جنبه داخلی دارد.
-آیا امکان این وجود دارد که بایدن 
در مرحلــه ای بخواهــد لغو تمامی 
تحریم ها را به کنگره ببرد و بتواند از 
سد کنگره عبور کند تا آنطور که ایران 
مایل اســت، در گفتگوهای برجامی 
حاضر شده و احیای توافق هسته ای 

را رسما کلید بزند؟
بایدن الان در کنگره رای ندارد. شرایطی که 
دارد این است که هر چند وقت یک بار یک 
تعداد از ســناتورهای جمهوری خواه نامه می 
نویســند که هر توافقی که میخواهی داشته 
باشی، داشته باش و ما وقتی به قدرت برسیم 
لغوش می کنیم. اختلاف بین جمهوری خواه 
و دموکرات صفر اســت و با یک صندلی می 
توانند کنترل کنگره را ســال آینده به دست 
بگیرند و هر توافقی هــم که دولت بایدن با 
ایران داشته باشد را با مشکل رو به رو کنند. 
یکــی از درس هایی که ما باید از برجام می 
گرفتیم همین اســت که نباید قدرت کنگره 
را در آمریکا دســت کم بگیریم. ترامپ هم با 
اســتفاده از قانون کنگره از برجام خارج شد. 
به این جهت این درس هایی است که نباید 
فراموش کنیم. بایدن هم می داند که با این 

موضوع رو به روست و باید برنامه ای برای آن 
بچیند. یکی از تضمین هایی که احتمالا ایران 
هم بخواهد همین است که دیگر با امد و رفت 
ها در کنگره برای توافق هســته ای مشکلی 

ایجاد نشود.
-آقای ربیعی روز دوشــنبه گفت که 
انتخابات ایران در به ثمر رســیدن 
دیگر  از سوی  ندارد.  تاثیری  برجام 
اتحادیه اروپــا و برخی از آمریکایی 
هــا ترجیح می دهند کــه توافق بر 
ســر احیای برجام هر چه سریع تر 
و تا پیش از پایان دولت فعلی انجام 
بگیرد. کدام یکی از این حرف ها می 

تواند درست تر باشد؟
برداشت غربی ها این است که ممکن است 
تیم بعــدی وزارت خارجه به اندازه تیم فعلی 
امتیازاتی را بــه غربی ها ندهند. دولت جدید 
که اواسط مرداد کارش را شروع می کند هنوز 
وزیر خارجه اش مشخص نیست و هر کسی 
که باشد احتمالا به راحتی تیم فعلی مذاکره 
نمی کند. احســاس آنها این است که بهتر از 
توافــق تا قبل از این تاریــخ اتفاق بیفتد. اما 
مســاله این است که طرف غربی انتظار دارد 
ایران برای رسیدن به این توافق کوتاه بیاید. 
آنها علاقه ای به لغو همه تحریم ها و راستی 
ازمایی ندارند. اگر ایران بپذیرد که میتوانند به 

توافق برسند.
-ما در آســتانه اغاز بــه کار دولت 
تازه ای در ایران هســتیم. با توجه 
به رویکردی که آقای رییسی اعلام 
کرده آیا شرایط در دولت بعدی برای 

احیای برجام سخت تر خواهد بود؟
آقای رییسی نسبت به برجام حرف منفی نزده 
اســت. برخلاف جلیلی که می گفت برجام 
چک بی محل اســت، رییسی چنین ادبیاتی 
نداشــته اســت و توافق را قبول دارد. ار بین 
دولت فعلــی و آمریکا توافقی اتفاق بیافتد او 
خواهد پذیرفت. منتهــا به نظر من از تجربه 
دولت فعلی اســتفاده خواهد کرد و همه تخم 
مرغ ها را در سبد برجام نخواهد چید و معطل 
وین و احیای برجام نمی شــود. اینها درس 
هایی اســت که به نظر نمی رســد که آقای 

رییسی آنها را فراموش کند.

  

فواد ایزدی: برای توافق ایران باید از خواسته هایش کوتاه بیاید!

لغو تحریم ها در دستور است یا تعلیق تحریم ها؟

اخبار

سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی گفت: نیاز داریم 
کشور به مدت ده ســال یکدست توسط یک جناح 
اداره شــود. با انتخابات امســال این کار انجام شد. 
بعد از طی ۱0 ســال نهادهای دموکراتیک برگردند 
و فعالیت می کنند یا جریانات سیاســی خود را احیا 

باز می توانند به قدرت برگردند. می کنند و 
ســید امیرحســین قاضی زاده هاشــمی در پاسخ به 
ســوالی پیرامون یکدست شــدن قوا و تاثیر آن بر 
رونــد اداره کشــور و همچنین احتمــال برخورد با 
اغمــاض میان قوا و کاهــش نظارت ها، گفت: من 
نمی خواهــم بگویم که چنین اتفاقی ممکن نیســت 
اما شــرایط کشور به گونه ای اســت که ما به دلیل 

اوضاعی که در حوزه اجرا و مشــکلات مردم ایجاد 
شــده نیاز به چنین اتفاقی داشــتیم که یک قدرت 

متمرکز در حوزه اجرا داشته باشیم.
وی گفت: کشــور برای اینکه از جا بلند شود حداقل 
ده سالی باید دعواها را کنار بگذارد؛ به همین دلیل 
به نظــر من مردم با هوشــمندی ایــن را انتخاب 
کردنــد. به ایــن دلیل که مردم معمــولا مجلس و 
دولت را به نوعــی انتخاب می کردند که این تمرکز 
اتفاق نیفتد؛ اما این بار که این اتفاق رخ داد به نظر 
من با هوشــمندی بود به این علت که کشــور یک 

کند. پیدا  سرعتی 
وی افــزود: بعــد از طــی ایــن دوره نهادهــای 

دموکراتیــک که حضــور دارند و فعالیــت می کنند 
یا جریانات سیاســی خــود را احیــا می کنند و باز 

برگردند. به قدرت  می توانند 
انتخابات ریاســت جمهوری در پاسخ به  کاندیدای 
ســوالی درخصوص پیگیری برنامــه های خود در 
حوزه کنکــور و نظام وظیفه از جایــگاه نمایندگی 
مجلس بیان داشــت: پیگیری ایــن موضوعات در 
جایگاه نمایندگی میسر است اما مانند دولت نیست. 
چــون اینجا من یک نفر هســتم باید تلاش کنم تا 
همــه نمایندگان همراهی کنند. از ســوی دیگر هر 
دوی این موارد بــار مالی برای دولت دارد و دولت 

کند. تامین  باید 

کشور باید به مدت 10 سال یکدست اداره شود
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارسیاست

حادثه واژگونی دو اتوبوس 
سریعا توسط دولت  و 
مجلس بررسی شود

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و رییس فراکسیون 
فرهنگیان مجلس با تسلیت درگذشت سربازمعلمان 
و دو خبرنــگار در واژگونــی دو اتوبوس، بر ضرورت 
بررســی موضوع در مجلس و دولت و اعلام نتیجه 
به ملت ایران به عنوان یک مطالبه برحق تاکید کرد.

به گزارش ایسنا، در پیام حمیدرضا حاجی بابایی آمده 
است:

»خبــر جانگداز درگذشــت ۷ نفــر از جوانان میهن 
عزیزمان، در کمتر از ۲۴ ســاعت در اثر واژگونی دو 
اتوبوس در دو نقطه از خطوط جاده ای کشــور، یکی 
در محور نقده که حامل خبرنگاران بودند و دیگری در 
جاده تفت که جوانان امیدوار و ســربازان وطن را که 
قرار بود، معلمان و ســفیران دانایی کشور شوند را به 
امید آموزش برای ساختن  روزهای زیبا برای میهن 

جابجا می کرد، موجبات تاثر و تالم شدید شد.
درگذشــت ۲ نفــر از خبرنگاران و ۵ نفر از ســرباز 
معلمان، خبر ناگواری بود که بار ســنگین غم واندوه  
را بر دلهای مردم عزیز کشــورمان نشاند، با تسلیت 
ایــن مصیبت به خانواده های ایــن عزیزان، جامعه 
فرهنگی و اصحاب رسانه و قلم و هم میهنان عزیز، 
از خداوند سبحان برای جوانان عزیز نوگذشته رحمت 
واســعه الهی و برای بازماندگان آنها صبر مســالت 
دارم و از وزارت بهداشــت، آموزش و پرورش، دفاع 
و پشتیبانی نیروهای مسلح، سازمان محیط زیست و 
سایر دستگاههای ذیربط درخواست می کنم، پیگیری 
وضعیت مصدومان حادثه را در اولویت قرار دهند و از 
مجلس و دولت نیز انتظار می رود، موضوع را در اسرع 
وقت بررسی و نتیجه را به ملت بزرگ ایران به عنوان 

یک مطالبه برحق اعلام کنند.«

منتظر تصمیم نهایی ایران 
درخصوص برجام هستیم

وزیر خارجه فرانســه گفت که این کشور منتظر 
اســت که ایران تصمیمات نهایی برای احیای 
توافق هســته ای ۲0۱۵ با قدرت های جهانی را 

اتخاذ کند.
به گزارش ایســنا، به تقــل از پایگاه خبری دو 
کورس، ژان ایو لودریان، وزیر خارجه فرانســه 
روز جمعــه در کنفرانــس خبری مشــترکی به 
همراه آنتونی بلینکن، همتای آمریکایی خود در 
پاریس گفت: ما منتظر مقامات ایران هســتیم 
تا تصمیمات ســخت نهایی را بگیرند تا توافق 

هسته ای ۲0۱۵ احیا شود.
تیم مذاکره کننده  ســید عباس عراقچی رئیس 
ایــران در مذاکــرات وین اخیرا بــا بیان اینکه 
وقت آن رســیده کــه طرف های برجــام باید 
تصمیم ســخت خود را برای احیای آن بگیرند، 
گفته بود: می توانیم بگوییم مســیر زیادی را تا 
الان آمده ایم و به اواخر کار نزدیک شــده ایم. 
همانطور که پیش از این گفتم مســیر باقیمانده 
مســیر ســاده ای نخواهد بود ولی من امیدوار 
هســتم و فکــر می کنم اگر طرف هــای مقابل 
بتواننــد تصمیمات خود را بگیرند ما انشــاءالله 
می توانیم به یک توافق برسیم که مورد خواست 

ما بوده و مطلوب ما خواهد بود.
عراقچی در بخش دیگری از صحبت های خود 
بــا تاکید بر اینکه مواضع مــا )ایران( از ابتدای 
مذاکــرات تا الان هیــچ تغییری پیــدا نکرده 
اســت، گفت: ما خواهان رفع همه تحریم های 
راســتی آزمایی  همینطــور  هســتیم.  آمریــکا 
 آنها و ســپس بازگشــت ایــران بــه تعهدات 

خود در برجام.

روحانی:

مردم ایران آمریکا را وادار به مذاکره کردند
رئیس جمهور گفت: گازرسانی به روستاها در این هشت 
سال نسبت به هشت سال قبل، ۲۵ برابر شده است و این 

مسئله ای بسیار مهم است.
به گزارش خبرگزاری مهر، حجت الاسلام حسن روحانی 
رئیس جمهور در مراسم بهره برداری از چند طرح بزرگ 
وزارت نفت گفت: گازرســانی به روستاها در این هشت 
سال نسبت به هشت سال قبل، ۲۵ برابر شده است و این 

مسئله ای بسیار مهم است.
رئیــس جمهــور اظهار داشــت: همچنیــن در بخش 
صنعت هم در این هشت ســال نسبت به هشت سال 
قبل، اقدامات قابل توجهی انجام شــده است که نشان 
می دهد همه مسئولان برای آبادانی کشور تلاش کردند.

وی متذکر شــد: این در حالی است که ما در سال های 
اخیر درگیر بحران تحریم شدید، جنگ اقتصادی، شیوع 
بیماری کرونا و مشکلات دیگر در کشور بودیم اما روند 

توسعه و پیشرفت کشور بسیار قابل توجه بوده است.
روحانی ادامه داد: خوشــحالیم که هفتاد و پنجمین پنج 
شنبه افتتاح ها فرا رسید و امروز روز افتخار آمیزی برای 
همه ما بود بــه این دلیل که بیــش از دو هزار و ۸00 
روســتای کشورمان که متصل به شبکه گازرسانی شده 
بودند، افتتاح رسمی این کار انجام شد. همچنین ۲۱ شهر 

در سراسر کشور گازرسانی شده اند.
رئیس جمهور تصریح کرد: امروز ما به گازرسانی در معیار 
۹۵ درصد در سراسر کشور رسیده ایم و شاید این آمار در 
سطح جهان یک آمار بی نظیر باشد که در کشوری ۹۵ 
درصد مردم از شبکه گازرسانی سراسری استفاده و بهره 
برداری می کنند. این رقم یک افتخار برای دولت یازدهم 
و دوازدهم است و پاسخی قاطع به کسانی است که در 
گوشه و کنار نســبت به دولت یازدهم و دوازدهم با بی 

انصافی صحبت می کنند.
وی افزود: فقــط در یک موضوع یعنی گازرســانی به 

روستاها، این دولت نسبت به تمام دولت های گذشته از 
زمان رژیم گذشته تا سال ۹۲ اقدامات قابل توجهی انجام 
داده اســت و هر کاری که در تمام این مدت انجام شده 
بود، دولت تدبیر و امید توانست ۲.۵ برابر آن اقدامات را در 

این هشت سال انجام دهد.
روحانی بیان کرد: ۱۴ هزار روســتا گازرسانی شدند. این 
در حالی است که پیش از انقلاب شاید یک روستا فقط 
گازرسانی شــده بود و در تهران هم خبری از گازرسانی 
در آن مقطع نبود و مردم کپســول گاز در دست داشتند 
و سر خیابان ها می ایستادند تا کپسول گاز دریافت کنند. 
حتی در این ســالهای اخیر و ۲0 سال پیش، بسیاری از 
محله های شمال تهران هم گاز نداشتند و مردم از انبار 

گازوئیل برای گرما استفاده می کردند.
رئیس جمهور تأکید کرد: یک تحول بســیار عظیم در 
گازرسانی در کشــورمان انجام شده است. گازرسانی در 
روســتاها در آغاز دولت تدبیر و امید حدود ۵۴ درصد بود 
اما الان به ۸۵ درصد رســیده است. همچنین گازرسانی 
در شــهرها تقریباً به صد درصد رســیده است. بنابراین 
کار گازرسانی در کشــور تقریباً به اتمام رسیده است و 
ما به همه عوامل چون مهندســان و کارگران در کشور 
که اقدامات قابل توجهــی را در این زمینه انجام دادند، 

افتخار می کنیم.
وی تصریح کرد: حقوق ملت ما بیش از هر زمان دیگری 
در بخش نفت و گاز تأمین شــده است. در جاهایی که 
میدان مشــترک وجود دارد، هم ما و هم همسایگان ما 
می توانند از آن استفاده کنندو حق مردم ما این است که 
ما هم به اندازه همسایگان از این میادین مشترک استفاده 
کنیم. برای مثال در پارس جنوبی بخش اعظمی از این 
گاز را قطر استفاده می کرد و ما نمی توانستیم استفاده کنیم 
اما امروز بیش از کشور قطر از گاز پارس جنوبی استفاده 
می کنیم. بهره برداری از این میدان مشــترک نسبت به 

سال ۹۲، ۲.۵ برابر شده است که کار بزرگی است.
روحانی گفت: همچنین در مسئله غرب کارون باید بگویم 
که ما با عراق مشترک هســتیم و آنان استفاده زیادی 
از غرب کارون داشــتند و ما نســبت به سال ۹۲، الان 
۵ برابر از این ظرفیت استفاده می کنیم. بنابراین در این 
هشت سال نســبت به حقوق ملت توجه خاص و ویژه  

ای داشته  ایم.
رئیس جمهور با اشــاره به اینکه در این مدت نسبت به 
محیط زیست کار ویژه ای انجام شده، اظهار داشت: در 
آغاز این دولت بنزین و گازوئیلی که استفاده می کردیم 
آلودگی های بسیار زیادی ایجاد می کرد و ناچار بودیم به 
دلیل تحریم از بنزین پتروشیمی استفاده کنیم که بسیار 
خطرناک بود و سلامت مردم را به خطر می انداخت. در 
حال حاضر ۷۶ درصد بنزین ما یورو و۴ اســت و از این 
بنزین استفاده می شود و با استانداردهای جهانی منطبق 
اســت.وی افزود: ما در همه این زمینه ها پیشرفت کرده 
ایم که برای سلامت مردم و محیط زیست بسیار حیاتی 
اســت. همچنین فلرهایی که امروز جمع آوری شده و 
دیگر نمی سوزد تأثیر بسیار خوبی بر محیط زیست دارد. 
گازرســانی روستاها هم اثر مطلوبی روی محیط زیست 
دارد چرا که مردم در گذشته ناچار بودند از هیزم و چوب 
برای گرما و پخت و پز اســتفاده کنند و محیط زیست 
را تخریب می کردند. البته چاره ای نداشتند اما امروز گاز 
به دست مردم رسیده و محیط زیست ما حفظ می شود. 
زمانی که بوته ها تخریب نمی شود تأثیر بسزایی در حفظ 
محیط زیســت دارد و سلامت هوا و محیط زیست را در 

پی دارد.
روحانی بیان کرد: ما بنزین و گازوئیل را وارد می کردیم 
و حتی ناچار بودیم گاز را به ویژه در فصل زمستان وارد 
کنیــم اما امروز در بنزین، گاز و گازوئیل نه تنها خودکفا 
هستیم بلکه صادر کننده نیز هستیم و این افتخار بسیار 

بزرگی برای ماست. بنده دچار حیرت از کسانی هستم که 
گاهی از اوقات در گوشه ای می نشینند و می گویند که این 
دولت چه کار کرده است؟ باید بگویم که دولت در همه 
بخش ها با افتخار صحبــت می کند و فقط اگر اقدامات 
دولــت در بخش نفت و گاز را مورد بررســی قرار دهیم 
می بینیم تا چه حد افتخارآمیز بوده اســت.وی ادامه داد: 
اقدامات دولت در زمینه حفظ محیط زیســت و صادرات 
بسیار قابل توجه بوده اســت و امروز بخشی از واردات 
ما متکی بــه صادرات فرآورده های نفتی و گاز اســت. 
همچنین ما به اقشــار کم مصرف که خود به خود کم 

درآمد هم هستند، توجه ویژه کردیم.
روحانی اظهار داشــت: در این دولت بود که آب، برق و 
گاز برای کم مصرفان به ویژه روســتاییان رایگان شد. 
گویا برخی از افراد خیلی برایشــان سخت است که این 
موضوع را مطرح کنند و فکر می کنندکه اگر این موضوع 
را بگویند، افتخاری برای دولت تدبیر و امید می شود. خیر؛ 
این افتخار برای نظام است و ما کاره ای نیستیم و خادم 

هستیم و همه این کارهای بزرگ را مردم انجام دادند.
رئیس جمهور تصریح کرد: این رایگان شدن آب و برق 
قول امام راحل به مردم بود و این قول را دولت دوازدهم 
انجام داد. امــام )ره( به مردم گفته بود که آب و برق را 
برای شــما رایگان می کنیم که البته گاز را امام نفرموده 
بــود و اتوبوس گفته بود که ما گاز را به جای آن رایگان 
کردیم. آب، برق و گاز را که امام )ره( در بهشت زهرا به 
مردم گفته بود رایگان می شود، در دولت دوازدهم اجرایی 
شد و این جزو افتخارات ما و نظام است و دهان کسانی 
که با توهین نســبت به امام صحبــت می کردند، برای 
همیشه بسته شد و برای همیشه حرف های ناروایی که 

می زدند، پایان یافت.
رئیس جمهور بــا بیان اینکه در ایــن دولت کار بزرگی 
نسبت به روســتاها انجام شد، گفت: تقریباً ارتباطات به 

معنای شبکه مجازی و فضای مجازی را به همه روستاها 
رســانده ایم و ۹۸ درصد روستاهای ما از فضای مجازی 

استفاده می کنند.
وی ادامه داد: شغل بسیاری از روستاییان بر مبنای فضای 
مجازی است. شبکه های بهداشت، راه، مدارس و آموزش 
هم توسعه عظیمی در این دولت پیدا کرد. در این دولت 
مدرســه کپری برای همیشــه از بین رفت و تمام شد. 
مدارس، آباد و کلاس های نو بنیانگذاری شد. در دوران 
کرونا دانش آموزان مدارس مجازی را تجربه کردند و هر 

چقدر ما به روستاها خدمت کنیم، کم است.
روحانی تصریح کرد: روستاییان بسیار کوشا و زحمتکش 
هستند و امنیت غذایی ما را آنان تأمین می کنند. کشاورزان 
و عزیزان ما در دامپروری هستند که موادغذایی کشور را 
تأمیــن می کنند و هر اقدامی که نســبت به آنان انجام 
دهیم، کم است.رئیس جمهور افزود: فاصله شهر و روستا 
مدام در حال کم شدن است به این معنا که همه امتیازاتی 
که در شهرها وجود دارد، به روستاها هم می رود و زمانی 
که این فاصله کاهش پیدا می کند، مهاجرت ها هم کم 
می شود. ما امروز شرایط بســیار مناسبی را در روستاها 
شاهد هستیم که مسئله گازرسانی، تأمین آب آشامیدنی و 

برق روستاها از مصادیق آن است.
وی گفت: روزانه بین ۹ تا ۱0 روستا را گازکشی می کنیم. 
همچنین در روز حدود ۲0 روستا را به ارتباطات و فضای 
مجازی متصل می کنیم. علاوه بر این، در هر هفته به ۳۵ 

روستا آب آشامیدنی سالم می دهیم.
روحانی تأکید کرد: کل روستاییانی که در آغاز دولت تدبیر 
و امید در سال ۹۲ از آب بهداشتی سالم و پایدار استفاده 
می کردند، کمتر از یک میلیون بودند اما امروز ۱0 میلیون 
نفر از روستاییان ما از آب آشامیدنی سالم استفاده می کنند 
و این آمار در دولت ما نسبت به قبل ۱0 برابر شده است.

رئیس جمهور متذکر شــد: امروز دیدید که مسئولی در 

خراســان جنوبی گزارش داد مبنی بر اینکه گازرســانی 
در روستاها در این هشت ســال نسبت به هشت سال 
قبل ۲۵ برابر شــده، بنابراین ما به تلاش های دولت و 
مردم افتخار می کنیم و پاســخ دندان شکنی به آمریکا و 

تحریم کنندگان است.
وی ادامه داد: الحمــدالله کاری که ملت ما انجام داده، 
آمریــکا را وادار کرده که پای میز مذاکره بیاید. برخی از 
مسائل، تشریفات و بروکراسی را که بعضاً انتقاداتی درباره 
آن مطرح می شود، فقط شامل بروکراسی اداری نیست و 
برخی از بروکراسی ها مربوط به بروکراسی پارلمانی است. 
ما باید معطل شــویم، لایحه دهیم، در فلان کمیسیون 

بررسی شود و این یک بروکراسی پارلمانی است.
روحانی بیان کرد: بنده خودم مجلســی هستم، ۲0 سال 
در مجلــس بودم و زبانم برای انتقــاد به صورت واضح 
نمی چرخد. ما باید بروکراســی را کنــار بگذاریم و این 
بروکراســی فقط مربوط به دولت نیست، در قوه قضائیه 
و پارلمان هم باید بروکراســی را کنــار بگذاریم و اگر 

بروکراسی نبود، تحریم تمام شده بود.
رئیس جمهور گفت: دولت کار خود را در زمینه رفع تحریم 
انجام داده، فعلًا در بروکراســی افتاده اســت و خداوند 
ان شــاءالله ما را از شر بروکراســی در همه قسمت ها و 

همچنین در این قسمت نجات دهد.
در هفتــاد و پنجمین برنامه از افتتاح طرح های ملی و با 
دستور رئیس جمهور، بهره برداری از طرح گازرسانی به 
۲۱ شهر، دو هزار و ۸0۹ روستا و چهار هزار و ۶۶۴ واحد 
صنعتی در سراسر کشور، راه اندازی چهار واحد تأسیسات 
تقویت فشار گاز در استان های خوزستان و فارس و واحد 
شیرین سازی برش سبک مجتمع پتروشیمی بوعلی سینا 

بندر امام خمینی انجام خواهد شد.
این طرح های وزارت نفت با سرمایه گذاری سیزده هزار 

و ۷00 میلیارد تومان تکمیل شده است.

اخبار

بلینکن: با ایران بر سر بازگشت 
به برجام اختلافات جدی داریم

وزیر خارجه آمریکا در کنفرانس خبری مشترک با همتای 
فرانسوی خود مدعی شــد که واشنگتن تنها درصورت 
پایبندی ایران به تعهدات هســته ایش می تواند با تهران 

به توافق دست یابد.
به گزارش ایسنا، به نقل از الجزیره، آنتونی بلینکن، وزیر 
خارجه آمریکا روز جمعه در کنفرانس خبری مشترک خود 
با ژان ایو لودریان، وزیر خارجه فرانسه گفت: اختلافاتی 
جدی با ایران بر سر بازگشت به تعهدات هسته ای وجود 
دارد. دستیابی ایران به سلاح اتمی نه فقط تهدیدی برای 

منطقه بلکه تهدیدی برای جهان است.
وی در ادامه اظهارات خود گفت: تنها در صورتی با ایران 
به توافق می رســیم که این کشور به تعهدات هسته ای 

خود پایبند باشد.
وزیر خارجه آمریکا، بلینکن همچنین فقدان توافق فنی 
میان ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی را یک  نگرانی 

جدی خواند.
این اظهارات در حالی است که مسئولان کشورمان بارها 
تاکید کرده اند که از ســوی ایــران آنچه که لازم بوده 
انجام شده و اکنون این طرف مقابل است که باید تصمیم 

سخت خود در ارتباط با احیای برجام را بگیرد.
سیدعباس عراقچی، معاون سیاسی وزیر خارجه کشورمان 
روز یکشنبه پس از پایان دور ششم مذاکرات وین گفته 
بود: پیشــرفت مذاکرات در این دور نسبتا خوب بوده از 
جهت اینکه متن به مقدار زیادی آماده است و آن مقداری 
هم که آماده نیست حداقل یک وضعیت کاملا مشخص 
دارد و یک تصویری از اختلافات نشان می دهد و اینکه 
در چه مرحله ای هســتیم. این موضوع حتما می تواند به 

تصمیم گیران جهت اتخاذ تصمیم درست کمک کند.
عراقچی با بیان اینکه می توانیم بگوییم مسیر زیادی را 
تا الان آمده ایم و به اواخر کار نزدیک شــده ایم، اظهار 
کرد: همانطور که پیش از این گفتم مسیر باقیمانده مسیر 
ساده ای نخواهد بود ولی من امیدوار هستم و فکر می کنم 
اگر طرف های مقابل بتوانند تصمیمات خود را بگیرند ما 
انشاءالله می توانیم به یک توافق برسیم که مورد خواست 

ما بوده و مطلوب ما خواهد بود.
عراقچی در بخش دیگری از صحبت های خود با تاکید 
بــر اینکه مواضع ما )ایران( از ابتــدای مذاکرات تا الان 
هیچ تغییری پیدا نکرده است، گفت: ما خواهان رفع همه 
تحریم های آمریکا هستیم. همینطور راستی آزمایی آنها و 

سپس بازگشت ایران به تعهدات خود در برجام.

گروسی درخصوص 
گفت وگوهای فنی با ایران به 
شورای حکام گزارش می دهد

ســخنگوی آژانس اتمی اعلام کرد که رافائل گروسی 
امروز قرار اســت درخصوص همــکاری فنی با 

ایران به شورای حکام گزارشی ارائه کند.
به گزارش ایســنا، لارنس نورمن، خبرنگار ارشد 
وال اســتریت ژورنال روز جمعــه در توییتی به 
نقل ســخنگوی آژانس بین المللــی انرژی اتمی 
نوشــت که رافائل گروســی، مدیــرکل آژانس 
قرار اســت امروز درخصوص گفت وگوها بر سر 
توافق نظارتی با ایران به شــورای حکام آژانس 

اتمی گزارش دهد. انرژی  بین المللی 
بعــد از الزام مجلس شــورای اســلامی، ایران 
اســفندماه  اتمی  انــرژی  بین المللی  آژانــس  و 
ســال گذشــته توافقی ســه ماهه برای تسهیل 
امضا کردند  آژانس  آزمایی  راســتی  فعالیت های 
که این توافق پس از پایان مهلت ســه ماهه به 
مــدت یک مــاه دیگر یعنی تــا تاریخ ۲۴ ژوئن 

شد. تمدید 
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رهبر انقلاب با تاکید بر ضرورت ثبت اسناد 
علمی و انتشــار مقالات مربوط به واکسن 
فرمودند: در کنار تولید سریع و بهنگام، اسناد 
و مقالات علمــی آن را برای آگاهی دنیا از 

کار بزرگ خود منتشر کنید.
به گزارش خبرگزاری مهر، به نقل از پایگاه 
اطلاع رســانی دفتر مقام معظــم رهبری، 
حضــرت آیــت الله خامنه ای صبــح امروز 
)جمعه( دوز اول واکســن کوو ایران برکت 
را دریافت کردند. این واکسن که محصول 
تلاش محققان و دانشــمندان جوان ایرانی 
اســت به تازگی مجوز مصرف را با اتکا به 
دانش بومی دریافت کرد و ایران به یکی از 
۶ کشور تولیدکننده واکسن کرونا در جهان 

تبدیل شد.
رهبر انقلاب اسلامی پس از تزریق واکسن، 
با تشکر از همه دست اندرکارانی که با دانش، 
تجربه و کوشش علمی و عملی خود کشور 
را از این افتخار ملی برخوردار کردند، گفتند: 
از وزیر محترم و همه مجموعه بهداشتی و 
درمانی کشور، از آقای مخبر و همکارانشان 
که در این قضیه نیز همچون مسائل دیگر 
با دلســوزی، علاقه مندی، ابتکار و توانایی 
ظاهر شدند، و از آقایان دکتر مرندی و دکتر 
سجادی به دلیل مراقبت های همیشگی از 
وضع سلامتی بنده، صمیمانه تشکر می کنم.

حضــرت آیــت الله خامنه ای با اشــاره به 
اصرارهایی که از چند ماه قبل برای تزریق 
واکسن به ایشان وجود داشت، خاطرنشان 
کردند: من اولًا مایل نبودم از واکســن غیر 

ایرانی اســتفاده کنم بنابراین گفتم منتظر 
واکســن ایرانی می مانم چــرا که باید این 
افتخار ملی را پاس بداریم و تا وقتی امکان 
پیشگیری و علاج در داخل وجود دارد، چرا 

از آن استفاده نکنیم؟
ایشان افزودند: البته وقتی نیاز باشد، استفاده 
از واکســن خارجی در کنار واکسن ایرانی 
نیز ایرادی ندارد اما باید به واکســن ایرانی 
احترام بگذاریم و از همه دانشمندان جوان، 
پــر تلاش و فعال در تولید این واکســن و 
ســایر مراکزی که در کشور مشغول تولید 

واکسن هستند، تشکر کنیم.
رهبر انقلاب اسلامی گفتند: علاوه بر اصرار 

به اســتفاده از واکسن ایرانی، تأکید داشتم 
که دریافت واکســن در نوبت طبیعی خود 
انجام شــود که امروز بحمدالله افراد بالای 
۸0 سال و هم ســن بنده، اغلب واکسن را 

دریافت کرده اند.
ایشــان همچنین بر ضرورت ثبت اســناد 
علمی و انتشــار مقالات مربوط به واکسن 
تأکید کردند و افزودند: در کنار تولید قوی، 
سریع و بهنگام واکســن، اسناد و مقالات 
علمــی آن را نیز برای آگاهــی دنیا از کار 

بزرگ خود آماده و منتشر کنید.
در ادامه دکتر نمکی وزیر بهداشــت درمان 
و آموزش پزشکی، با تشکر از حمایت های 

رهبر انقلاب، به مدیریت خوب پیک چهارم 
کرونا در کشــور در مقایســه با کشورهای 
دیگر و ثبت مدل درمان ایرانی اشــاره کرد 
و گفت: در خصوص واکســن، از ابتدا برای 
خرید و همچنین انتقال دانش فنی اقدامات 
خوبی انجام شــد و ســتاد اجرایی فرمان 
حضرت امام نیز علاوه بر واکسن در تأمین 
ماســک و دســتگاه اکسیژن ساز همکاری 

بسیار مناسبی انجام داد.
نمکی با اشاره به رسوا شدن آمریکایی ها در 
ادعای نبود محدودیت در انتقال تجهیزات 
و دارو به ایران گفت: پس از آنکه ما مجوز 
واکسن را صادر کردیم، رئیس جمهور آمریکا 

اعلام کرد امکان انتقال واکســن به ایران 
وجود دارد که نشان داد حرف های قبلی آنها 

دروغ بوده است.
وزیر بهداشت گفت: تا پایان مرداد گروه های 
آســیب پذیر، بیماران صعب العــلاج و افراد 
بالای ۶0 سال واکسن دریافت خواهند کرد 
و پس از آن دانش آموزان و عوامل مدارس 

در نوبت تزریق قرار می گیرند.
نمکی همچنیــن از فعالیت یک گروه ویژه 
واکسن های  علمی  مســتندات  ثبت  برای 
مختلفی که در کشور در حال تولید هستند 
و ارائه این مستندات به سازمان های جهانی 

خبر داد.
نمکی درباره رعایت های لازم پس از تزریق 
واکســن نیز گفت: همچنان باید از ماسک 
اســتفاده شــود، چرا که واکســن احتمال 
بیماری سخت را پایین می آورد اما همچنان 

احتمال ابتلاء وجود دارد.
همچنین مخبر رئیس ستاد اجرایی فرمان 
حضرت امام )ره( نیز تزریق واکسن به رهبر 
انقلاب اســلامی را اتفاقی منحصربفرد و 
ترجمه عملی اعتماد به نفس داخلی و اتکاء 
به جوانان و تلاش های بیش از ۲00 جوان 
متخصص با میانگین ســنّی زیر ۳0 سال 

دانست.
مخبــر با اشــاره به تلاش هــای محققان 
انبوه  تولیــد  شــرکت های دانش بنیان در 
ونتیلاتور و داروهایی مانند رمدسیویر، گفت: 
تا پایان شــهریور بخش عمــده ای از نیاز 

کشور به واکسن تأمین خواهد شد.

رهبر انقلاب پس از دریافت دوز اول واکسن ایرانی:

منتظر واکسن ایرانی ماندم برای پاسداشت افتخار ملی و تشکر از محققان
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

جامعه اخبار

اخبار
ده نکته مهم بهداشت دندان از 
مضر بودن مسواک برقی تا زیاد 

مسواک زدن
برای داشــتن دندان هایی که چون مروارید بدرخشند، در 
خانه مان انواع و اقسام محصولات بهداشتی دهان و دندان، 
مانند خمیردندان، نخ دندان و دهان شویه داریم. اما وقتی 
صحبت از سلامت دهان و دندان می شود، دندانپزشکان 

برخی از روش های مراقبتی ما را مضر می دانند.
نادیا زکالوند: متخصصان برتر دندانپزشــکی می گویند، 
میلیون ها نفر در سراســر دنیا بدون اینکه متوجه باشــند 
با عادت های اشــتباهی که فکر می کنند مفید هســتند، 
دندان هایشان را از بین می برند. در ادامه به ۱0 عادت غلط 
اشاره شــده است که احتمال دارد تصور می کنید، درست 

هستند.
۱. مسواک برقی

بله، ممکن است به نظرتان عجیب بیاید که چرا مسواک 
برقی برای دندان ها مضر است. البته باید گفت اگر از این 
فناوری به درستی اســتفاده نکنید، مضر است و فایده ای 
برای دندان هایتان ندارد. هنگام استفاده از مسواک برقی 
فقط باید برس آن را روی دندان هایتان نگه دارید. اگر به 
آن فشار بیاورید، موهای برس خم شده و دندان هایتان را 
نمی توانند تمیز کنند. بنابراین هر وقت مسواک برقی تهیه 
کردید، آن را نزد دندانپزشــک برده و از او بخواهید روش 

صحیح استفاده از مسواک برقی را به شما یاد بدهد.
۲. خمیردندان های سفیدکننده

خمیر سایشی دندان، مانند بی کربنات یا خمیردندان های 
ســفیدکننده  برای دندان هــا مضر هســتند. این مواد 
ساینده باعث ساییده شــدن مینای دندان تان می شوند و 
در درازمدت دندان هایتان تیره و حساس می شوند. وقتی 
مینای دنــدان از بین برود، عاج دندان کــه زیر آن قرار 
دارد و به رنگ کهربایی اســت، پدیدار می شود. بنابراین 
از این سفیدکننده ها به مدت خیلی کوتاه استفاده کنید تا 

دندان هایتان را در معرض آسیب قرار ندهید.
۳. شستشوی سریع پس از مسواک زدن

همه ما برای شستن دندان هایمان از آب بلافاصله بعد از 
مسواک زدن استفاده می کنیم. اما این کار بخش زیادی 
از فلوراید را از روی دندان هایمان پاک می کند و اثربخشی 
آن را به حداقل می رســاند. اگر می خواهید بعد از مسواک 
زدن دهان تان را بشویید، به جای آب از نوعی دهان شویه 
غیرالکلی استفاده کنید. همچنین حداقل نیم  ساعت بعد از 

مسواک زدن آب ننوشید و مواد غذایی نخورید.
۴. محکم مسواک زدن

روش نادرست مسواک زدن به دندان ها صدمه می زند. اگر 
دندان هایتان را محکم مسواک بزنید، اطراف آنها را از بین 
می برید و نزدیک لثه هایتان به شکل حرف لاتین V در 
می آید و در نهایت دچار مشکلات در لثه و دندان می شوید.

بیشــتر مردم هنگام مسواک زدن خسته هستند و به این 
نواحی از دندان به خوبــی توجه نمی کنند. بهترین روش 
مسواک زدن، دورانی است. در واقع به جای اینکه مسواک 
را از این طرف به آن طرف ببرید، آن را به شــکل دورانی 

روی دندان هایتان بکشید.
۵. دهان شویه

دهان شویه های حاوی الکل برای دندان مناسب نیستند 
و استفاده درازمدت آن ممکن است موجب سرطان های 
دهانی شــوند. بررسی های محققان نشــان داده  است، 
استفاده زیاد از دهان شــویه های الکلی – سه بار در روز- 

سلامت فرد را به  خطر می اندازد.
۶. نخ دندان

استفاده اشــتباه از نخ دندان هم مضر است. بیشتر افراد 
هنگام اســتفاده از نخ  دندان، آن را به صورت اره، به جلو 
و عقب می برند و ایــن کار به لثه ها صدمه زده و موجب 
عقب نشــینی آنها می شود. نخ دندان را باید به آرامی بین 
دندان ها قرار دهید و ســپس با حرکت بالا و پایین، بین 

دندان هایتان را تمیز کنید.
۷. مسواک زدن بیش از حد و در زمان های نادرست

این روش  مسواک زدن هم به دندان صدمه می زند. نباید 
فورا پس از مصرف مرکبات و میوه های اسیدی مسواک 
بزنید. وقتی میوه یا مواد خوراکی اسیدی مصرف می کنید، 
مینــای دندان کمی نرم می شــود و بلافاصله پس از آن 
مسواک زدن موجب ساییده شدن مینای دندان می شود. 
بنابراین به طور کلی پس از خوردن مواد غذایی که اسیدیته 
آن بالاست، ۳0 دقیقه صبر کنید تا قبل از مسواک زدن، 
PH محیط دهان در حالت خنثــی قرار بگیرد. یا حتی 
می توانید برای خنثی کردن اسید مواد غذایی در دهان تان 

از دهان شویه غیرالکلی حاوی فلوراید استفاده کنید.
۸. خمیردندان های طبیعی و گیاهی

برخی از بررسی های محققان، ایمن بودن ماده شیمیایی 
فلوراید را مورد تردید قرار داده اند و معتقدند که نباید مردم 
را وادار بــه مصرف این ماده کنند و آنها باید حق انتخاب 
داشته باشند. محققان در برخی از بررسی های خود به این 
نتیجه رسیده اند که فلوراید در واقع استخوان ها و بافت های 
همبند مفاصل را ضعیف می کند. حتی فرد مصرف کننده 
فلوراید ممکن اســت پس از مدتی، دچــار فلوئوروزیس 
دندانی شــود. این وضعیت با تغییر رنگ شدید دندان در 
اثر فلوئور اضافی ایجاد می شود که معمولا در افرادی دیده 
می شود که این ماده شیمیایی در آب آشامیدنی آنها وجود 
دارد. به همین دلیل این روزها بیشتر مردم به دنبال استفاده 

از خمیردندان های طبیعی و فاقد فلوراید هستند.
اما بیشتر متخصصان دندانپزشکی با مشاهده بیماران خود 
دریافتند خمیردندان های فاقد فلوراید پس از مدتی دندان ها 

را دچار پوسیدگی کرده و لثه ها را بیمار می کند.
مشــکلاتی که ممکن اســت فلوراید ایجــاد کند هنوز 
به صورت کاملا علمی تایید نشــده اند اما اکنون به خوبی 
می دانیــم که خمیردندان طبیعی و فاقد فلوراید نمی تواند 

جلوی بیماری های لثوی و پوسیدگی دندان ها را بگیرد.
۹. مسواک های سخت

مســواک هایی که برس ســخت دارند، قدرت سایندگی 
بیشتری داشته و موجب ساییده شدن و عقب نشینی کردن 
لثه ها می شوند. بهترین مسواک ها، مسواک هایی هستند 

که برس نرم دارند.
۱0. مسواک زدن به مدت ۴۵ ثانیه

بررسی ها نشان داده است که حدود ۴۳ درصد از داوطلبان 
شرکت در آزمایش، هنگام شستشوی دندان های خود، آنها 
را فقط ۴۵ ثانیه مسواک می زنند. اما این مدت زمان کافی 
نیست و اگر می خواهید دندان هایتان به خوبی تمیز شوند، 

باید حداقل دو دقیقه برای مسواک زدن وقت بگذارید.

کارآمدی دولت و مدیریت 
شهری راه حل توسعه و آبادانی

یک مدرس دانشگاه و کارشناس مدیریت توسعه 
با اشــاره به پایان انتخابات شوراها گفت: تهران 
همیشــه با چالش های مختلفــی مواجه بوده اما 
مدیریت شهری در حل بخشی از مطالبات مردم 

نیز موفق عمل نکرده است.
خبرگــزاری مهر؛ گروه جامعه: شــاهرخ رضایی 
فر، در یادداشــتی که در اختیــار خبرگزاری مهر 
قرار داد، نوشــت: انتخابات ریاســت جمهوری و 
شوراهای اسلامی شهر و روستا در سال ۱۴00 به 
پایان رســید تا دوره ی جدیدی در حیات سیاسی 
ایران آغاز ش شــود. انتخابــات ۱۴00 ورای هر 
نتیجــه و پیروزی فردی، نشــان داد مســئولان 
برای جلــب رضایت مردم کار ســختی در پیش 
دارنــد و باید تمام تلاش خــود را به کار بندند تا 
اعتماد و رضایتی که کمرنگ شــده اســت را به 
جامعه بازگردانند. متأســفانه در چند سال گذشته 
با سیاســت های نادرســت دولت، فرصت سوزها 
و چشــم دوختن به خــارج به جای اســتفاده از 
با  ایران  ظرفیت های عظیــم داخلی، جامعــه ی 
مشکلات معیشتی و اقتصادی زیادی مواجه شد؛ 
هرچند مردم ایران همچنان که در سال های دفاع 
مقدس با ایســتادگی و مقاومت باعث سربلندی 
کشور شــدند، در دوران تحریم های ناجوانمردانه 
نیز مردانــه پای وطن ایســتادند و علیرغم همه 
ی کاستی ها و کمبودها و مشکلات در انتخابات 
شرکت کردند و فصل جدیدی را در تارک تاریخ 

این کشور به منصه ی ظهور رساندند.
اینک اما انتخابات به پایان رســیده و هم دولت 
و هم شــورا و هــم مدیریت شــهری باید یک 
دوره ی چهار ساله را آغاز کنند. یکی از بارزترین 
شــاخص های منتخبان مردم در ایــن انتخابات 
بویــژه در ریاســت جمهوری و شــورای شــهر 
تهران، انتخاب چهره هــای ولایتمدار، جهادی و 
متعهد است که می توانند شــعار »ما می توانیم« 
را جایگزین »نمی شــود« ها و »نمی توانیم« ها 
کنند. تهران در همه این ســال ها با چالش های 
مختلفی مواجه بوده اما متأسفانه مدیریت شهری 
حتی در حل حداقلی بخشی از مطالبات مردم نیز 
موفق عمل نکرده و زمینه نارضایتی شــهروندان 
را فراهم کرده اســت. رأی مردم در این دوره از 
انتخابات نشــان داد مردم بیــش از آنکه تمایلی 
به جریان های سیاســی داشته باشند، از آنها توقع 
کار و آبادانــی دارند. اقبــال مردم به یک جریان 
سیاســی در یــک دوره به منزله ی چک ســفید 
امضا برای آن جریان نیســت که با بی توجهی به 
مطالبات واقعی مردم به سیاســت ورزی مشغول 
باشــند! مردم خیلی زود و در چشم بر هم زدنی 
کارنامــه ی مدیران را ارزیابی می کنند و همچنان 
که آرای بالای لیســت امید در دوره ی گذشــته 
به آمار زیر صدهزار رأی تبدیل شــد، اگر برنامه 
مناسبی برای چهار سال پیش رو اندیشیده نشود، 
باز هــم این امکان وجود دارد کــه اعتماد مردم 

بیش از پیش از بین برود.
تغییــر رویکــرد در دولــت و مدیریت شــهری 
شــاید بهانه ای باشــد برای عده ای که به تسویه 
حساب های شخصی و سیاسی مشغول شوند، اما 
ورود به چنین مســائلی نه تنها مشــکلی را حل 
نمی کنــد بلکه بر نارضایتی مــردم خواهد افزود. 
شــهروندان در کنار توســعه و آبادانی کشــور و 
شــهر معتقد به اخلاق مداری، شایســته سالاری 
و اســتفاده بهینه از نیروهــای کاردان و توانمند 
هستند. مردم خســته از هرگونه نزاع و تشکیک 
و تشــتت به دنبال حل مشــکلات در حوزه های 
مختلــف اقتصــادی، فرهنگی، اجتماعــی و ... 
هســتند و چیزی جــز کار نمی توانــد این مردم 
را راضــی کنــد! پرداختن به مســائل فرعی در 
این فرصت چهار ســال یعنی فرصت ســوزی و 
نادیده گرفتــن مردمی که بیش از رفتار سیاســی 
و جناحــی خواهــان زندگی بهتر، رفاه بیشــتر و 

آینده ای مطمئن تر هستند.
انتخابات به پایان رســیده و فصل، همدلی توأم 
با کار جهادی آغاز شــده اســت! تاریخ سیاسی 
ایران نشان می دهد هرجا که مردم اعم از چپ و 
راست و مذاهب و قومتی ها کنار هم ایستاده اند، 
سربلندی ایران بزرگ رقم خورده است و هرکجا 
که به اختلافات و تمایزات پرداخته شده، جملگی 

زبان دیده اند!
خوشبختانه هم آیت الله دکتر سید ابراهیم رئیسی 
و هم منتخبان مردم در شــورای اســلامی شهر 
تهران شــهره به اخلاق مداری، دین مداری، تقوا 
و ســعه صدر هستند و انتظار می رود این رویکرد 
در این چهار ســال در فضای سیاســی و اداری 
حاکم باشد. سخنان هوشمندانه، منطقی و صریح 
آیت الله رئیســی در اولین نشست رسانه ای نشان 
داد ایشــان همچنان که در قوه قضائیه در مدت 
کوتاهی منشــأ تحــول و اصلاح گردید، بســیار 
باانگیــزه، جهادی و فسادســتیزانه به دنبال حل 
مشکلات مردمند و می طلبد همه مدیران جهادی 
در این مســیر سخت، مسئولان را همراهی کنند. 
جامعه بسیار خسته تر و فرصت بسیار محدودتر از 
آن است که به جای جلب رضایت مردم، مدیران 
بخواهند به امور حاشــیه ای مشــغول باشند! قدر 
اعتمــاد مردم و این دوران کوتاه را بدانیم و برای 
توسعه ی ایران گام های بلند برداریم. آنچه مسلم 
است این اســت که مردم ایران در این روزهای 
ســخت به امید نیاز دارند! مشــی مقــام معظم 
رهبری پــس از هر انتخاباتــی تاکید بر وحدت، 
انســجام، کنارگذاشــتن منازعات سیاسی و کار 
برای مردم بوده و باور داریم که منتخبان ۱۴00 

در این مسیر روشن به پیش بروند.
حالیا دست کریم تو برای دل ما

سرپناهی ست در این بی سر و سامانی ها…

رئیس پلیــس فتا نیروی انتظامی در بازدید از روال کاری 
پلیس فتای خراسان رضوی گفت: راه اندازی مرکز فوریت 

های سایبر با استقبال شهروندان مواجه شده است.
به گــزارش خبرگزاری مهر، ســردار وحید مجید رئیس 
پلیس فتا نیروی انتظامی جمهوری اسلامی ایران سردار 
همزمــان با ولادت حضرت علی ابن موســی الرضا )ع(، 
در حاشیه زیارت شمس الشموس به صورت سرزده روال 
کاری پلیس فتا خراسان رضوی را از نزدیک مورد بررسی 
قرار داد و نسبت به تبیین سیاست های راهبردی پلیس فتا 
مطالبی را در جهت پیشــبرد هرچه بهتر اهداف مأموریتی 
بیان داشت.در ابتدا سرهنگ جهان شیری رئیس پلیس فتا 
استان ضمن ارائه گزارشی از عملکرد سه ماهه سال جاری 

و مقایسه آن با مدت مشابه در سال گذشته از افزایش ۲۴ 
درصدی وقوع جرایم سایبر از ابتدای سال در سطح استان 
خبر داد که از این مقدار ۵۷ درصد سهم جرایم اقتصادی و 
۲۳ درصد نیز سهم جرایم علیه اخلاق و مابقی سایر جرایم 
است.گفتنی است در حوزه جرایم اقتصادی، شیب جرایم 
به ســمت رمز ارزها بوده و در اکثر وقوعات، عدم آگاهی 
کافی شهروندان در مواجهه با فرصت های فضای سایبر از 
جمله مهمترین علل و انگیزه بسیاری از حوادث سایبری 
محسوب شــده همچنین گزارشات دریافتی از شهروندان 
حاکی از رضایت خاطر شــهروندان نسبت به راه اندازی 
مرکز فوریت های ســایبری در استان شده است.در ادامه 
سردار وحید مجید با اولویت بر شمردن پیشگیری از وقوع 

جرم، مهمترین مؤلفه در پیشگیری از وقوع جرایم سایبری 
را افزایش آگاهی شــهروندان و تلاش و همت جمعی را 
در رســیدن به این مهم مؤثر دانست.وی یادآور شد: هنر 
کارشناسان پلیس فتا تحلیل تهدید در چشم انداز سه سال 
آینده و تبدیل آن به فرصت در فضای مجازی می باشد و 
از کارشناسان درخواست کرد؛ رمیدگی فضای سایبر که نه 
تنها در کشور ما بلکه در تمام دنیا دغدغه خاطر دولتمردان 
می باشد را شناســایی و در جهت حفظ و برقراری امنیت 
در سطح فضای ســایبری از هیچ تلاشی فرو گذار نبوده 
و با افزایش آگاهی و ســرعت بخشیدن در حل و فصل 
پرونده های متشــکله در پلیس فتــا موجبات خاطر باری 

تعالی و شهروندان را مهیا نمایند.

راه اندازی مرکز فوریت های سایبر با استقبال شهروندان مواجه شده است

مدیرعامل شرکت راه آهن شهری تهران و حومه )مترو( بیان کرد:

افتتاح ۸ ایستگاه جدید مترو تا پایان سال در تهران

شیوه بازگشایی مدارس در مهر

 واکسیناسیون معلمان و دست اندرکاران مدارس تا پایان مرداد

وزیر بهداشت اعلام کرد: 

واکسیناسیون بیماران صعب العلاج و افراد بالای 60 سال تا پایان مرداد

مدیرعامل مترو تهران از افتتاح ۸ ایســتگاه و ۵ ورودی 
جدید مترو تا پایان سال خبر داد.

به گزارش ایسنا، علی امام، مدیرعامل شرکت راه آهن 
شهری تهران و حومه )مترو( درپاسخ به پرسشی مبنی 
براینکه آیا مدیریت شــهری دوره ششــم امکان تغییر 
برنامه بهره برداری از ایستگاه های مترو در شش ماهه 
دوم ســال را دارد یا خیر، بیان کرد: قطعاً هر کسی که 
شــهردار تهران شود، توســعه مترو جزو اولویت های او 
خواهد بود. مدیریت شــهری دوره ششــم امکان تغییر 

در برنامه ریزی افتتاح ایســتگاه ها و توســعه خطوط را 
دارد و همچنین می تواند نظر شــهردار منتخب در تعداد 
و چگونگی بهره برداری از ایستگاه ها را اعمال کند. اما 
به نظر می رســد هرکســی که به عنوان شهردار تهران 
انتخاب شــود از تحقق برنامه فعلی مدیریت شــهری 

پنجم در حوزه مترو حمایت خواهد کرد.
وی ضمن اشاره به افتتاح چهار ایستگاه مترو از ابتدای 
امســال تاکنون، گفت: حداقل افتتاح هشــت ایستگاه 
دیگــر در برنامه ریزی ما برای پایان ســال قرار دارد. 

همچنین پنج ورودی ایستگاه دیگر در برنامه راه اندازی 
است.امام درباره توسعه خطوط مترو تهران، توضیح داد: 
امسال توســعه جنوبی خط ۶ به پایان می رسد. درحال 
حاضر حفاری به ایستگاه پایانی یعنی ضلع شرقی حرم 
عبدالعظیم حســنی )ع( رســیده است . دســتگاه حفار 
مکانیزه )TBM( باید مسیر را به سمت خط یک ادامه 
دهــد چرا که طبق طرح جامع حمل و نقل ریلی تهران، 
توســعه جنوبی به ایستگاه شــهرری در خط یک باید 

متصل شود.

او بــا بیان اینکه کار دســتگاه حفار مکانیــزه به اتمام 
نرســیده امــا درحال حاضر بــه ایســتگاه آخر خط ۶ 
رسیده ایم، افزود: حفاری و پوشش بتنی این مسیر ۷.۵ 

کیلومتری، زودتر از پایان سال تمام خواهد شد.
پایگاه خبری »شــهر«، مدیرعامل  براســاس گزارش 
شــرکت راه آهن شــهری تهران و حومه )مترو( درباره 
زمان کلنگ زنی توسعه خط ۳، گفت: در تلاش هستیم 
تا کلنــگ زنی آن حداکثر تا پایــان تیر ۱۴00 صورت 

گیرد.

مدیــر کل تربیــت بدنی و ســلامت وزارت آموزش و 
پــرورش از واکسیناســیون معلم ها و دســت اندرکاران 

مدارس تا پایان مرداد ماه خبر داد
به گزارش ایسنا، محسن بیگی درباره تمهیدات بهداشتی 
وزارت آموزش و پرورش برای سال جدید تحصیلی،  با 
اشاره به برنامه ریزی برای واکسناسیون معلمان، گفت: 
ما نمی توانیم به طــور دائمی مدارس را تعطیل کنیم و 
بازگشایی مدارس از مهر ماه ۱۴00 در دستورکار وزارت 

آموزش و پرورش قرار گرفته است.
وی با بیان اینکه ستاد ملی کرونا واکسیناسیون معلمان 
را به مرداد ماه موکول کرده است، افزود: تا پایان مرداد 

ماه باید تمام معلم ها و دســت اندرکاران مدارس )راننده 
سرویس و غیره( واکســن کرونا دریافت کنند. در حال 
حاضــر وزارت آموزش و پــرورش در تعامل با وزارت 
بهداشــت،  داده های واکسیناســیون را بررسی و احصا 

می کند.
وی با اشاره به این که حدود ۱00 هزار راننده  سرویس 
در ایران مشــغول به کار هستند، عنوان کرد: معلم های 
مدارس دولتــی و غیرانتفاعی تا به امــروز حدود یک 

میلیون و ۲00 هزار نفر برآورد شده اند.
مدیــرکل تربیت بدنــی و ســلامت وزارت آموزش و 
پرورش در خصوص شــیوه بازگشایی مدارس، توضیح 

داد: ممکن است در ســال تحصیلی جدید بنابر شرایط 
شــیوع ویــروس کرونا یک کلاس یا یک مدرســه به 
طــور موقت غیر حضوری شــود. برخــی از درس های 
مدرســه نیز در ســال تحصیلی جدید به طــور مطالعه  
آزاد به دانش آموزان ارائه می شــود. همچنین بســیاری 
از فعالیت های جانبی داخل مدرســه که احتمال برخورد 
فیزیکــی نزدیک را فراهم می کنند، در ســال تحصیلی 

جدید لغو می شوند.
وی تاکید کرد: تجربه  آمــوزش و پرورش در برگزاری 
امتحانات ســال گذشته نشان داد که بخش عمده ای از 
نگرانی های مرتبط با شیوع ویروس کرونا قابل مدیریت 

هستند.
مدیــرکل تربیت بدنــی و ســلامت وزارت آموزش و 
پرورش با اشــاره بــه این که مردم به انــدازه  کافی از 
خطرات کرونا آگاه هستند، اضافه کرد: وزارت آموزش و 
پرورش سعی دارد با تدوین طرح »نظام مراقبت مبتنی 
بر مدرسه« مدارس مختلف با جمعیت های گوناگون را 

در سال تحصیلی جدید مدیریت کند.
وی افزود: بر اســاس دستور وزیر آموزش و پرورش به 
سازمان نوســازی مدارس، بسیاری از مدارس در حوزه 
بهداشت محیط و ســاختارهای فیزیکی تا ابتدای مهر 

ماه مورد اصلاح قرار می گیرند.

وزیر بهداشــت اعلام کرد: تــا پایان مرداد 
صعب العلاج  بیماران  آسیب پذیر،  گروههای 
و افراد بالای ۶0 ســال واکســن دریافت 

خواهند کرد .
به گزارش ایسنا، دکتر نمکی وزیر بهداشت 
بــا تشــکر از حمایت های رهبــر انقلاب، 
به مدیریــت خوب پیک چهــارم کرونا در 
کشــور در مقایســه با کشــورهای دیگر و 
ثبت مدل درمان ایرانی اشــاره کرد و گفت: 
در خصوص واکســن، از ابتدا برای خرید و 
همچنین انتقــال دانش فنی اقدامات خوبی 
انجام شــد و ســتاد اجرایی فرمان حضرت 
امام نیز علاوه بر واکسن در تأمین ماسک و 

دستگاه اکسیژن ساز همکاری بسیار مناسبی 
انجام داد.

وزیر بهداشــت با اشــاره به رســوا شدن 
آمریکایی ها در ادعــای نبود محدودیت در 
انتقــال تجهیــزات و دارو به ایــران گفت: 
پس از آنکه ما مجوز واکسن صادر کردیم، 
رئیس جمهــور آمریــکا اعلام کــرد امکان 
انتقال واکسن به ایران وجود دارد که نشان 

داد حرف های قبلی آنها دروغ بوده است.
 وزیــر بهداشــت گفــت: تا پایــان مرداد 
صعب العلاج  بیماران  آسیب پذیر،  گروههای 
و افراد بالای ۶0 ســال واکســن دریافت 
خواهنــد کــرد و پــس از آن دانش آموزان 

و عوامــل مــدارس در نوبــت تزریق قرار 
می گیرند.

دکتر نمکی همچنیــن از فعالیت یک گروه 
ویژه برای ثبت مستندات علمی واکسن های 
مختلفی که در کشــور در حال تولید هستند 
و ارائه این مســتندات به سازمانهای جهانی 

خبر داد.
براســاس گزارش وبدا، دکتر نمکی درباره 
رعایت هــای لازم پس از تزریق واکســن 
نیز گفت: همچنان باید از ماســک استفاده 
شود، چرا که واکسن احتمال بیماری سخت 
را پایین مــی آورد اما همچنان احتمال ابتلا 

وجود دارد.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارانرژی

۵1 روستای استان سمنان با 
کمبود آب مواجه هستند

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان سمنان با 
بیان اینکه ۵۱ روستای استان با کمبود آب مواجه 
هســتند، گفت: آب مورد نیاز مردم این روستاها با 

تانکر تامین می شود.
محمد طاهــری در گفتگو با خبرنگار مهر، با بیان 
اینکه گرمــای زودرس و افزایش مصرف آب دو 
عاملی اســت که امسال سبب شــده تا تنش آبی 
را بیشتر در سطح استان ســمنان احساس کنیم، 
بیان کرد: در ســال ۱۴00 متأسفانه باید گفت ۵۱ 

روستای استان با کمبود آب مواجه هستند.
وی با بیان اینکه روســتاهای درگیــر تنش آبی 
استان با تانکر آبرســانی می شوند، افزود: به دلیل 
بارش کم و گرمی هوا امســال تابستان سختی را 

خواهیم داشت.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب استان سمنان 
با بیان اینکه تعدیــل و قطعی آب در برخی نقاط 
و افت فشــار ناشــی از همین عوامل کم آبی، کم 
بارشــی و... اســت، تاکید کرد: ۲۵ درصد از آب 

تولیدی در استان متأسفانه هدر می رود.
طاهریان با بیان اینکه فرسودگی خط انتقال یکی 
از علل مؤثر و مهم در هدر رفت آب شــرب استان 
سمنان است، ابراز داشت: بسیاری از خطوط انتقال 
آب اســتان قدیمی و فرســوده هســتند اما برای 
تعویض تمــام آن ها اعتبارات بســیار زیادی نیاز 

است.
وی با بیان اینکه عمر شــبکه آبرســانی ۳0 سال 
اســت، ابراز داشت: تقریباً ۷0 هزار متر خط انتقال 
آب در ســطح اســتان نیازمند اصلاح است که به 
دلیل اعتبارات کم در نهایت بتوانیم ۴0 درصد آن 

را اصلاح کنیم.

وزیر نیرو در ارتباط با قطع 
برق در سازمان بازرسی 

حاضر شد
رئیس ســازمان بازرســی از حضور وزیر نیرو در 
ارتبــاط با قطع برق خبر داد و گفت: دســتور داده 
ایم تا ماینرهایی که از گمرکات ترخیص شده اند 
جمع آوری شــوند و تا پایان شــهریورماه فعالیتی 

نداشته باشند.
حجت الاســلام حسن درویشــیان در گفت وگو با 
خبرنگار مهر در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا 
در زمینه ترک فعل برخی مســئولان در ارتباط با 
قطعی های اخیر برق مســئولی احضار و پرونده ای 
در سازمان بازرسی تشکیل شده است، اظهار کرد: 
ما به محض اینکه موضوع قطع برق مطرح شــد 
یک بازرســی فوق العاده با همکاری دادستان کل 

تعریف کردیم.
وی افزود: وزیر نیرو و معاونین او حاضر شــدند و 
یک سری مشکلات مانند اینکه برخی از نیروگاه ها 
در حال اورهال بوده است را مطرح کردند که البته 
گفتند این نیروگاه ها اکنون راه اندازی شده است و 

تا آخر خرداد ماه در مدار تولید قرار می گیرد.
رئیس سازمان بازرســی کل کشور گفت: یکی از 
مشــکلاتی که وجود دارد بحــث ماینرها و تولید 
رمز ارزها است که در این زمینه قرار شد گمرکات 
کنترل های لازم را داشــته باشند و اجازه ترخیص 
ماینرها را ندهند.درویشــیان خاطرنشان کرد: البته 
قرار شــد تــا ماینرهایی که ترخیص شــده اند را 
پیگیــری و جمع آوری کنند و فعلًا فعالیتی تا آخر 

شهریور نداشته باشند.
وی گفت: همچنان رئیس جمهور هم دستور دادند 
تا مشــکلات مالی که برخی نیروگاه های در حال 

احداث داشته اند، برطرف شوند.
رئیس ســازمان بازرسی کل کشور در پایان گفت: 
بررســی ها و تحقیقات ما در این زمینه هنوز تمام 
نشــده اســت، به محض تکمیل شدن گزارش ها 

نتایج را اعلام می کنیم.

قیمت نفت افزایش بیشتری 
پیدا کرد

قیمت نفت روز جمعه تحت تاثیر دورنمای رشــد 
عرضه و احتیاط اوپک پلاس در تسهیل محدودیت 
عرضه، برای سومین روز متوالی افزایش یافت و در 

مسیر ثبت پنجمین رشد هفتگی قرار گرفت.
به گزارش ایسنا، بهای معاملات نفت برنت با شش 
سنت معادل 0.۱ درصد افزایش، به ۷۵ دلار و ۶۲ 
سنت در هر بشکه رسید و در مسیر ثبت ۲.۹ درصد 
رشــد هفتگی حرکت کرد. بهای معاملات وست 
تگزاس اینترمدیت آمریکا با شــش سنت معادل 
0.۱ درصد افزایش، به ۷۳ دلار و ۳۶ سنت در هر 
بشکه رســید و از ابتدای هفته جاری تاکنون ۲.۴ 
درصد رشد نشان می دهد.هر دو شاخص روز پنج 
شنبه در بالاترین رکورد از اکتبر سال ۲0۱۸ بسته 
شــدند.راویندا رائو، نایب رییــس بخش کالاهای 
شرکت کوتاک ســکیوریتیز گفت: انتظارات برای 
محدودیــت عرضه در بازار جهانــی عامل اصلی 
حمایت کننده از رشد قیمتهای نفت بوده است زیرا 
تقاضا بهبود پیدا کرده اما محدودیت عرضه اوپک 
پلاس ادامه پیدا کرده و ســطح ذخایر نفت آمریکا 
پایین آمده اســت.عامل دیگری که از قیمت نفت 
پشــتیبانی کرد، تصویب لایحه زیرساخت آمریکا 
بود که خوش بینی به دورنمای تقاضا برای انرژی 
را تقویت کرد.همه چشــمها به نشست اول ژوییه 
اوپک و متحدانش دوخته شده است که قرار است 
طی آن درباره تسهیل بیشــتر محدودیت عرضه 

بحث شود. 

تکرار درخواست هند از اوپک 
برای خاتمه محدودیت عرضه

هند بار دیگر از اوپک خواســت محدودیت عرضه 
خــود را خاتمه دهــد و هشــدار داد افزایش اخیر 
قیمتهای نفت رونــد احیای مصرف محور اقتصاد 

جهانی را تهدید می کند.
به گزارش ایسنا، دارمندرا پرادهان، وزیر نفت هند 
در دیــدار آنلاین با محمد بارکیندو، دبیرکل اوپک 
نگرانیهای کشورش نســبت به افزایش قیمتهای 
نفت و افزوده شــدن به فشارهای تورمی را مطرح 

کرد.
هند ســومین مصرف کننده بــزرگ نفت جهان و 
بازار مهمی برای بسیاری از اعضای اوپک به شمار 
می رود. فشارهای اقتصادی اخیر برای هند بسیار 
شدید بوده اســت. ارزش روپیه در برابر دلار طی 
ســالهای اخیر پیوسته نزول کرده و هزینه نفت به 
۵۵۵0 روپیه در هر بشــکه رســیده که حدود ۱0 
درصد کمتر از ســال ۲00۸-۲00۷ است. قیمت 
بنزین در بمبئی ماه گذشته به رکورد بالایی رسید 
اما عمده این افزایش ناشی از افزایش مالیات بود.

پرادهان پس از این دیدار گفت: ما درباره تحولات 
اخیر بازار نفت، روند احیای تقاضا برای نفت، پیش 
بینی های رشــد اقتصادی و غلبه بر چالشــهای 

انرژی گفت و گو کردیم.
اوپــک و متحدانش قرار اســت اول ژوییه برای 
تصمیــم گیــری درباره ســهمیه تولیــد اوت و 
احتمالا ماههای بعد از آن دیدار کنند. بســیاری از 
تحلیلگران انتظار دارند اوپک با افزایش تولید بین 
۵00 تا ۷00 هزار بشــکه در روز در اوت موافقت 
کند که همچنان کمبود جهانی عرضه نســبت به 

تقاضا را برطرف نمی کند.
بارکینــدو در بیانیــه ای به نگرانیهــای پرادهان 
مســتقیما اشاره نکرد اما گفت دورنما برای اقتصاد 
جهــان بهبود یافته و اوپک پلاس تصمیم دارد به 
دیدار ماهانه بــرای بازبینی وضعیت بازار و تنظیم 

سطح تولید بر اساس آن ادامه دهد.
وزیر نفت هند بارها از اوپک خواســته است قیمت 
مناســب تری بــرای هند فراهم کــرده و تقویت 
قیمتهــای نفــت از طریق محدودیــت عرضه را 
متوقف کند. اوایل امسال پس از این که شاهزاده 
عبدالعزیز بن سلمان، وزیر انرژی عربستان سعودی 
در پاسخ به درخواســت همتای هندی خود گفت: 
هنــد باید از ذخایر نفتی که در زمان ریزش قیمت 
نفت در ســال ۲0۲0 خریداری کرده بود استفاده 
کند، تنشــها میان دهلی نو و ریاض شدت گرفت. 
هند در واکنش به این اظهارات از پالایشگاههای 
خود خواســت منابع واردات نفت را متنوع کرده و 

وابستگی به نفت خاورمیانه را کاهش دهند.
دو طرف تا حدودی روابطشــان را بهبود داده اند و 
عربستان سعودی و امارات متحده عربی تجهیزات 
پزشــکی ضروری برای هند فراهم کرده اند تا به 
این کشــور در مبارزه با موج دوم مرگبار شــیوع 

کووید ۱۹ کمک کنند.
بر اساس گزارش پلاتس، پرادهان قدردانی عمیق 
خود از این کشــورها را در دیــدار با بارکیندو ابراز 

کرد.
قیمتهای جهانی نفت در بالاترین رکورد دو ســال 
اخیر قرار دارند. با این حال عربســتان ســعودی 
اعــلام کرده که اوپک پلاس در دیدار هفته آینده 
به شــکل محتاطانه به بررسی احیای تولید خواهد 

پرداخت زیرا بازار همچنان شکننده مانده است.

ایران آمادگی میزبانی »مرکز 
انرژی های پاک اکو« را دارد

 وزیر نیرو گفت: جمهوری اسلامی ایران آمادگی 
دارد تا بــا توجه به موقعیت ژئوپولوتیک ویژه خود 
و هم چنین وجود شرایط زیرساختی مناسبی که در 
اختیار دارد، میزبانی »مرکز انرژی های پاک اکو« 

را بر عهده بگیرد.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی وزارت نیرو، 
»رضــا اردکانیــان« روز پنجشــنبه در چهارمین 
نشســت وزیران انــرژی اکو، ضمــن قدردانی از 
برگزارکنندگان و کارشناسانی که زحمت زیادی را 
برای افزایش اثربخشی آن عهده دار شده اند، افزود: 
امیداســت مقام هایی که مســئولیت تامین انرژی 
کشورهای متبوع را عهددار هستند، در آستانه ورود 
به تابستان، چالش های این فصل را با سربلندی و 

موفقیت پشت سر بگذارند.
وی ادامــه داد: منطقه اکــو از ظرفیت های غنی 
و پتانسیل های ارزشــمند منابع انسانی و طبیعی، 
ذخایر انــرژی، بخــش خصوص توانمنــد و نیز 
مزیت های ممتاز اتصال منطقه ای بهره مند اســت 
و حتی در بخش برق، کشورهای عضو اکو الزام ها 
و شرایط لازم را برای تشکیل بازار برق منطقه ای 
دارا هســتند.وزیر نیــرو با بیان اینکه در ســالیان 
اخیر گذاره »امنیت انرژی« در حال اســتحاله به 
»امنیت برق« اســت، افزود: برق، کلید توســعه 
اجتماعی، اقتصادی و صنعتی آینده اســت و منبع 
انرژی مورد نیاز همه فعالیت های بشــری خواهد 
بــود، چراکه همه منابع اولیــه همانند گاز، نفت و 
امثــال آن، به برق تبدیل شــده و نیازهای جوامع 
اعم از حمل و نقل، ارتباطات، سرمایش، گرمایش 
و اغلــب نیازهــای بنیادین دیگر توســط انرژی 
الکتریکی تأمین خواهد شد.اردکانیان با بیان اینکه 
تامین پایــدار انرژی و ورود به بازار »انرژی برق« 
می تواند تضمین کننده  امنیت کشورها و ابزار درآمد 
اقتصادی پایدار باشــد، گفت: این مهم، از طریق 
اتصال شبکه برق کشورهای همجوار به همدیگر، 
میســر خواهد شــد و این »اتصــال برون مرزی 
شــبکه های برق« نیز افزون بــر این که می تواند 
زمینه ســاز انتقــال برق به کشــورهای همجوار 
و بعضــا ترانزیت برق به کشــورهای غیر مجاور 
شــود، می تواند »قابلیت اطمینان« و »تاب آوری« 

شبکه های برق را نیز ارتقا دهد.

وزیر نفت با اشــاره به پوشــش ۹۵.۱ درصدی 
جمعیت کشور از نعمت گاز طبیعی تاکید کرد: 
بدون اجرای طرح های بهینه ســازی به ویژه در 
نیروگاه حراراتی نمی توانیــم در آینده تراز بین 
تولید و مصرف گاز را حفظ کنیم زیرا ما پارس 

جنوبی دیگری نداریم.
به گزارش خبرنگار شــانا، بیــژن زنگنه امروز 
)پنجشنبه، سوم تیرماه( در آیین بهره برداری از 
طرح های ملــی وزارت نفت اظهار کرد: وزارت 
نفت بــا اتکا به افزایش ۲.۵ برابری برداشــت 
گاز از میدان گازی پارس جنوبی از ســال ۹۲ 
تاکنــون و مجموعه اقدام های انجام شــده در 
زمینه توسعه شبکه انتقال و گازطبیعی موفق شد 
تعداد روستاهای بهره مند از نعمت گاز طبیعی را 
از ۱۴ هزار در سال ۹۲ به نزدیک ۳۵ هزار روستا 

در سال ۹۹ که معادل ۲.۵ برابر است، برساند.
وی با بیان اینکه با اقدام های انجام شده پوشش 
گازرســانی کل کشــور اکنون به ۹۵.۱ درصد 
رسیده که رقمی بی نظیر در دنیاست، یادآور شد: 
در سال ۹۲ به منظور انتخاب روشی بهینه برای 
تامین انرژی مورد نیاز شهرها و روستای محروم 
از گاز یک مشــاور دانشــگاهی انتخاب شد و 
گزینه هایی مختلف شامل استفاده از برق در این 
مناطق، انرژی های نو، گاز مایع به صورت شبکه، 
سی ان جی محلی، ال ان جی محلی و ادامه وضع 

کنونی بررسی شد.
وزیر نفــت در تبیین این مطالعه دانشــگاهی 
توضیــح داد: خروجی این مطالعه این نتیجه را 
به ما داد که  از میان گزینه های مختلف تامین 
انــرژی تا هزینه معادل ۲ هــزار دلار برای هر 
بنابراین  است  اقتصادی تر  گازرسانی  مشترک، 
گازرســانی با خط لوله به شــهرها و روستاها 
به عنوان گزینه بهینه و برتر در دستور کار قرار 
گرفت، همه این گزینه ها در سال ۹۲ و پیش از 
اینکه هیچ اقدامی شده باشد بررسی شده است.

تدوین سند گازرسانی دولت تدبیر و امید
زنگنه با اشــاره به اینکه تاکنون به بیش از ۲0 
هزار روســتا با بیش از یک میلیون و ۷۷0 هزار 
خانوار و ۱۹۴ شــهر با نزدیک ۶۵0 هزار خانوار 
گازرسانی شده اســت، افزود: هم اکنون  ۹۸.۴ 
درصد جمعیت شهری و ۸۴.۶ جمعیت روستایی 
و در مجموع بیــش از ۹۵ درصد کل جمعیت 
کل کشور از نعمت گاز طبیعی بهره مند هستند 
این در حالی است که سال ۹۲ جمعیت شهری 
۹۵ درصد و جمعیت روســتایی ۵۴ درصد و در 
مجموع ۸۵ درصد زیر پوشش شبکه گازرسانی 

قرار داشتند.
وی تصریح کرد: جزئیات کامل گازرســانی در 
دولت های یازدهم و دوازدهم در اســتان های 

مختلف کشــور در قالب ســندی، تدوین و در 
اختیار شــما )رئیس جمهوری( قرار گرفته که 
سند مهمی است، این سند در اختیار مردم هم 

گذاشته می شود.
وزیر نفت با بیان اینکه در کنار فعالیت ها برای 
احداث شــبکه توزیع گاز شــهری و روستایی 
از ســال ۹۲ تاکنون، اقدام هــای زیادی برای 
جلوگیری از حبس گاز در منطقه پارس جنوبی 
و ایجاد زیرســاخت گازرســانی به مناطق کم 
برخوردار انجام شــد، گفت: افــزودن ۸۴ واحد 
توربوکمپرسور جدید به شبکه انتقال گاز کشور 
و احداث بیــش از ۵ هزار کیلومتر خطوط لوله 
انتقــال گاز از جمله خطوط لوله ششــم و نهم 
سراسری از جمله این اقدام هاست که با انجام 
آن امکان افزایش ۹0 درصدی صادرات گاز هم 

فراهم شد.
زنگنه ادامه داد: مجموعه طرح های گازرسانی 
و انتقــال گاز با اســتفاده از ظرفیت بند »ق« 
تبصره ۲ قانون بودجه سال ۹۳ و ماده ۱۲ قانون 
رفع موانع تولید رقابت پذیر انجام شده که هیچ 
تحمیل بار مالی به بودجه دولت نداشته و تنها از 
محل ایجاد درآمد جایگزینی سوخت مایع با گاز 

طبیعی اجرا شده است.
وی با بیــان اینکه تاکنون بیــش از ۸0 هزار 
میلیارد تومان در این مجموعه هزینه شده که 
به قیمت امروز معادل ۱۳ میلیارد دلار اســت، 
گفــت: از این رقم ۴۱ هزار میلیارد تومان برای 
گازرسانی روســتایی و شهرهای کوچک و ۴۳ 
هزار میلیارد تومان در حوزه شــبکه انتقال گاز 

هزینه شده است.

صــادرات  برابــری   4 افزایــش 
فرآورده های نفتی

وزیر نفت با بیــان اینکه گاز طبیعی جایگزین 
سوخت مایع شده و مصرف کننده جدید ایجاد 
نشــده و در واقع نوع سوخت مصرف کنندگان 
تغییر یافته اســت، اظهار کرد: بــدان معنا که 
گازرسانی در تراز کل انرژی مصرفی کشور تغییر 
قابل ذکری برجای نگذاشــته است و ما معادل 
۱۱ میلیارد لیتر سوخت مایع را با گازرسانی به 

داخل خانه آنها بردیم.
زنگنه به کاهش مصرف سوخت مایع نیروگاه ها 
از ۴۳ درصد در ســال ۹۲ به ۲0 درصد در سال 
۹۹ ) یک سال استثنایی در مصرف بسیار بالای 
برق در کشور بود( اشــاره کرد و با بیان اینکه 
با این اقدام انتشــار آلاینده هــا در هوا کاهش 
یافته اســت، تصریح کرد: گازرسانی زمینه ساز 
افزایش رفاه اجتماعی و حفاظت محیط زیست 
شــده است، اکنون کسی دیگر صرف نمی کند 

که به جنــگل برود و هیزم تهیه کند یا بوته از 
بیابان بکند، آثار گازرسانی بر محیط زیست در 

سال های آینده پدیدار خواهد شد.
وی با بیان اینکه گازرسانی اشتغال زایی فراوانی 
به همراه داشته و امکان توسعه کسب وکارهای 
کوچک مانند ایجاد گلخانه ها در روستاها فراهم 
شــده اســت، افزود: یکی از دلایل بالا رفتن 
صادرات فرآورده های نفتی در ســال های اخیر 
توســعه گازرسانی بوده اســت که ما توانستیم 
حجم زیادی از فرآورده ها را صرفه جویی و صادر 
کنیم.  وزیر نفت ادامه داد: از ابتدای ســال ۹۳ 
تاکنون بیش از ۵۸ میلیارد لیتر فرآورده مایع به 
ارزش حدود بیش از ۲۶ میلیارد دلار آزاد شــده 
و صادرات فرآورده نفتی در ســال ۹۹ نسبت به 

سال ۹۲ بیش از چهار برابر شده است.

گاز در منطقه سیستان 
زنگنه با بیان اینکه طرح های گازرسانی به ۲۱ 
شــهر، ۹ استان، ۲۸0۹ روســتا در ۳۱ استان و 
۴۶۶۴ واحد صنعتی در ۲۷ اســتان با هزینه ۶ 
هزار ۳۳0 میلیــارد تومان امروز به بهره برداری 
می رسند، اظهار کرد: در ادامه این اقدام ها اکنون 
گازرسانی به ۲۵00 روستا مشتمل بر ۱۷0 هزار 
خانوار و ۲۷ شهر مشتمل بر ۱۲۷ هزار خانوار از 
جمله تکمیل انتقال گاز به زابل، خاش، میرجاوه، 

چابهار، بندرلنگه و کیش در حال اجراست.
وی تصریــح کــرد: انتظار مــی رود در بحث 
اســتان سیستان وبلوچستان که  به  گازرسانی 
همواره مورد توجه شــما )رئیــس جمهوری( 
بوده اســت گازرســانی به منطقه سیســتان، 
خاش، پالیــزان و میرجاوه در مجموع با هزینه 
۲ هزار ۳00 میلیارد تومان طی ماه های آینده به 

بهره برداری برسد.
وزیر نفت با یادآوری اینکه پیشــرفت فیزیکی 
خط لوله انتقال گاز ایرانشهر به چابهار و کنارک 
اکنون ۸۲ درصد اســت و طبق برنامه تا پایان 
سال باید به نتیجه برسد، افزود: البته با طرحی 
ابتکاری تا پایان امســال )۱۴00( گازرســانی 
به نیروگاه هــای چابهار و کنارک با گاز طبیعی 
فشرده )سی ان جی( )به وسیله خط لوله ایرانشهر 

تغذیه می شود( به نتیجه می رسد.
زنگنه ادامــه داد: در هرمزگان که مدت ها بود 
شبکه داخلی گاز بندرعباس اجرا شده بود و بنابر 
دلایلی با استقبال مردم روبه رو نشد امیدوارم با 
دستور و موافقتی که شــما )رئیس جمهوری( 
برای اعطــای وام قرض الحســنه ۱0 میلیون 
تومانی برای مشــترکان متقاضی صادر کردید 

گازرسانی تسریع شود.

صرفه جویی دیگر انتخاب نیست، اجبار 
است

 وی در ادامه با اشاره به غیرواقعی بودن قیمت 
گاز و بــرق و اینکه برق به عنــوان بزرگترین 
مصرف کننده گاز در بخش صنعتی است، تأکید 
کرد: بی شک بهینه سازی مصرف گاز و افزایش 
ظرفیت تولید گاز از دستاوردهای مهم این دولت 
است.وزیر نفت از اعمال تعرفه های تشویقی و 
تنبیهی برای ایجاد انگیزه در مصرف کنندگان 
گاز و اجرای طرح هایی مانند بهینه سازی سامانه 
موتورخانه هــا و دیگر طرح های بهینه ســازی 
به عنــوان بعضــی از اقدام ها ایــن دولت در 
زمینه بهینه ســازی نام برد و اظهار کرد: برای 
ریل گذاری برای آینده سند »تراز تولید و مصرف 
گاز طبیعی در ایران تا افق ۱۴۲0«، سند »نحوه 

بهره گیری حداکثری از ظرفیت پالایشگاه های 
گازی منطقه عمومی غرب خلیج فارس« و سند 
»تولید، نگهداشت تولید و میدان پارس جنوبی« 
تدوین شــده که در بردارنده همه تجارب این 
دولــت و صنعت نفت و ریل گذاری برای دولت 

آینده است.
زنگنــه بــا تأکید بــر اینکــه صرفه جویی و 
بهینه ســازی در همه این برنامه ها یک اجبار 
است و دیگر انتخاب نیســت، ادامه داد: بدون 
صرفه جویی و بهینه ســازی امکان تامین گاز 
کشور میسر نمی شود ما پارس جنوبی دیگری 
نداریم که بتوانیم روزانه ۷00 میلیون مترمکعب 
گاز از آن برداشت کنیم. پارس جنوبی به پایان 
رسیده است و پس از آن دیگر باید تولید آن را 

حفظ کنیم.
وی تاکیــد کــرد: بــدون اجــرای طرح های 
بهینه سازی به ویژه در نیروگاه های حراراتی ما 
نمی توانیم در آینده تراز نبودن تولید و مصرف 
گاز را حل کنیم، یارانه پرداختی عملی در شرایط 
کنونی در بخش گاز ســالانه حدود ۳۵  تا ۴0 

میلیارد دلار است.

مصرف گاز و روستاها
وزیر نفت از بهره برداری چهار ایستگاه تقویت 
فشار گاز در اســتان های فارس و خوزستان  با 
مجموع ســرمایه گذاری حــدود ۶ هزار و ۶00 
میلیارد تومــان به عنوان دیگر طرحی که امروز 
به بهره برداری می رسد نام برد و افزود: این طرح 
شامل تاسیسات تقویت فشار صفاشهر، تقویت 
فشار بیدبلند، تقویت فشار حسینیه و تقویت فشار 

فراشبند می شود.  
زنگنه گفت: طرح شیرین ســازی برش سبک 
مجتمع پتروشــیمی بوعلی سینا نیز با ظرفیت 
ســالانه ۳۵0 هزار تن و ســرمایه گذاری ۷00 
میلیارد تومانی از ســوی بخش خصوصی هم 
امروز با دســتور شما )رئیس جمهوری(به بهره 
برداری می رسد.وی در پایان از مدیران کنونی و 
پیشین شرکت ملی گاز ایران که در هشت سال 
گذشته زحمات فراوانی برای گازرسانی کشیدند 
قدردانــی و ابراز امیدواری کرد مردم اســتفاده 

حداکثری را از این اقدام ها ببرند.
وزیر نفت در پاسخ به پرسش رئیس جمهوری 
دربــاره اینکــه به طور میانگین چنــد میلیون 
مترمکعب گاز بــه روســتاها تخصیص داده 
می شود، گفت: میانگین مصرف سالانه گاز هر 
خانوار طبق اعلام شرکت ملی گاز ایران ۲ هزار 
مترمکعب است به آن معنا که روزانه حدود ۱۵ 
میلیون مترمکعب گاز در این مدت برای روستاها 

اضافه شده است.

جمعیت زیر پوشش شبکه گاز رسانی در ایران به ۹۵.۱ درصد رسید

زنگنه: بهینه سازی مصرف گاز ضرورت است، پارس جنوبی دیگری نداریم

اخبار

مدیرپژوهش و فناوری شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی ایران گفت: طرح تثبیت و توســعه 
پالایشــگاه ابادان به مثابه یک پالایشگاه جدید است 

که در کنار پالایشگاه قدیم آبادان قرار می گیردـ
به گزارش شانا به نقل از شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی، محمد رضایی در نشست خبری با 
اصحاب رسانه درباره طرح توسعه و تثبیت پالایشگاه 
آبــادان تصریح کرد: باتوجه به طرح تثبیت و توســعه 
پالایشگاه آبادان می توان گفت پالایشگاهس جدید در 
کنار پالایشگاه آبادان قرار می گیرد و پالایشگاه قدیم 

نوسازی می شود. 
وی افزود: اگر محدودیت های کرونا وجود نداشت، این 

طرح باید در ایام پیش رو به بهره برداری می رسید.
مدیــر پژوهــش و فنــاوری شــرکت ملــی پخش 
فرآورده های نفتی تاکید کرد: باتوجه به طرح تثبیت و 
توسعه پالایشگاه ابادان می توان گفت یک پالایشگاه 
جدید در کنار پالایشــگاه آبادان قرار می گیرد با این 
ویژگی که تمامی واحدهای فرآیندی را در اختیار دارد.

علیرضا امین مدیرعامل پالایشــگاه آبــادان در این 
نشست با بیان اینکه پالایشگاه آبادان به پالایشگاهی 
مدرن تبدیل می شــود، گفت: در این طرح گازوئیل با 

کیفیت و دارای استاندارد یورو تولید می شود.
مهدی آرامی، مجری طرح توسعه و تثبیت پالایشگاه 
آبادان نیز در این نشســت ضمن اشاره به اینکه صد 

درصد پیمانکاران ساخت این پروژه از صفر تا صد آن 
ایرانی هستند، تصریح کرد: ۶0 درصد از همکاران در 

این طرح گواهینامه بین المللی مدیریت پروژه دارند.
وی تاکید کرد: یکی از مهمترین تعهدهای موجود در 
این پروژه استفاده ۸0 درصدی از نیروهای بومی است.

مجری طرح توسعه و تثبیت پالایشگاه آبادان تصریح 
کــرد: از دیگر اهــداف این طرح باتوجــه به ظرفیت 
۳۶0 هــزار  بشــکه ای آن،تولید مــازوت بالعکس 
پالایشــگاه های دیگر در فاز دوم آن از ۴0 درصد به 

۲۵ درصد می رسد.
آرامی گفت: همچنین تولید بنزین معمولی ۱۶ درصد، 

نفت سفید ۲۵ درصد افزایش می یابد.

تولد پالایشگاهی جدید در مجاورت پالایشگاه آبادان

چرا قیمت نفت در بازارهای جهانی صعودی شد؟

نفت صد دلاری در راه است
 در حالی ســناریوهای افزایــش قیمت نفت خام تا 
بشــکه ای ۱00 دلار مطرح اســت که در ماه های 
ابتدایی سال گذشته میلادی هر بشکه نفت خام به 

قیمت ۳۹ دلار معامله می شد.
با تلاش های اوپــک برای کنترل عرضه نفت خام 
به بازار با گذشــت نزدیک به یک ســال از رسیدن 
قیمت نفت به بشکه ای منفی ۳۹ دلار حال صحبت 

از نفت ۱00 دلاری در میان است.
در حالی که نوســانات قیمتــی در بازار نفت در ۲۴ 
ساعت گذشته منفی بوده است اما کماکان معاملات 
این طلای ســیاه در یکــی از بالاترین قیمت ها در 
یک سال گذشــته صورت می گیرد؛ در حال حاضر 
هر بشــکه نفت خام وســت تگزاس ۷۳ دلار و ۴۴ 
سنت قیمت دارد و هر بشکه نفت خام برنت نیز ۷۴ 
دلار و ۷۵ سنت قیمت خورده است و هر بشکه نفت 
خام سبک ایران به قیمت ۷0 دلار و ۷۵ سنت و هر 
بشــکه نفت خام سنگین ایران به قیمت ۶۸ دلار و 

۸۵ سنت معامله می شود.
پشت پرده نوسانات قیمتی نفت در یک سال اخیر

نفت خام مانند هر کالای اساســی دیگری نوسانات 
قیمتی فصلی قابــل پیش بینی دارد؛ با آمدن فصل 
بهار تقاضا برای این طلای ســیاه افزایش پیدا می 
کنــد و تجار بــرای تامین ذخایر نفتــی خود برای 
تابستان و در پی افزایش سفرهای جاده ای و هوایی 
در این فصل دســت به تجارت این طلای سیاه می 

زنند و در نتیجه قیمت هر بشکه نفت خام در فصل 
های بهار و تابســتان به اوج می رســد و در پاییز و 

زمستان کاهش می یابد.
با این وجود در یک ســال گذشته و با آغاز پاندمی 
کرونا این طلای ســیاه ثبات قیمتی خود را از دست 
داد و در فصل بهار و تابســتان گذشته بازار نفت نه 
تنها شاهد اوج گیری قیمت ها نبود بلکه ریزش بی 
ســابقه ای در این بازار رقم خــورد؛ کاهش تقاضا 
جهانی برای نفت، افزایــش تولید نفت خام ایالات 
متحده آمریکا، کاهــش قدرت تاثیرگذاری اوپک و 
نوســانات ارزش دلار از جمله عواملی هستند که در 

یک سال گذشته بازار نفت را ناپایدار کردند.
چرا روند قیمت ها در بازار این طلای سیاه صعودی 

شد؟
ســال ۲0۲۱ برخلاف ســال گذشــته میلادی اما 
برای بازار نفت نه تنهــا هولناک نبود بلکه افزایش 
قیمت های چشــمگیری را برای آن به ارمغان آورد 
به طوری که هر بشــکه نفت خــام از قیمت ۵۸ به 
۷۵ دلار در هر بشــکه رســید. در حال حاضر عدم 
تطابق عرضه و تقاضــا در بازار نفت یکی از اصلی 
ترین دلایلی اســت که موجــب افزایش قیمت ها 
در بازار این طلای سیاه شــده است؛ طبق بررسی 
های صــورت گرفته در حد فاصل ســه ماهه اول 
ســال ۲0۲۱ تا سه ماهه دوم امسال میانگین تقاضا 
برای نفت خام روزانه ۷ میلیون بشــکه افزایش پیدا 

کرده اســت و این در حالی است که عرضه کماکان 
به دلیل سیاســت های اوپک در ماه های گذشته از 

تقاضا عقب است.
شــاخص دلار یکی دیگر از عوامــل تاثیر گذار بر 
قیمت نفت اســت؛ شاخص دلار معیاری است برای 
سنجش ارزش دلار در برابر سبدی متشکل از شش 
ارز اصلی یورو، ین ژاپن، پوند انگلیس، دلار کانادا، 
کرونای ســوئد و فرانک ســوئیس و این شاخص 
تحــت تاثیر عوامل معمولی که بــر ارزها تاثیر می 
گذارنــد مانند موضوعات مالــی و پولی، نرخ های 
بهره، تورم و تجارت خارجی دچار نوسان می شود.

افزایش نرخ تورم در ایــالات متحده آمریکا در ماه 
های اخیر ارزش دلار را در برابر ســایر ارزهای پر 
قدرت دنیا کاهش داده اســت و شاخص دلار را به 
۹0.۵ رسانده اســت؛ اگر روند شاخص دلار آمریکا 
مانند ماه های گذشته ادامه پیدا می کرد و شاخص 
دلار ایالات متحده آمریکا ســطح پشتیبانی ۹0 را 
از دســت می داد به احتمال زیاد نفت ۱00 دلاری 
خیلی زود تر از موعد محقق می شــد؛ گفتنی است 
که زمانی که شاخص دلار آمریکا در طی سال های 
۲00۳ تــا ۲0۱۵ در پایین ترین حد یعنی ۷۲ تا ۸۵ 
قرار داشــت قیمت هر بشکه نفت خام به ۱۴۵ دلار 

رسید.
چه شد که شاخص دلار آمریکا وارد مدار رشد شد؟

افزایش قیمت نفت خام بــه معنای افزایش قیمت 

ســوخت اســت، افزایش قیمتی که برای هر رئیس 
جمهوری در ماه های اولیه کار وی مشــکل ســاز 
خواهد شــد؛ با گذشــت چند ماه از روی کار آمدن 
جو بایدن فدرال رزرو آمریکا از افزایش نرخ بهره تا 

سال ۲0۲۳ صحبت به میان آورد.
تصمیمات اخیر فدرال رزرو حاکی از آن اســت که 
نرخ بهره تا پایان ســال ۲0۲۳ به 0.۶ درصد برسد 
چراکه روند واکسیناســیون در این کشــور موجبات 
بهبود اقتصاد ایالات متحده آمریکا را فراهم خواهد 
کرد؛ افزایش نرخ بهره به معنای افزایش شــاخص 
دلار آمریکا اســت کــه از گرانی در بــازار نفت و 

سوخت جلوگیری می کند.
بازار نفت در ســال های آینده به کدام ســمت می 

رود؟
برخی از تحلیلگران سی ان بی سی و وال استریت 
بر این باورند که نفت صد دلاری در تابســتان سال 
جاری محقق خواهد شــد؛ با این وجود پیش بینی 
های ســازمان بین المللی انرژی از نوسانات قیمت 
نفــت در محدوده ۸0 دلار در مــاه های آینده خبر 
می دهد و تحلیلگران این سازمان بر این باورند که 
قیمت هر بشکه نفت خام تا سال ۲0۳0 به ۸۹ دلار 
خواهد رســید و تا ســال ۲0۴0 هز بشکه نفت خام 
۱۳۲ دلار قیمت پیدا خواهد کرد و در ســال ۲0۵0 
نیز هر بشــکه نفت خام به قیمت ۱۸۵ دلار در بازار 

معامله خواهد شد.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir
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ورود اولین شرکت پروژه محور 
به بازار سرمایه

مدیر عامل تامین سرمایه امین، از ورود اولین شرکت 
پروژه محور با نام شرکت تجلی توسعه معادن و فلزات 

به بازار سرمایه خبر داد.
به گزارش بازرگانی مهر، خادم المله، مدیر عامل تأمین 
ســرمایه امین، از ورود اولین شرکت پروژه محور با نام 
شرکت تجلی توســعه معادن و فلزات به بازار سرمایه 

خبر داد.
این شرکت در سال ۱۳۹۹ توسط شرکت سرمایه گذاری 
توســعه معادن و فلزات با مشارکت شرکت صنعتی و 
معدنی گل گهر و شرکت صنعتی و معدنی چادرملو با 
هدف اجرا و تأمین مالی پروژه های کلان با محوریت 
توســعه صنایع معدنی و فلزی، اســتخراج و اکتشاف 

معادن و تولید فلزات اساسی ایجاد شده است.
در حال حاضر شرکت تجلی مالک ۳0 درصد از سهام 
شــرکت صبا امید غرب خاورمیانه، ۳۵ درصد از سهام 
شرکت تهیه و تولید مواد معدنی شرق فولاد خراسان، 
۴۸ درصد از ســهام شرکت صنایع آهن و فولاد سرمد 
ابرکوه و ۳۲ درصد از سهام شرکت مدیریت بین المللی 
جاده ریل دریا است که عمدتاً در حوزه اجرای طرح های 
توسعه صنعت معدن و فلزات مشغول به فعالیت هستند.

خادم المله یادآور شد با توجه به نگرش و درایت مدیران 
و ســهامداران عمده شرکت مذکور، بحث تأمین مالی 
پروژه های تحت مالکیت شرکت از طریق بازار سرمایه 
و مشارکت عموم مردم مطرح شد که از همان ابتدای 
امر تاکنون شرکت تأمین سرمایه امین بعنوان مشاور، 
گام به گام در کنار شــرکت تجلی در این مســیر قدم 

برداشته است.
بر همین اســاس و در پی همکاری مجدانه شــرکت 
فرابورس ایران و سازمان بورس، شرکت تجلی توسعه 
معــادن و فلزات در دی ماه ســال ۱۳۹۹ در بازار دوم 
فرابورس پذیــرش و در خرداد ماه ســال ۱۴00 نزد 

سازمان بورس و اوراق بهادار ثبت شده است.
شــرکت در حال حاضر در مرحله اخذ مجوز افزایش 
ســرمایه از مبلغ ۱0 میلیارد ریال بــه مبلغ ۶۲، 000 
میلیارد ریال است که ۱۵ درصد از مبلغ مذکور در حدود 
۹، ۳00 میلیارد ریال در قالب عرضه عمومی از طریق 

بازار سرمایه تأمین خواهد شد.
شرکت تأمین سرمایه امین به عنوان مشاور پذیرش و 
عرضه سهام شرکت تجلی در تلاش است که هر چه 
سریع تر فرآیند اخذ مجوز افزایش سرمایه این شرکت 
از سازمان بورس طی شده و با عرضه سهام آن در بازار 
سرمایه گام مؤثری در حمایت از شرکت های فعال در 
حوزه اجرای پروژه های صنعتی به ویژه صنعت معدن و 

فلزات صورت گیرد.
با عرضه سهام این شــرکت در فرابورس ایران زمینه 
مشارکت ســهامداران خرد در اجرای پروژه های کلان 
اقتصادی فراهم خواهد شــد که عــلاوه بر انتفاع این 
سرمایه گذاران از ســودآوری آتی پروژه های شرکت، 
زمینه ساز هدایت سرمایه های کوچک به بخش مولد 
اقتصادی کشور و افزایش تولید و ایجاد اشتغال پایدار 

می گردد.
این مطلب یــک خبر آگهی بوده و خبرگزاری مهر در 

محتوای آن هیچ نظری ندارد.

جزئیات اعطای کارت رفاهی
مدیراداره اعتبارات بانــک مرکزی ضمن اعلام ابلاغ 
»شیوه نامه اعطای کارت رفاهی و تامین مالی زنجیره 
تولید« به پنج بانک عامل، جزئیات مرتبط با این طرح 

را تشریح کرد.
به گــزارش گروه بانــک و بیمه پول نیوز، شــهرزاد 
دانشمندی ضمن اشــاره به ابلاغ »شیوه نامه اعطای 
کارت رفاهی و تامین مالی زنجیره تولید«، تصریح کرد: 
حسب مصوبات اقتصادی دولت مقرر شده است برای 
هم وطنان، کارت رفاهی صادر شود و در نهایت منابع 

حاصل از آن صرف تأمین مالی زنجیره تولید شود.
این مقام مســئول بانک مرکزی درخصوص سازوکار 
کارت رفاهی گفت: سازوکار این کارت به گونه ای است 
که یارانه بگیران معیشتی و عادی یا دارندگان »سهام 
عدالت« که تاکنون ســهام خود را نفروخته باشند و یا 
افراد عادی از طریق ســایر وثایق به تشخیص بانک 
عامل می توانند نسبت به دریافت این کارت اقدام کنند. 
لذا متقاضیان می توانند با مراجعه به بانک های عامل، 
درخواست خود برای دریافت کارت رفاهی را ارائه دهند.

مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزی درخصوص ســقف 
اعتباری و شــرایط بازپرداخت این کارت های اعتباری 
عنوان کرد: این کارت رفاهی با ســقف حداکثر هفت 
میلیون تومان و با بازپرداخت حداکثر ۱۸ ماهه در اختیار 
متقاضیان قرار می گیرد و متقاضیان می توانند از طریق 
پایانه های فروشــی که بانک های عامل آنها را تعیین 
می کنند، نسبت به خرید کالا و خدمات مورد نیاز خود 
مبادرت کنند.وی افزود: اعتبار کارت رفاهی براي خرید 
کالا و خدمات در فروشــگاه هِا و پذیرنده کارت طرف 
قرارداد اعلامی توسط بانکهاي عامل و طرف قرارداد در 
سامانه رفاهی ایرانیان امکان پذیر است و تراکنش های 
دیگر نظیر برداشــت وجه و انتقال وجه از کارت مزبور 
مجاز نیست.دانشمندی در ادامه درباره پذیرندگان کارت 
رفاهی گفت: از طرف دیگر صاحبان پایانه های فروش 
که اکثراً فروشــگاه های زنجیره ای هستند، می توانند 
ضمن عقد قرارداد با بانک های عامل از اسناد تجاری 
ماننــد »اوراق گام« یا »اوراق اعتبارات اســنادی« به 
منظور تأمین زنجیره تولید خود اســتفاده کنند. به این 
واسطه، اوراق مزبور می تواند در زنجیره تولید به گردش 
افتد و در نهایت توسط بانک عامل متناسب با اقساطی 

که از مردم اخذ می شود، نقد گردد.
وی درباره بانک هــای عامل این طرح عنوان کرد: در 
حال حاضر پنج بانک »ملی ایران«، »ملت«، »صادرات 
ایران«، »تجارت« و »رفاه کارگران« بانک های عامل 
این طرح محسوب می شوند. و هم اکنون بانک ملی به 

طور مقدماتی طرح یاد شده را آغاز کرده است. 

کالاهــا را با ارز ۴۲00 تومانــی وارد می کنند با ارز آزاد 
می فروشند

رئیس کل اسبق بانک مرکزی گفت: متأسفانه کالاها با 
ارز دولتی ۴ هزار و ۲00 تومانی وارد می شود و با ارز آزاد 

به مردم ارائه می شود.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از صداوسیما، محمود 
بهمنی اظهار کرد: برای کنترل قیمت ها و افزایش سرمایه 
گذاری در جهت توسعه اقتصادی، نیاز به ثبات اقتصادی 

داریم.
وی ادامه داد: برای ایجاد این ثبات، باید در بازار ارز ثبات 

لازم به وجود آید که ناشی از مدیریت ارزی است.
رئیس کل اسبق بانک مرکزی گفت: برای ایجاد مدیریت 
ارزی باید صادرات و واردات ارز کنترل شود یعنی زمانی 
که صادرات انجام می شود ارز حاصل از صادرات حتماً به 

کشور برگردد تا قیمت ارز ثابت بماند.
بهمنی با اشــاره به این که مدیریت ارزی می تواند ثبات 
ایجاد کند، افزود: با ارائه مشوق های صادراتی و جلوگیری 

از واردات غیر قانونی، می توانیم بازار ارز را کنترل کنیم.
وی گفت: متأســفانه کالاها با ارز دولتی ۴ هزار و ۲00 

تومانی وارد می شود و با ارز آزاد به مردم ارائه می شود.
بهمنــی افــزود: در صورتی کــه دولت آینــده از افراد 
متخصص و باتجربه استفاده کند می توانیم امیدوار باشیم 

که این ثبات در شرایط اقتصادی کشور به وجود بیاید.
وی با انتقاد از رشــد نقدینگی طی چند سال اخیر گفت: 
یکی از عوامل این رشد نقدینگی، تزریق پول بوده که به 

دلیل کسری بودجه دولت انجام شده است.
بهمنی ادامه داد: متأسفانه به دلیل برآورد نادرست دولت 
از میزان صادرات نفت، دولت دچار کسری بودجه شده و 
برای جبران این کسری بودجه از چاپ پول استفاده کرد 

که مشکلات فراوانی را به وجود آورد.
وی خاطرنشان کرد: برای ایجاد ثبات در بازار پول و ارز، 

مدیریت صحیح، رکن اصلی این بازار است.

 اعطای وام خرید مسکن
  بدون نیاز به اوراق تسهیلات

 تا پایان تیرماه
بانک تخصصی بخش مســکن از تمدید طرح پرداخت 
نیمی از ســقف وام خرید مسکن تا پایان تیرماه امسال 

بدون نیاز به خرید اوراق تسهیلات مسکن خبر داد.
به گزارش مهر، بانک عامل بخش مســکن اعلام کرد: 
این بانک به منظور کمک به خانه دار شدن اقشار مختلف 
جامعه و تقویت قدرت خرید متقاضیان مسکن و همچنین 
به مناسبت ســالروز تأسیس بانک از ۲۵ دی ماه ۱۳۹۹ 
لغایت پایان تیر ماه ۱۴00 طرح اعطای تسهیلات خرید 

مسکن بدون سپرده را ارائه کرده است.
اعطای تسهیلات خرید مســکنِ بدون سپرده مذکور، 
مشــمول درخواســت هایی می شــود که پیش نویس 
قرارداد )قولنامــه( حداکثر تا تاریخ ۳۱ تیر ۱۴00 تنظیم 
و قراردادهای مذکور حداکثر تا تاریخ ۳۱ مرداد ۱۴00 در 

دفاتر اسناد رسمی ثبت شوند.
لذا متقاضیان خرید مسکن با استفاده از تسهیلات ناشی 
از اوراق حق تقدم می توانند توسط طرح مذکور ۵0 درصد 
از تسهیلات درخواســتی خود را بدون خرید اوراق و از 
محل بدون سپرده استفاده کنند؛ به نحوی که ۵0 درصد 
مبلغ تسهیلات قابل پرداخت از محل اوراق گواهی حق 
تقدم استفاده از تسهیلات مسکن و ۵0 درصد مابقی از 
محل منابع بدون سپرده باشد؛ به این ترتیب متقاضیان 
فقط برای نیمی از تسهیلات نیازمند خرید اوراق هستند.

به عنوان مثال: شخصی که در تهران قصد خرید واحد 
مســکونی را دارد در صورتی کــه از تاریخ صدور پروانه 
ساختمانی ملک مورد نظر حداکثر ۲۵ سال سپری شده 
باشد مشمول تسهیلات ۱00 میلیون تومانی است؛ که 
برای اســتفاده از این مقدار تسهیلات صرفاً لازم است 
بــرای ۵0 میلیون تومــان از آن اوراق خریداری کرده و 
۵0 میلیون تومان باقی مانده را از بانک مذکور و از محل 

»بدون سپرده« دریافت کند.
شرایط تسهیلات

اعطای تســهیلات خرید مسکن تا ســقف های قابل 
پرداخت از محــل اوراق گواهی حق تقدم اســتفاده از 

تسهیلات مسکن، با توجه به شهر پرداخت می شود.
نرخ ســود تسهیلات بدون ســپرده: در حال حاضر ۱۸ 

درصد
مدت بازپرداخت تسهیلات بدون سپرده: حداکثر ۶0 ماه 

)۵ ساله(
نرخ سود و مدت بازپرداخت مقداری از تسهیلات که از 
محل اوراق ممتاز تأمین می شود مطابق با تسهیلات از 

محل اوراق محاسبه می شود.

آمادگی صنعت بیمه برای 
تسکین آلام آسیب دیدگان 

اتوبوس خبرنگاران
بیمه مرکزی اعلام کرد: صنعت بیمه در مسیر التیام آلام 
آسیب دیدگان و همچنین بازماندگان این حادثه دردناک 

از هیچ کوششی فروگذار نخواهد کرد.
بــه گزارش خبرگزاری مهر به نقل از بیمه مرکزی، این 
بیمه با صدور پیام همــدردی با حادثه دیدگان اتوبوس 
خبرنگاران اعلام کرد: تقدیر الهی بر این قرار گرفت که 
جامعه رسانه ای کشور یک بار دیگر در چرخه بی توقف 
»خطر و خبر« رو در روی حادثه ای دیگر قد بکشــد و 
در ماتم ابدی دو تن از پاک ترین و شریف ترین فرزندان 
خود بنشــیند.بیمه مرکزی و صنعت بیمه نیز همگام با 
سایر اقشار دیگر جامعه در این مصیبت سنگین، سوگوار 
اســت و برای روح بلند این عزیزان، آرزوی غفران الهی 
و برای دل بازماندگان، امید صبوری دارد.جبران اندوهی 
تا این اندازه عمیق، ممکن نیســت، اما صنعت بیمه در 
مسیر التیام آلام آســیب دیدگان و همچنین بازماندگان 
ایــن حادثه دردناک از هیچ کوششــی فروگذار نخواهد 
کرد.در همین زمینه همه تعهدها و پوشش های مترتب 
بیمه ای سرنشینان اتوبوس سانحه دیده بدون تشریفات 
رایج، ایفا خواهد شــد و در صورت وجود بیمه نامه هایی 
نظیر بیمه زندگی و تأمین آتیه نیز در پرداخت خسارات 

تسریع می شود.

کارشــناس بــازار ســرمایه مــی گوید: 
گزارش های ۲ ماهه ابتدای سال جاری، در 
بســیاری از صنایع و معادن حاکی از رشد 
سود شرکت های بورسی و فرابورسی است.

بــه گزارش خبرگزاری مهر به نقل از بازار 
بازار سرمایه را  سرمایه، احســان رضاپور 
تحت تأثیر جدی عوامل مختلف اقتصادی، 
سیاســی و اجتماعی کشور خواند و گفت: 
چنانچــه در ماه های آتــی فاکتورهایی به 
بازار مخابره شود که تأثیر منفی و کاهشی 
روی بازار نگذارد با در نظر گرفتن شرایط 
بنیادی شرکت ها می توان به روزهای آتی 

بازار امیدوار بود.
این کارشــناس بازار ســرمایه با بیان این 
فاکتورهای  از  مطلب کــه مجموعــه ای 
اقتصادی وجود دارد که سیاســت گذاری 
در مورد آنها توســط دولــت و مجلس بر 
بازار ســرمایه اثر می گذارد، اظهار داشت: 
فاکتورهایی که روی بازار ســرمایه تأثیر 
هستند.  اقتصادی  فاکتورهایی  می گذارند، 
هر گونه تغییر در فاکتورها اثر سود و زیانی 
در شرکت ها می گذارد و به طور حتم تأثیر 

پایه ای بر بازار سرمایه دارد.
وی تاکید کرد: چنانچه رویکرد مسئولان 
کشــور در جهت ارائه فاکتورهای مؤثر بر 
بهای تمام شــده شرکت ها باشد و در این 
زمینه تدابیری نیز اندیشــیده شــده باشد، 

فضای رقابتی آنها نســبت به شرکت های 
بین المللی حفظ خواهد شد و شرکت ها در 
فروش و صادرات محصولات خود، ضمن 
تأمین بازار داخلی در شرایط نسبتاً معقول، 

منصفانه و مناسبی قرار می گیرند.

رضاپور بر حفظ منافع بنگاه های اقتصادی 
و فعالان بازار ســرمایه تاکید کرد و افزود: 
امیدواریم با توجه به نفوذ بازار سرمایه در 
کشور و استقرار تیم جدید دولت و نگرشی 
که کابینه جدید در جهت توســعه و عمق 

بخشی به بازار دارد، دغدغه ای برای بازار 
وجود نداشته باشد.

این فعال بازار سرمایه تعیین تکلیف برجام 
توسط کابینه جدید را یکی از عوامل مؤثر 
بر بازار ســرمایه اعلام کرد و افزود: نقش 
دولــت در حرکت نقدینگی بــر بازارهای 
مختلف مؤثر اســت تا فرصت های خوبی 

ایجاد شود.
مدیرعامل شــرکت مدیریت دارایی یکی 
از بانک ها اظهار داشــت: به جز مســائل 
اقتصادی داخلی، قیمت های جهانی شدت 
روند فروش بنگاه های مــا را تحت تأثیر 

قرار می دهد.
این کارشناس بازار سرمایه در پایان خاطر 
نشــان کرد: هر اندازه سیاست ها به سمت 
و سوی واقعی شدن اقتصاد پیش رود و از 
محدودیت ها و ممنوعیت ها خارج شــویم، 
وضعیــت خوبی در بنگاه هــای اقتصادی 
کشــور فراهم می شــود و شــاهد بهبود 
وضعیــت اقتصــادی و توســعه صنعت و 
فعالیت هــای اقتصادی و افزایش تولید در 

کشور خواهیم بود.

کارشناس بازار سرمایه:

سود شرکت های بورسی در ٢ ماهه اول امسال رشد کرد

اخبار

با توجه به اینکه آمار ها از ثبت رکورد نرخ تورم ۴۳ درصدی 
در سومین ماه سال جاری حکایت دارد و اقدامات بانک 
مرکزی تاکنون برای مهار این متغیر اقتصادی کارســاز 
نبوده و وزارت اقتصاد نیز از فرصت انتشار اوراق استفاده 
نکرده است، یک تحلیلگر اقتصادی معتقد است منتشر 
شدن اوراق در این مدت برای اقتصاد ایران خطراتی ایجاد 
می کنــد که در این زمینه، بانک مرکزی باید دولت را به 
انتشار اوراق تشویق و از کاهش بیش از اندازه نرخ بهره 

بین بانکی جلوگیری کند.
به گزارش پول نیوز، کامران ندری درباره علت رســیدن 
تورم سالانه در اردیبهشت ماه به ۴۳ درصد، اظهار کرد: 
از آنجــا که دولت در این مدت فروش اوراق نداشــته و 

تحقق درآمد های مالیاتی نیز زمان بر اســت، به ســمت 
برداشــت از منابع بانک مرکزی رفته است که این عدم 
علاقه به انتشار اوراق مساله جدی است و نسبت به آینده 
اقتصاد ایران از منظر تورم و متغیر های پولی نگرانی ایجاد 

می کند.
وی با ابراز نگرانی از سخت شدن مهار تورم در ماه های 
پیش رو، گفت: زمانی که پایه پولی با رشد مواجه می شود، 
نرخ بهره در بــازار بین بانکی کاهش می یابد که هزینه 
تامین کســری منابع توســط بانک ها نیز کم می شود و 
سرعت خلق نقدینگی در بانک ها و ضریب تصاعد پولی 

هم اوج می گیرد.
این کارشــناس اقتصادی ادامه داد: در این شرایط، بانک 

مرکزی باید مانع کاهش بیش از اندازه نرخ بهره در بازار 
بین بانکی شود و اجازه ندهد تا نرخ بهره بین بانکی از ۱۸ 
درصد پایین تر برود. همچنین، سریع تر دولت را تشویق 

کند تا اوراق بیشتری را منتشر کند.
در کنار سایر عوامل موثر بر افزایش تورم، چون شوک های 
ارزی و سیاسی، سیاست های نامناسب پولی و ارزی، عدم 
کنترل و نظارت بر خلق نقدینگی در بانک ها و ســاختار 
معیوب بودجه ریزی کشــور یکی از این عوامل کلیدی 
تغییرات پایه پولی است که آمار های پولی اردیبهشت ماه 
نشان می دهد در دو ماه نخست امسال ۳/ ۷ درصد به پایه 
پولی اضافه شده که تامین بودجه برای پرداخت حقوق در 

قالب تنخواه گردان عامل این افزایش بوده است.

خطر در انتظار اقتصاد ایران

رئیس سازمان بورس:

پیگیر واریز ۱۵0 میلیون دلار به حساب صندوق تثبیت هستیم

فعال اقتصادی خبر داد:

اختصاص بخشی از رمزارزها برای واردات

با صدور بخشنامه ای اعلام شد:

هشدار بیمه مرکزی نسبت به عواقب همکاری با بیمه های آنلاین غیر مجاز

رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار گفت: به طور 
مرتــب در حال پیگیری واریز مبلغ ۱۵0 میلیون دلار 
هستیم اما متأسفانه به دلایلی نمی توان زمان دقیقی 

را برای واریز این مبلغ مشخص کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از بازار ســرمایه، 
محمد علــی دهقان دهنوی در مورد روند بررســی 
طرح ۷+۳ که قرار بود به عنوان یک بازوی حمایتی 
در بازار ســرمایه به اجرا درآید، اظهار کرد: موضوع 
هفت موردی که در جلســه ســران قوا تصویب شد، 

اکنون نیــز در حال طی کــردن مراحل اداری خود 
است.

وی افــزود: به طــور مرتب در حــال پیگیری بحث 
واریز مبلغ ۱۵0 میلیون دلار هســتیم تا بین صندوق 
توســعه ملی و بانک مرکــزی هماهنگی لازم ایجاد 
شــود، چرا هرچه سریع تر مشخص شود که این مبلغ 
قرار اســت از کدام یک از منابع صندوق توسعه ملی 
از طریق بانک مرکزی به صندوق تثبیت واریز شود، 
اما متأســفانه به دلایلی نمی توان زمــان دقیقی را 

برای واریز این مبلغ به حســاب صندوق تثبیت بازار 
ســرمایه مشخص کرد.رئیس سازمان بورس و اوراق 
بهــادار بیان کرد: اما به شــخصه این اطمینان را به 
ســهامداران می دهم که از جانب سازمان بورس به 
طور مــداوم پیگیر واریز مبلــغ ۱۵0 میلیون دلار به 

حساب صندوق تثبیت بازار سرمایه هستیم.
دهقــان دهنوی در مورد واریز مابقی ســود ســهام 
عدالــت، تصریح کــرد: در حال حاضــر پیگیر واریز 
مابقی سود سهام عدالت هســتیم و امیدواریم که تا 

پایان این هفته بتوانیم به جمع بندی برسیم.
دبیر شــورای عالی بورس تصریح کرد: علت دیرکرد 
در واریز بخش دوم ســود سهام عدالت به سبب آن 
اســت که از ۳۶ شرکت بورسی ســرمایه پذیر چند 
شــرکت ســودی را فعلًا به حساب ســپرده گذاری 
مرکزی به منظور تجمیــع مبالغ واریز نکردند، ما به 
آن ها تا پایــان این هفته فرصت داده ایم تا همکاری 
لازم را انجام دهند، در غیر این صورت به طور قطع 

اسامی آن ها را منتشر خواهیم کرد.

رئیس کمیســیون اقتصــاد کلان اتاق 
می توان  رمزارزهــا  بــا  گفت:  ایــران 
مشکلات بخشی از واردات را حل کرد 
و اتاق ایران به دنبال تدوین لایحه ای 

برای این منظور است.
بــه گــزارش خبرگزاری مهــر به نقل 
از اتــاق بازرگانــی، صنایــع، معادن و 
علی شمس اردکانی  ایران،  کشــاورزی 
بخــش  اســت  لازم  کــرد:  تأکیــد 
خصوصی نگاه جامع و عمیقی نســبت 
بــه ویژگی های رمز ارزهــا پیدا کند و 
پــس از شناســایی کارکردهــای این 
بیان  بــرای  حوزه، نشســت های لازم 
خواســته های خــود بــا مســئولان و 
بخش  باشــد.  داشته  سیاســت گذاران 
خصوصی معتقد اســت، ممکن اســت 
سیاســت گذار به دلیــل تعجیل یا عدم 
شناخت در این حوزه به شیوه نادرستی 
در  باید  بنابرایــن  کند.  تصمیم گیــری 

این صنعت تلاش  شناساندن بسترهای 
کنیم.

فنــاوری  اهمیــت  داد:  ادامــه  وی 
بلاک چین در آن اســت که لزوم نهاد 
اعتمادبخــش را زیر ســوال می برد و 
از آنجــا که این نهــاد اعتمادبخش در 
بســیاری از تراکنش هــا و معامــلات، 
دولت اســت بلاک چین در تضاد با این 
نقش دولت هاســت. یعنی اگر رمزارز با 
اســتفاده از فنــاوری بلاک چین ایجاد 
شــود دیگر نیــازی به بانــک مرکزی 
ندارد که اصالت و اعتبار آن رمز ارز را 
تصدیق کند. و خیلی ها این را تهدیدی 
علیه بانــک مرکزی و نهاد اعتباربخش 

پول کشور می دانند.
شــمس اردکانی تصریح کــرد: وظیفه 
ریســک  دولت کاهش  و  اقتصاددان ها 
افراد بدون تــرس و دودلی  تا  اســت 
مــورد  در  البتــه  بگیرنــد.  تصمیــم 

تاکید  هــم   Cryptocurrency
می شــود افراد بدون محاســبه ریسک 
وارد ایــن فضا نشــوند و از طرفی باید 
فضایی فراهم شــود تا رمزارزها بدون 
فعالیت  بزرگ  بروکراســی های  دخالت 
کننــد.وی دربــاره دور زدن تحریم ها 

بــا رمزارزهــا گفت: بســتگی دارد که 
دولت های دیگر یــا بنگاه های خارجی 
بپذیرنــد کــه بــا رمزارزهایــی نظیر 
بیت کوین معاملات خود را انجام دهند. 
اما آنچه عنوان می شــود این است که 
با رمزارزها می توان مشــکلات بخشی 

از واردات را حل کــرد. برای همین ما 
در اتاق ایران و در کمیســیون اقتصاد 
کلان اتاق ایران به دنبال این هســتیم 
کــه لایحه ای بــا کمــک، همفکری 
و همراهــی ذینفعــان تنظیم شــود تا 
مشــکلات این حوزه در عمل برطرف 

شود.
رئیس کمیســیون اقتصــاد کلان اتاق 
ایران ادامه داد: نبایــد آنچه بر صنعت 
گاز و بــرق رفته، در ایــن صنعت هم 
تکرار شــود و باید همــه در این حوزه 
بیت  باید رمزارز،  رفتار کننــد.  عقلانی 
این صنعت  ارزش  یــا زنجیــره  کوین 
درســت ایجاد شــود. بــرای همین ما 
تأکیــد می کنیم که ایــن ارز در حوزه 
صادراتی مصرف شــود نه داخلی. باید 
در این حوزه آیین نامه هایی تدوین شود 
که مورد پذیرش قرار گیرد. باید مباحث 
حقوقی این حوزه کاملًا مشخص شود.

بیمه مرکزی با صدور بخشــنامه ای همزمان با اعلام 
مشــخصات شــرکت های کارگزاری برخط مجاز، بر 
ممنوعیــت هرگونه همکاری بــا کارگزاری های فاقد 

مجوز تاکید کرد.
بــه گزارش خبرگزاری مهر به نقــل از بیمه مرکزی، 
از ایــن پس تنهــا همــکاری شــرکت های بیمه با 
کارگزاری های برخطی )اســتارت آپ ها( که اسامی 
آنها در این بخشنامه اعلام شده است، مورد تأیید بیمه 

مرکزی خواهد بود.
بر اســاس این گزارش، شرکت های بیمه و نمایندگان 
تابعه می توانند با شــرکت های کارگزاری دارای مجوز 

رســمی و پروانه فعالیــت کارگزاری برخــط از بیمه 
مرکزی در چارچوب آئین نامه ها و دســتورالعمل ها و 

مقررات مربوطه همکاری کنند.
در این گزارش آمده است که: در صورت مشاهده لوگو 
و نام شرکتهای بیمه در سایت ها و کانال های استارت 
آپ هــای بیمــه ای فاقد مجوز، فرض بــر همکاری 
مستقیم شــرکت بیمه با آن اســتارت آپ بوده و در 
این شــرایط از تخصیص کد یکتــا در خصوص بیمه 
نامه های شرکت بیمه جلوگیری به عمل می آید و بیمه 
نامه های صادره آن شــرکت مورد تأیید بیمه مرکزی 
نخواهد بود.بر اساس بخشــنامه جدید در صورت بی 

توجهــی مدیران کلیدی ذیربط شــرکت بیمه به این 
دستورالعمل، وفق مقررات مربوطه برخورد خواهد شد 
و بدیهی است در صورت اعلام مشخصات نمایندگی 
همکار استارت آپ های غیر مجاز توسط شرکت بیمه، 
صرفاً از تخصیص کد یکتا در مورد همان نمایندگی ها 
جلوگیری و همچنین با نماینده متخلف وفق مقررات 
برخورد خواهد شــد.بیمه مرکزی در وب سایت خود 
فهرســت کارگزاری های برخط دارای مجوز رسمی و 
پروانه فعالیت؛ و یا در شــرف تأســیس و اخذ پروانه 
فعالیت از بیمه مرکزی که همکاری شرکت های بیمه 

با آنان بلامانع است را اعلام کرده است.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخباراقتصادکلان

کشاورزان تهرانی ۹۷ هزار 
تن گندم به بازرگانی دولتی 

فروختند
مدیرکل غله و خدمات بازرگانی اســتان تهران با 
بیان اینکه ۱۱ مرکز خریــد خرید تضمینی گندم 
در جنوب و غرب اســتان تهران دایر شده است، از 

خرید ۹۷ هزار تن گندم خبر داد.
به گــزارش خبرگــزاری مهر به نقل از شــرکت 
بازرگانــی دولتی ایــران؛ عباس ارشــدی گفت: 
تاکنــون خریــد تضمینی ۹۱ هزار تــن گندم در 
ســامانه ثبت شــده و حدود ۴۷۴ تن گندم دوروم 
که برای مصارف صنف و صنعت توافقی خریداری 
شــده و در سامانه ســیفا ۲ ثبت شده و با توجه به 
مقدار ۴۳۲0 تن گندمی که اخیراً خریداری شده و 
در حال ثبت در ســامانه هستیم، مقدار به ۹۷ هزار 

تن می رسد.
ارشــدی افزود: به دلیل برداشــت زودتر گندم که 
ناشی از گرمای هوا بوده است، تا این مقطع مقدار 

خرید نسبت به سال گذشته ۱0 درصد رشد دارد.
وی ارزش گندم هــای خریداری شــده را ۴,۶۲0 
میلیارد ریال اعلام کرد کــه ۲,۸۳۸ میلیارد ریال 
آن، معادل ۶۱ درصد به کشاورزان پرداخت شده و 
با تلاش هایی که انجام می شود، باقیمانده مطالبات 

به زودی پرداخت خواهد شد.
وی شهرســتان های ورامین، پاکدشــت، قرچک، 
پیشوا، ملارد، شهر قدس را از مناطق تولید و خرید 

گندم در استان تهران اعلام کرد.
مدیرکل غلــه و خدمات بازرگانی اســتان تهران 
همچنیــن از خریــد تضمینــی ۱۷۳0 تن دانه ی 
روغنــی کلزا به ارزش ۱۸۳ میلیــارد ریال در این 

استان خبر داد.

 8۵ درصد از پروژه 
مسکن مهر پردیس تکمیل 

شده است
 مدیرعامل شــرکت عمران پردیس از تکمیل ۸۵ 
درصد از پروژه های مســکن مهر این شهرستان 

خبر داد.
به گزارش خبرنگار مهر، سید مهدی هدایت صبح 
پنج شنبه در جمع خبرنگاران با اشاره به اینکه هم 
اکنون از مجموع ۸۲ هزار واحد مسکن مهر، تقریباً 
۷0 هزار واحد تکمیل شــده اســت اظهار داشت: 
تلاش ما این اســت که شــهریور ماه سال جاری 
هم حدود ۷ هــزار واحد را تکمیــل و به مردم و 

متقاضیان تحویل دهیم.
هدایت بیان داشت: علی رغم این که بخشی از این 
پروژه ها در سال ۹۹ و ۹۸ شروع شده تا آخر امسال 
پرونده مسکن مهر پردیس را جمع و تکمیل کنیم.

مدیرعامل شــرکت عمران شــهر جدید پردیس 
گفت: در پردیس در ســه بخــش کارها را پیش 
می بریم، موضوع اول تکمیل واحدهای مســکن 
مهر و واحدهای طرح اقدام ملی اســت که توجه 
ویژه به آنها صورت گرفته، موضوع دوم در بخش 
زیرســاخت های هر ۲ پروژه است و سومین مورد 
نیز در خصــوص موارد روبنایی پروژه ها و فازهای 

مسکن مهر می باشد.
وی افزود: باقی مانده واحدها پروژه هایی است که 
عملیات اجرایی آن ها در ســال ۹۸ بابت کســری 
واحدها شروع شده که تلاش می کنیم تا آخر سال 
کامل کنیم که در کنــار بحث تکمیل واحدها نیز 
موضوع دیگر این است که تمام منابع هزینه های 
آن را خود مجموعه دولت و شــرکت عمران تقبل 
می کند، چرا که مردم خیلی وقت است که آورده ای 

نمی دهند و تسهیلات بانکی هم تمام شده است.

کار بسیار بزرگی در ارتباط با 
واحدهای صنعتی و تولیدی 

انجام شد
رییس خانه صنعــت، معدن و تجارت ایران گفت: 
کار بسیار بزرگی در یکی دو سال گذشته در ارتباط 
با واحدهای صنعتی و تولیدی از طریق قوه قضاییه 
صورت گرفت که در راس آن روسای دادگستری 

استان ها و دادستان های استان ها بودند.
ســید عبدالوهاب سهل آبادی در آئین افتتاح مرکز 
داوری و میانجی گری صنعت و معدن با قدردانی 
از اقدامات دســتگاه قضایــی در زمینه حمایت از 
تولید اظهار داشــت: خیلی از واحدهای صنعتی ما 
دستخوش اتفاقاتی شــدند که حقشان نبود که با 
ورود و رســیدگی قوه قضاییــه خیلی از واحدهای 

تولیدی به چرخه تولید و اقتصاد درآمدند.
وی با تبریک انتخاب آیت الله رئیســی به عنوان 
رئیس جمهــور منختب افزود: ملت ایران نشــان 
دادند با توجه به مصیبت ها و مشــکلات، نظام را 

دوست دارند.
رییس خانه صنعت، معــدن و تجارت ایران خاطر 
نشــان کرد: امیدواریم در انتخــاب وزرای مرتبط 
بــه کار و تولیــد حتما از تشــکل های تخصصی 
 صنعت و معدن اســتفاده شــود و نظــرات آن ها 

گرفته شود.
وی عنوان کرد: بیش از ۷00 شــهرک صنعتی در 
کشور فعالیت می کند و نزدیک به ۱00 هزار واحد 

صنعتی در کشور مشغول است.
ســهل آبادی با ابراز خرسندی از اســتفاده از نهاد 
داوری در امــر صنعــت و معدن گفــت: در بحث 
داوری و میانجــی گری با توجه به وســعت این 
موضوع می پســندید این اتفاق بیفتــد و خیلی از 
ورودی دادگســتری ها کم خواهد شــد و اتفاقات 

خوبی رقم خواهد خورد.

شهرهای جدید سرپا ماندند
با وجود کاهش حدود ۹0 درصدی درآمدهای نفتی نسبت 
به سال ۱۳۹0 و خشکی منابع عمرانی، شهرهای جدید با 
اتکا به منابع داخلی که خرج زیرســاختها و حتی تکمیل 
واحدهای مسکونی شد، به تدریج به مناطق بهتری برای 
زندگی تبدیل شــدند و این در حالی اســت که اوایل کار 
دولت، کارشناسان پیش بینی می کردند سایتهای مسکن 
مهر به سرنوشت مسکن اجتماعی اروپا و آمریکا و محلی 
نامناسب تبدیل شوند. طی هشت سال گذشته ۱۴ پروژه 
کلان ملی توســط شرکت عمران شــهرهای جدید به 
بهره برداری رسید که از جمله آن می توان به تکمیل ۳0۳ 
هزار مسکن مهر و ۲00 باب مدرسه به ارزش ۶۴0 میلیارد 

تومان اشاره کرد.
به گزارش ایســنا، بیش از ۸0 هزار پروژه نیمه تمام روی 
دســت دولت دوازدهم قرار گرفت که به دلایلی همچون 
عدم تصویب لایحه مشــارکت عمومــی ـ خصوصی، 
توفیق چندانــی در واگذاری پروژه ها به بخش خصوصی 
حاصل نشد و پول کافی برای تکمیل آنها وجود نداشت. 
درآمدهای نفتی از ۱۱۸ میلیارد دلار در ســال ۱۳۹0 به 
حدود ۸ میلیارد دلار در ســال ۱۳۹۸ رسید. صادرات نفت 
نیز که در زمانهای معمــول حدود ۲ میلیون و ۲00 هزار 
بشکه در روز بود به روزانه حدود ۵00 هزار بشکه کاهش 
پیدا کرده است. عملا منابع چندانی وجود نداشت که بتوان 
پروژه های عمرانی را تکمیل کرد و بخش قابل توجهی از 

درآمدها صرف امور جاری می شد.
یکی از مهمترین تعهداتی که دولت قبل ایجاد کرده بود 
کلنگ زنی مســکن مهر بود که شرکت عمران در دولت 
روحانی موظف به تکمیل آنها شــد. این شرکت عمدتا از 
طریق تهاتر زمین، پروژه های خود را جلو برد و در مواردی از 
دولت وام دریافت کرد. این تسهیلات به تکمیل واحدهای 
مسکونی، زیرساختها و خدمات اختصاص یافت. تحویل 
۳0۳ هزار واحد از مجموع ۳۵۲ هزار واحد دارای متقاضی 
مسکن مهر، احداث ۲00 مدرسه، تکمیل مترو هشتگرد، 
بازار اندیشه، آزادراه تبریز ـ سهند، بوستان مشاهیر پرند، 
مجموعه چندمنظوره شهر جدید صدرا و دهها پروژه دیگر 
که یا افتتاح شــده یا در دســت اجرا قرار دارد، بخشی از 

عملکرد شرکت عمران شهرهای جدید است.
تا کنون ۶0 هزار واحد از مجموع ۸۳ هزار واحد مســکن 
مهر در شهر جدید پردیس افتتاح شده است. بهره برداری 
از ۸0 هزار مسکن مهر در شهر جدید پرند از مجموع ۹0 
هزار واحد، بخشــی از اقدامات شرکت عمران در هشت 
سال گذشته را شامل می شود. در شهر جدید هشتگرد نیز 
از ۳۵ هزار واحد دارای متقاضی ۲۱ هزار تحویل شــده و 
۱۲ هزار و ۲۹۱ مورد در قالب خودمالکی و طرح اقدام ملی 
مسکن قرار گرفته است. عملیات نازک کاری ۱۸00 واحد 

باقی مانده نیز در حال انجام است.
طبق آمار منتشر شده از عملکرد شرکت عمران شهرهای 
جدید در کتاب وزارت راه و شهرسازی، پروژه های کلان 
افتتاح شده در شهرهای جدید طی هشت سال گذشته به 
غیر از احداث و تکمیل مسکن مهر و مسکن ملی شامل 
اولین خط متروی بین شهری در شهرهای جدید و اتصال 
آن به متروی کلانشــهر تهران و همچنین اتصال آن به 
بزرگترین ایســتگاه ریلی روسطحی کشور در شهر جدید 
هشــتگرد، بازار ایرانی- اسلامی نقش اندیشه به عنوان 
بزرگترین پروژه تجاری شهرهای جدید با طراحی منحصر 
به فرد و به یادماندنی، آزادراه تبریز-سهند به عنوان الگویی 
مناسب برای شراکت با بخش خصوصی در توسعه حمل 
و نقل آزادراهی حومه ای و اتصال یک شهر جدید به شهر 

مادر است.
همچنیــن از دیگــر پروژه های کلان شــرکت عمران 
شــهرهای جدید در هشــت ســال دولت تدبیر و امید 
می توان به این موارد اشــاره کرد: احداث بوستان مشاهیر 
پرند به عنوان بزرگترین پارک شهرهای جدید و یکی از 
بزرگترین پارک ها شهری کشور به مساحت ۳۲ هکتاربا 
معرفی و پاسداشت مشاهیر، مجموعه ورزشی چندمنظوره 
بین المللی شهر جدید صدرا به عنوان تنها سالن فوتسال 
کشور با استانداردهای بین الملل و دارای قابلیت برگزاری 
تورنومنت هــای جهانــی و تنها نمونه رســتوران در آب 
خراســان رضوی در شــهر جدید گلبهار با نام رستوران 
ســنجاقک با طراحی خاص سنجاقک شکل و جزیره ای 

بودن آن.
طبق اعلام شــرکت عمران شــهرهای جدید، افزایش 
چند برابری عملکرد درآمدی شــرکت، افتتاح پروژه های 
ملی متروی شهر جدید هشــتگرد گلشهر کرج و آزادراه 
تبریز- شــهر جدید ســهند و پیگیری اجــرای مترو در 
شهرهای جدید بهارستان، گلبهار، پردیس، پرند، فولادشهر 
و مجلسی، شروع و تداوم پروژه های مشارکتی به میزان 
ســرمایه گذاری ۷۷ هزار میلیارد ریال، پیگیری سیاست 
توســعه مراکز محلات و ایجاد ایــن گره های کارکردی 
به خصوص در ســایت های مســکن مهر در راســتای 
تبدیل مســکن مهر از یک طرح مسکن ســازی به یک 
طرح شهرسازی، توجه ویژه به مسائل فرهنگی و توسعه 
زیرساخت های اجتماعی از جمله احداث بیش از ۲00 باب 
مدرسه در رده های مختلفی آموزشی، اصلاح تشکیلات و 
چارت سازمانی شرکت و اخذ تأییدیه سازمان امور اداری و 
استخدامی کشور و ایجاد دفتر توسعه اجتماعی و فرهنگی، 
تأسیس و آغاز به کار دو شرکت عمران شهر جدید تیس 
و شهر جدید ایوانکی، برگزاری رویدادهای مهم شهری (

جشنواره ها، جشــن ها و ...) از جمله جشنواره های فیلم و 
عکس، نمایشــگاه ها و گالری های آثار هنری شهرهای 
جدید و ســمپوزیوم های مجسمه ســازی، به کارگیری و 
راه اندازی ســامانه های فعال در زمینه های مختلف، و در 
نهایت توســعه همکاری های بین المللی با کشــورهای 
مختلف همچــون کره جنوبی، آلمان و چیــن در دولت 
دوازدهم از جمله نتایج عملکردی شرکت عمران شهرهای 
جدید و شرکت های وابسته بوده است.تنها در استان تهران 
پنج پروژه بهره برداری شــد. این پنچ پروژه شــامل بازار 
ایرانی- اسلامی نقش اندیشــه به ارزش یکهزار و ۲۵0 
میلیاردریال در زمینی به مساحت ۱۲۳ هزار مترمربع زمین 
در سال ۱۳۹۴، تونل سلام شهر جدید پردیس به ارزش ۲ 
هزار و ۶۷0 میلیارد ریال در زمینی به مساحت یک هزار و 
۶۳0 متر در سال ۱۳۹۶، فاز اول تصفیه خانه فاضلاب شهر 
جدید پرند به ارزش یک هزار و ۲۵0 میلیارد ریال در سال 
۱۳۹۶، فاز اول تصفیه خانه فاضلاب شهر جدید پردیس 
به ارزش ۸۴۵ میلیاردریال در سال ۱۳۹۶، بوستان مشاهیر 
پرند به ارزش ۵۸۴ میلیارد ریال در زمینی به مساحت ۳۲ 

هکتار  در سال ۱۳۹۹ بهره برداری شد.

عضو اتاق بازرگانی ایران گفت: ساختار 
اقتصــادی کشــور با توجه به شــرایط 
حاکم در ســه حوزه سیاست های پولی، 
سیاست های مالی و سیاست های تامین 
اجتماعــی نیازمند اصــلاح و بازنگری 

است.
عضو اتاق بازرگانــی ایران در خصوص 
الزامات اصلاح ساختار اقتصاد در دولت 
جدید گفــت: به طور مشــخص وقتی 
صحبت از ســاختار اقتصادی می کنیم، 
طبیعتا ذهن ما به ســمت و سوی چند 

بخش مهم می رود.
محمد مهدی رییس زاده در گفت و گو 
با خبرنگار پول نیوز در این زمینه تشریح 
کرد: بخش اول سیســتم پولی است که 
به طور مشخص به معنی سیستم بانکی 
اســت. درواقع وقتی صحبت از سیستم 
پولــی می کنیم، این بخــش مربوط به 
سیاست ها، عملکرد، وظایف و مسئولیت 

های بانک مرکزی مربوط می شود.
وی ادامــه داد: بخــش دوم مربوط به 
سیاســت های مالی است که مربوط به 
وزارت امور اقتصادی و دارایی است و در 
این حوزه نیز عملکرد و نحوه برخورد با 

سیاست های مالی دولت مطرح است.
رییــس زاده با تاکید بــر اینکه این دو 
حوزه یعنی سیاســت های پولی و مالی 

مکمل همدیگر هستند و در همه بخش 
ها باید اتخــاذ رویه ها و تصمیماتی که 
در مورد هر دو سیستم گرفته می شود، 
باید مکمل همدیگر باشند، ادامه داد: ما 
در هیــچ حوزه ای نمی توانیم سیســتم 
سیاســت های پولی را جدا از سیاســت 
های مالی ببینیــم و در همه بخش ها 
این دو بایــد هماهنگ با همدیگر عمل 

کنند.
وی اضافه کــرد: در دوره های مختلفی 

که از نظر اقتصادی شــامل دوره های 
رکود، رونق یا رکود تورمی است که طی 
چند سال اخیر کشــور ما دچار آن بوده 
است، باید در مورد این دو بخش به طور 

عمده کار شود.
رییــس زاده درعین حــال گفت: بخش 
ســوم که نیازمند اصلاح ساختار است، 
شــامل سیاســت های تامین اجتماعی 
می شــود که مربوط به بیمه افراد یا به 
طور کلی جامعه اســت و انواع مختلف 

بیمه هــا را در بر می گیرد که عمدتا در 
بیمه تامین اجتماعی و بیمه های دولتی 
متبلور می شــود و بیمه های خصوصی 
نیز وجود دارند که کمابیش از نظر رقم و 
عدد قابل مقایسه با آن دو بخش نیست.

وی تاکیــد کــرد: بنابراین اگــر ما این 
سه بخش یعنی سیاســت های پولی و 
مالی و بخش تامین اجتماعی را در نظر 
بگیریم، لازم است که در این سه بخش 
و سه ســاختار تحولی ایجاد کنیم و در 

این صورت می توانیم امیدوار به تغییر و 
تحول در این حوزه ها باشیم.

عضو اتــاق بازرگانی تهــران در ادامه 
یــادآور شــد: اما اگر ایــن بخش ها به 
صورت ناهماهنگ عمل کنند و به یک 
بخش زیاد توجه کنیم و از بخش دیگر 
غافل شویم، به طور قطع نتیجه خوبی را 

به دنبال نخواهد داشت.
این فعال اقتصادی همچنین در پاســخ 
به اینکه در بخش اقتصــاد نیازمند چه 
آینده هســتیم،  اولویت هایی در دولت 
بیان کرد: بــا توجه به ضرورت تغییر در 
ســه حوزه مذکور، تحول در نظام بانکی 
کشور مد نظر است که با توجه به مسائل 
مطرح در این زمینه، باید در این راســتا 
فکر عاجل شــود کــه تحقق آن هم به 
اصلاح ســاختار و همچنین اســتقلال 
بانک مرکزی از دولت و اتخاذ سیاســت 

های مستقل پولی بر می گردد.
وی ادامــه داد: ضمــن اینکه در بخش 
سیاســت های مالی هم به اهم مسائل 
اشاره شــد که نیازمند رسیدگی است تا 
تغییرات و تحولاتی در ســاختار آنها به 
وجود آیــد که این هم به اصلاح قوانین 
و مقررات و همچنین اصلاح رویه های 
عملکردی در سه بخش مهم ساختاری 

برمی گردد.

عضو اتاق بازرگانی ایران بیان کرد:

بقای اقتصاد با اصلاح ساختار اقتصادی کشور

اخبار

 دبیــرکل انجمن صنایــع خانگی ایران با اشــاره به 
ظرفیــت محدود بازار داخــل لوازم خانگی، تاکید کرد: 
برای تداوم بقای واحدهــا و با توجه به ظرفیت خوب 
کشورهای منطقه و همســایگان، باید برنامه منسجم 
و مدونی برای صادرات داشــته باشیم و در این راستا، 
توســعه صادرات به کشورهای منطقه و همسایگان در 

دستور کار است.
»عبــاس هاشــمی« روز پنجشــنبه در گفت وگــو با 
خبرنــگار اقتصادی ایرنا از مذاکره شــرکت های یکی 
از کشــورهای همســایه برای جایگزینی لوازم خانگی 
ایرانی بــا محصولات ترک و چینــی مصرفی در این 

کشور خبر داد.

دبیــرکل انجمــن صنایع خانگــی ایران با اشــاره به 
برنامه ریــزی برای صادرات قطعات خاطرنشــان کرد: 
اکنــون بیشــترین میزان صــادرات اجــزا و قطعات 
لوازم خانگــی بــه ترکیه انجام می شــود کــه خود، 

صادرکننده لوازم خانگی به دیگر کشورهاست.
هاشــمی ادامه داد: این مهم با توجــه به وجود انرژی 
و نیروی کار ارزان، همچنین موقعیت سوق الجیشــی 
کشورمان که دسترســی به بازارهای آسیای مرکزی، 
روســیه و اروپا را میســر می کند، در دستور کار است 
و به طــور قطع یکــی از برنامه های اصلــی در حوزه 
لوازم خانگی در آینده نزدیک، توســعه صادرات اجزا و 

قطعات خواهد بود.

وی افــزود: برای ســال ۱۴00، رشــد تولید معقول و 
منطقی بین ۱0 تا ۱۵ درصدی از سوی وزارت صنعت، 
معــدن و تجارت بــرای صنعــت لوازم خانگی در نظر 

گرفته شده است.
بــه گزارش ایرنا، پیشــتر »کیوان گــردان« مدیرکل 
صنایع برق، فلزی و لوازم خانگی وزارت صنعت، معدن 
و تجارت اعلام کرد: پارسال ۲00 میلیون دلار صادرات 
لوازم خانگی محقق شد که این رقم در سال جدید ۶00 

میلیون دلار هدف گذاری شده است.
سال گذشــته بیش از ۱۵ میلیون دستگاه لوازم خانگی 
در کشور تولید شــد که این میزان تولید در مقایسه با 

سال ۹۸ رشد ۷۸ درصدی داشته است.

توسعه صادرات لوازم خانگی به کشورهای همسایه در دستور کار است

کارنامه ۸ ساله وزارت راه و شهرسازی در احداث بیمارستان؛

احداث و بهره برداری از ۷۱ پروژه بیمارستانی در ۸ سال دولت تدبیر و امید

مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیرساخت های حمل ونقل کشور:

۴۴0 کیلومتر آزادراه در دست احداث است

- ســازمان مجری ســاختمان ها و تاسیسات عمومی 
و دولتــی، در ۸ ســال دولت تدبیر و امیــد ۷۱ پروژه 

بیمارستانی را احداث و بهره برداری کرد.
به گزارش روز جمعه ایرنا از وزارت راه و شهرســازی، 
ســازمان مجری ســاختمان ها و تاسیسات عمومی و 
دولتی به عنوان یکــی از زیرمجموعه های وزارت راه 
و شهرســازی و بازوی دولت در احداث ساختمان های 
مهم همچون بیمارستان ها نقش تاثیرگذاری بر بهبود 
کیفیت خدمات دهی در حوزه ساختمانی به مردم داشت.

طبق آخرین داده های آماری وزارت راه و شهرســازی 
۷۱ پروژه بیمارستانی در دولت های یازدهم و دوازدهم  

تکمیل و تحویل داده شده است.
پروژه های بیمارستانی تحویل شده طی دولت تدبیر و 
امید شامل بیمارستان های تکمیل شده در سال ۱۳۹۲ 
شامل بیمارســتان ۳۵ تختی شفت در استان گیلان و 

بیمارستان۳۵ تختی ایجرود در استان زنجان است.
همچنیــن ۱۲ بیمارســتان نیــز در ســال ۱۳۹۳ با 
ظرفیــت یک هــزار و ۲۲۲ تخت تکمیل شــد و به 
بیمارســتان های ۸۸ تختخوابی  بهره برداری رســید. 
بســتک در هرمــزگان، ۳۵ تختخوابــی چاراویماق 
در  ورزقــان  تختخوابــی   ۳۵ آذربایجان شــرقی،  در 
آذربایجان شــرقی، مطالعــه  احداث بیمارســتان ۳۵ 
تختخوابی کوهرنگ در چهارمحال و بختیاری، مطالعه 
و احداث بیمارســتان ۳۵ تختخوابی شهرستان سرباز 
در سیستان و بلوچســتان، بیمارستان ۲۱۷ تختخوابی 
آمل در مازندران، بیمارســتان ۲۱۷ تختخوابی چالوس 

در مازندران، بیمارســتان ۳۵ تختخوابی دوست محمد 
در سیستان و بلوچســتان، بیمارستان ۲۱۳ تختخوابی 
مسجدسلیمان در هرمزگان، بیمارستان ۳۵ تختخوابی 
ارزوییه در کرمان، بیمارستان ۱۴۱ تختخوابی طبس در 
خراسان جنوبی و بیمارستان ۱۳۶ تختخوابی کلیشاد در 

اصفهان است.
ســال ۱۳۹۴ نیز ۱۳بیمارســتان با مجمــوع ظرفیت 
۷۴0 تخت تکمیل شــد و به بهره برداری رســید. این 
بیمارســتان ها شــامل مطالعه و احداث بیمارســتان 
۴۸ تختخوابی آشــخانه در خراسان شــمالی، احداث 
بیمارســتان ۳۵ تختی بیضا در فارس، بیمارستان ۴۸ 
تختخوابی زهک در سیستان و بلوچستان، بیمارستان 
۳۵ تختخوابی سروآباد در کردســتان، بیمارستان ۳۵ 
تختخوابی چادگان بــا ظرفیت ۳۵ تخت در اصفهان، 
بیمارســتان خلیل آباد با ظرفیت ۳۵ تخت در خراسان 
جنوبی، بیمارســتان ۳۵ تختی قلعــه گنج در کرمان، 
بیمارســتان ۳۵ تختی کوهبنان در کرمان، بیمارستان 
۱۴۶ تختی الیگودرز در لرستان، بیمارستان ۱۲۱ تختی 
بندرگز در گلســتان، بیمارستان ۹۷ تختی تاکستان در 
قزوین، احداث بیمارستان ۳۵ تختی جایگزین دهگلان 
در کردستان و بیمارستان ۳۵ تختی جایگزین مامونیه 

در استان مرکزی هستند. 
ســال ۱۳۹۵، ۱۵ پروژه بیمارســتانی با ظرفیت بیش 
از یک هزار و ۷۷۶تخت تکمیل شــد. این بیمارستان 
ها شامل بیمارســتان ۱۶۴ تختی گرمسار در سمنان، 
بیمارســتان ۹۸ تختی بهارستان در رباط کریم استان 

تهران، بیمارســتان ۱۳0 تختی پاکدشــت در تهران، 
بیمارســتان ۱۵۳ تختی بــوکان در آذربایجان غربی، 
مطالعه و احداث بیمارســتان ۳۵ تختی رودبار جنوب 
در کرمان، بیمارســتان ۳۵ تختــی مال خلیفه لردگان 
در چهارمحــال و بختیاری، بیمارســتان ۱۲۴ تختی 
آستارا در گیلان، بیمارســتان ۱۴۱ تختی فردوس در 
خراســان جنوبی، بیمارســتان ۹0 تختــی فریمان در 
خراسان رضوی، بیمارســتان ۱۷۴ تختی خمینی شهر 
در اصفهان، بیمارســتان ۳۵ تختی کوثــر در اردبیل، 
احداث مرکز بهداشــت ۱۳ تختی خنداب در مرکزی، 
بیمارســتان ۳۸ تختی رضوانشــهر در گیلان، توسعه 
بیمارســتان اســلام آباد غرب در اســتان کرمانشاه با 
ظرفیــت ۲۶۳ تختی، و احداث بیمارســتان جایگزین 

شیروان با ۲۸۳ تختی است.
در سال ۱۳۹۶ تعداد هشت پروژه بیمارستانی با ظرفیت 
یک هزار و ۳۶۵ تخت تکمیل شــد و به بهره برداری 
رسید. بیمارستان های ۲۱۴ تختی سیرجان در کرمان، 
بیمارســتان ۱۶۱ تختی نهاوند در همدان، بیمارستان 
۲۲۹ تختی بروجرد در لرستان، بیمارستان ۲۱۷ تختی 
ســراب در آذربایجان شرقی، بیمارســتان ۲۳۵ تختی 
ابهر در زنجان، بیمارســتان ۸۵ تختی قرچک ورامین 
در تهــران، فار اول بیمارســتان ۱۳۴ تختی مراغه در 
آذربایجان غربــی، و بیمارســتان ۹0 تختــی بانه در 

کردستان در سال ۱۳۹۶ تکمیل شد.
تعداد هفت پروژه بیمارســتانی نیز در ســال ۱۳۹۷ به 
بهره برداری رسید. این بیمارستان ها شامل بیمارستان 

۱۱0 تختی ســوختگی اهواز در خوزستان،بیمارستان 
۲۱۷ تختی خوی در آذربایجان غربی، بیمارســتان ۳۵ 
تختی باشت در کهگیلویه و بویراحمد، بیمارستان ۱۴۸ 
تختی پارس آبــاد در اردبیل، بیمارســتان ۲۸۳ تختی 
یاســوج در کهگیلویه و بویراحمد، بیمارســتان ۲0۴ 
تختی لاهیجان در گیلان، و بیمارستان ۸۶ تختی بهار 

در همدان است.
سال ۱۳۹۸ نیز بیمارستان ۹0 تختی پاوه در کرمانشاه 

به بهره برداری رسید.
در ســال ۹۹ نیز ۱۳ پروژه بیمارســتانی بــا ۲ هزار و 
۴۳۴ تخــت بیمارســتانی به بهره برداری رســید. این 
بیمارستان ها شــامل بیمارستان ۲۳۷ تختی بروجن در 
چهارمحال و بختیاری، بیمارستان ۲۲0 تختی بهشهر 
در مازندران، بیمارســتان ۲۳۲ تختی تالش در گیلان، 
بیمارستان ۲۳۵ تختی ســقز در کردستان، بیمارستان 
۱۴۹ تختی جایگزین زرند در کرمان، بیمارستان ۲۲۲ 
بیمارستان  در سیستان وبلوچســتان،  تختی ســراوان 
۱۳۲ تختــی جایگزین لنگرود در گیلان، بیمارســتان 
۱۵۴ تختی جایگزین تویســرکان در اســتان همدان، 
بیمارســتان ۹0 تختــی تــکاب در آذربایجان غربی، 
بیمارســتان ۲۷۳ تختــی تربت حیدریه در خراســان 
رضوی، بیمارســتان ۲۴۹ تختخوابی جهرم در استان 
فارس، بیمارســتان ۱۴۲ تختی جایگزین شهیدرجایی 
گچســاران در کهگیلویه و بویراحمد، بیمارســتان ۹۹ 
تختی جایگزین ۱۵ خرداد مهدی شــهر استان سمنان 

است.

مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیرساخت های حمل ونقل 
کشــور گفت: ۴۴0 کیلومتر آزادراه در دســت احداث است و 
بخشــی از آزادراه هــای در حــال احداث تا پایان ســال به 

بهره برداری می رسد.
به گزارش روز جمعه ایرنا از وزارت راه و شهرسازی، »خیرالله 
خادمی«  گفت:در دو سال گذشته برای احداث ۶۶0 کیلومتر 
آزادراه برنامه ریزی و نزدیک به هفت هزار میلیاردتومان برای 
احداث این آزادراه ها سرمایه گذاری کردیم که قیمت روز این 

پروژه ها حداقل ۱۵ هزار میلیارد تومان است.
 وی ادامه داد: ۹پروژه آزادراهی با پیشرفت فیزیکی بالا وجود 
داشتند که باید آن ها را به بهره برداری می رساندیم، خوشبختانه 
در سال ۹۹ ما از ۲۲۱ کیلومتر آزادراه بهره برداری کردیم که 
۲.۵ برابر متوسط ســالانه بود. آزادراه کنارگذر جنوبی تهران 
)غدیر( و کنارگذر شرقی اصفهان از جمله این پروژه ها بودند. 
به گفته این مقام مسوول اکنون ۶ پروژه آزادراهی دیگر  نیز در 

حال انجام است و غیر از یکی از آن ها که پیشرفت فیزیکی۷0 
درصد دارد، بقیه پروژه ها پیشــرفت فیزیکی بالای۸0 درصد 
دارند.خادمی با بیان اینکه ایــن پروژه های باقی مانده ۴۴0 

کیلومتر طول دارند، گفت:  اگر منابع مالی وعده داده شده که 
سه هزار میلیارد تومان است، در اختیار ما و بخش خصوصی 
قرار بگیــرد این پروژه ها نیز مورد بهره بــرداری قرار خواهد 

گرفــت.وی ادامه داد: اکثر این پروژه هــا در مرحله روکاری 
هستند. به عنوان مثال پیشرفت فیزیکی آزادراه اراک- خرم 
آباد بالای۹0 درصد است و پیشرفت فیزیکی آزادراه شیراز-
اصفهان که ۲۲۵ کیلیومتر طول دارد، بالای ۷0 درصد است.

معاون وزیر راه بیان کرد: قطعه دوم آزادراه تهران-شمال و نیز 
آزادراه منجیل-رودبار دو پروژه دیگر هستند که احداث آن ها 
در دست اقدام است. نبود آزادراه منجیل-رودبار باعث ایجاد 
گلوگاه در آزادراه قزوین-رشت شده است.این آزادراه تونل و 
پل های زیادی دارد و مباحث تملک اراضی هم در آن مطرح 
بود.وی گفت: ۵0 کیلومتر از آزادراه حرم تا حرم است تا پایان 
سال به بهره برداری می رسد. همچنین ۴0 کیلومتر از آزادراه 
مراغه به هشــترود نیز به بهره برداری خواهد رسید. از سوی 
دیگر پروژه احداث آزادراه مرند به تبریز نیز فعال است. احداث 
این آزادراه ها می تواند عملکرد خوبی در توسعه شبکه آزادراهی 

کشور باشد و در افزایش تردد جاده ای کشور کمک کند. 
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شهرستان اخبار

خبر

14/2 درصد مشترکان 
خانگی شهری آبفا استان 
سمنان کم مصرف هستند

سمنان- خبرنگارروزنامه مملکت ؛مدیرعامل شرکت آب 
و فاضلاب استان سمنان گفت: ۱۴.۲ درصد مشترکان 
خانگی شهری و ۱۳ درصد مشترکان خانگی روستایی 
این شرکت از ابتدای امسال تاکنون در طرح امید در گروه 
کم مصرف قرار گرفتند و مشمول تخفیف ۱۰۰درصدی 
بهای آب مصرف شــدند. محمد طاهری  ابراز داشت: 
مشترکانی که مصرف آب بین صفر تا پنج متر مکعب 
داشته باشند جزو مشترکان کم مصرف محسوب شده و 
مشمول تخفیف ۱۰۰درصدی می شوند.  وی ادامه داد: 
طرح آب امید، بر اساس الگوی مصرف کسانی که بین 
پنج تا ۱۵ مترمکعب مصرف داشــته باشند، به عنوان 
خوش مصرف، دو برابر این رقم یعنی بین ۱۵ تا ۳۰ متر 
مکعب پرمصرف و بیش از آن به عنوان بد مصرف تلقی 
می شوند.   وی افزود: در طرح آب امید همه مشترکان 
به ویژه پرمصرف و بد مصرف که در دوره های گذشته 
مصارف بالایی داشتند، به شکل خاص شناسایی شده و 

به این مشترکان اطلاع رسانی و تذکر انجام می شود.
طاهری بیان کرد: بر اســاس طرح آب امید مشترکانی 
که بین پنج تا ۱۵ مترمکعب مصرف آب داشــته باشند 
مشترکان خوش مصرف شناخته می شوند و از ابتدای 
امسال تا کنون ۵۰ درصد مشترکان خانگی شهری و ۵۰ 

درصد مشترکان خانگی روستایی جزو این گروه بودند.
وی تصریح کرد: از ابتدای فروردین امسال تا کنون ۳.۶ 
درصد مشــترکان خانگی شهری و ۹ درصد مشترکان 
خانگی روستایی شرکت آب و فاضلاب استان سمنان 

جزو مشترکان پر مصرف شناسایی شدند.
وی یادآور شــد: ۱۶ درصد مشترکان خانگی شهری و 
۱۸ درصد مشــترکان خانگی روســتایی شرکت آب و 
فاضلاب استان سمنان مشترکانی هستند که بیش از 
۳۰ مترمکعــب در دوره آب مصــرف کنند و  در گروه 

مشترکان بد مصرف قرار دارند.
طاهری تاکید کرد: مشــترکان شرکت آب و فاضلاب  
اســتان ســمنان مصرف بهینه در رعایت بهداشت و 

نیازهای زندگی داشته باشند و از اسراف پرهیز کنند.
وی با اشاره به گرمای هوا و تنش آبی در استان سمنان، 
خاطرنشــان کرد: صرفه جویی ۲۰ درصدی مشترکان 
در مصرف، استان را از تنش آبی تابستان امسال عبور 
می دهد. مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب اســتان 
سمنان گفت: نمونه بارز صرفه جویی، بسته بودن شیر 
آب در زمان ۲۰ ثانیه شست وشــوی دست ها است که 
می تواند از هدررفتن حداقل ۶ لیتر آب ظرف همین چند 

ثانیه جلوگیری کند.

فرمانده انتظامی استان خبر داد؛

افزایش ۷1 درصدی کشف 
مواد مخدر در مازندران

مملکــت؛  فر-خبرنگارروزنامــه  ســاری-امیری 
فرمانده انتظامی اســتان مازندران از افزایش ۷۱ 
درصدی کشــف مواد مخدر در اســتان نسبت به 

سال های گذشته خبر داد .
مرتضی میرزایی در نشســتی خبری  به مناسبت 
سالروز جهانی مبارزه با مواد مخدر گفت: پاکسازی 
چهره جامعه از معتادان متجاهر و برخورد با خرده 
فروشــان مواد مخدر از مهم تریــن الویت های 

ماموریتی نیروی انتظامی در سال جاری است.
وی با اشاره به روند رشد کشف مواد مخدر در سال 
های گذشته، گفت: در سه ماهه سال جاری حدود 
یک تن و ۴۹۱ کیلو مواد مخدر در ســطح استان 
کشف شــده که این رقم در مقایسه با سال های 

گذشته از رشد ۷۱ درصدی برخوردار بوده است.
میرزایی اهداف نیــروی انتظامی در بحث مبارزه 
بــا مواد مخــدر را مقابله بــا تولیدکننندگان مواد 
مخدر، مقابله با مصرف کنندگان به منظور کاهش 
تقاضا، آموزش کارکنان، آموزش همگانی و اطلاع 
رسانی عمومی، مقابله با کشت مواد مخدر از جمله 
مخدرهــای گلخانه ای، مقابله بــا تولیدکنندگان 
مخدرهای صنعتی و پاکساری نقاط آلوده به مواد 

مخدر با هماهنگی سازمان های دخیل برشمرد.
فرمانده انتظامی استان مازندران، با اشاره به تشدید 
اقدامات اطلاعاتی برای شناســایی و دســتگیری 
عاملان تهیه و توزیع مواد مخدر در استان تصریح 
کرد: اســتان مازندران هرچند در مســیر ارتباطی 
حمل مواد مخدر قرار ندارد ولی گاها شــاهد ورود، 
عرضه و یا جابه جایی مواد مخدر از محورهای این 

استان به استان های همجوار هستیم.
میرزایی با بیان این که بحث مقابله با مصرف مواد 
مخدر از جمله برنامه هایی است که در دستور کار 
پلیس مبارزه با مواد استان قرار دارد، اظهارکرد: به 
همین منظور و در راستای طرح های محله محور، 
پاکســازی مناطق آلوده به مواد مخدر در دســتور 
کار قرار گرفته که برای دســتیابی به آن همکاری 

سازمان های دخیل و همسو الزامی است.
این مقام انتظامی با بیان این که مواد مخدر از مهم 
ترین عوامل بروز ســرقت های خرد و بروز ناامنی 
ها در جامعه است، خاطرنشان کرد: این آمادگی در 
نیروی انتظامی وجود دارد که نسبت به جمع آوری 

معتادان متجاهر از سطح شهر ها اقدام کند 

قزوین - خبرنگارروزنامه مملکت ؛مدیرعامل 
شرکت شهرک های صنعتی قزوین گفت: ۸۱ 
سرمایه گذار طی سه ماهه نخست سال تولید، 
پشــتیبانی ها و مانع زدایی ها در شهرک ها و 

نواحی صنعتی استان جذب شده اند.
حمیدرضا خانپور  افزود: به ســرمایه گذاران 
جذب شده در ســال جاری که برای ساخت 
واحدهای تولیدی با شــرکت شــهرک های 
صنعتی استان قزوین قرارداد منعقد کرده اند، 
۷۱ هکتار زمین دارای زیرساخت واگذار شده 

است.
به گفته این مســوول، میزان سرمایه گذاری 
پیش بینی شده از سوی این تعداد سرمایه گذار، 
۲۹ هــزار و ۵۶۰ میلیارد ریــال تخمین زده 

می شود.
وی اظهار داشت: با بهره برداری از واحدهای 
تولیدی سرمایه گذاران جدید برای سه هزار 
و ۲۰۰ نفر به طور مســتقیم در شهرک ها و 
نواحی صنعتی اســتان قزوین اشــتغالزایی 
می شود و  تعداد اشتغالزایی غیرمستقیم این 

طرح ها نیز به حدود ۱۰ هزار نفر می رسد.
مدیرعامل شــرکت شــهرک های صنعتی 
استان قزوین یادآور شد: بیشترین متقاضیان 
ســرمایه گذاری ســال جاری که به آنها در 
شــهرک های صنعتی اســتان زمین واگذار 
شــده به ترتیب با ۲۵، ۱۸ و ۱۳ سرمایه گذار 
به شهرک های صنعتی لیا قزوین، خرمدشت 
تاکســتان و حکیمیــه بویین زهرا اختصاص 

داشته است.
وی بــا اشــاره به رشــد چشــمگیر جذب 

سرمایه گذار در شــهرک ها و نواحی صنعتی 
اســتان قزوین، خاطرنشــان کرد: طی سه 

ماهه نخست ســال گذشته، ۴۸ سرمایه گذار 
در شــهرک ها و نواحی صنعتی استان جذب 
و برای ساخت واحدهای تولیدی خود نیز ۲۱ 

هکتار زمین دریافت کردند.
خانپور خاطرنشــان کــرد: در ســال تولید، 
پشــتیبانی ها و مانع زدایی ها سه هدف مهم 
شامل توسعه زیرساخت ها و امکانات موجود 
در شــهرک ها و نواحــی صنعتــی، احیای 
واحدهای راکد و بازگشــت دوبــاره آنها به 
چرخه تولید و نیز جذب سرمایه گذاران جدید 

را پیگیری می کنیم.
اســتان قزوین علاوه بر برخورداری از یک 
شــهر صنعتی، دارای ۱۳ شهرک و ۶ ناحیه 

صنعتی است.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان:

۸۱ سرمایه گذار در شهرک های صنعتی قزوین جذب شدند

اخبار

کرمانشــاه-فریده محمدی-خبرنگارروزنامــه مملکت 
؛ماشــاءاله ارویســی  مدیر کل غله و خدمات بازرگانی 
اســتان کرمانشاه  گفت: از ابتدای فصل برداشت گندم 
در استان کرمانشــاه تا کنون بیش از ۱۲۱هزار و ۲۶۷ 
تن گندم مازاد بر نیاز کشاورزان کرمانشاهی خریداری 
شــده اســت که از این مقدار بیش از ۷۰ هزار و ۴۰۳ 
تن بصــورت تضمینی و بیش از ۵۰ هــزار و ۸۶۳ تن 
نیز بصورت توافقی تحویل مراکز خرید ســطح استان 

شده است .
مدیر کل غله و خدمات بازرگانی استان کرمانشاه گفت 
: این مقدار خرید تضمینی گندم در حال حاضر توســط 
۶ مرکز دولتی ، ۳۲ سیلوی بخش خصوصی و ۵ مرکز 

مباشر تعاونی روستایی  با نرخ مصوب پنجاه هزار ریال 
به ازای هر کیلوگرم گندم ،  صورت گرفته است .

ارویســی تعداد کل مراکز خرید تضمینی سطح استان 
را ۶۱ مرکز شــامل ۷ مرکز دولتی ، ۴۰ سیلوی بخش 
خصوصی و ۱۴ مرکز مباشرین تعاونی روستایی اعلام 
کرد و اظهار داشــت : به اســتثنای شهرستان سنقر و 
کلیایی  که هنوز برداشت گندم آغاز نشده ، تمامی مراکز 
خرید تضمینی در سطح اســتان فعال و آماده دریافت 

محموله های گندم کشاورزان گرامی می باشند .
این مقــام مســئول همچنین در خصــوص پرداخت 
مطالبات کشــاورزان هم اســتانی نیز اظهار داشــت : 
خوشبختانه تمامی کشاورزانی که تا تاریخ بیست و سوم 

خرداد ماه گندم خــود را تحویل مراکز خرید تضمینی 
داده انــد ۱۰۰ درصد مطالبات خود را دریافت نموده اند 
و لــذا با تلاش همکاران ما در مجموعه شــرکت مادر 
تخصصــی بازرگانی دولتی ایران تا کنون بیش از ۱۰۵ 
میلیارد و ۴۸۵ میلیــون تومان از طریق بانک عامل به 

حساب کشاورزان کرمانشاهی واریز شده است .
ارویسی از کشــاورزان مجددا در خواست کرد حتما در 
زمان مراجعه به مراکز خرید تضمینی ، ضمن در دست 
داشــتن کارت ملی و شماره حســاب بانک کشاورزی 
فعال به نام خود ، از ثبت نام خود در سامانه پهنه بندی 
سازمان جهاد کشاورزی نیز اطمینان حاصل نمایند تا در 

پرداخت مطالبات ایشان خللی ایجاد نشود .

مدیر کل غله و خدمات بازرگانی استان اعلام کرد؛

خرید تضمینی و توافقی بیش از 121 هزار تن گندم در استان کرمانشاه

مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان:
 خواهان محدودیت 

تأمین گاز فولاد مبارکه نیستیم

مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان گفت: شرکت فولاد 
مبارکه یکی از مشتریان بزرگ شرکت گاز استان است و 
خواسته ما این نیست که تأمین گاز فولاد با محدودیت 
روبه رو شود؛ برای این امر می توان به سمت بهینه سازی 
فضای  و  ظرفیت  خوشبختانه  که  کرد  حرکت  مصرف 
لازم برای انجام این کار در مجموعه فولاد مبارکه وجود 
دارد؛ همچنین می توان با همکاری فولاد مبارکه و واحد 
بهینه سازی مصرف انرژی شرکت گاز، در این مسیر گام 

برداشت. 
در  علوی  مصطفی  سید  رنگ:  نیک  زینب  اصفهان- 
بازدید از شرکت فولاد مبارکه خاطرنشان کرد: بیش از 
مبارکه  فولاد  توسط شرکت  کشور  فولاد  از  درصد   ۴۵
تأمین می شود که یک مجموعه بسیار فعال و ارزشمند 

صنعتی است.
)ورق های  گالوانیزه  ورق  تولید  خط  از  ما  افزود:  وی 
رنگی( بازدید کردیم؛ محصولی که تولید آن محدود به 
مجموعه فولاد مبارکه بوده و تقریبا از ۲۰ سال گذشته 
تولید  برای  تبریک  جای  و  شده  آغاز  شرکت  این  در 

چنین محصولی وجود دارد.
از  ناشی  که  مشکلاتی  خصوص  در  همچنین  علوی 
محدودیت تأمین انرژی است، اظهار کرد: محدودیت های 
سال  از  اما  بوده،  مطرح  که  سال هاست  انرژی  تأمین 
گذشته نمود بیشتری پیدا کرده است. البته این موضوع 
در فصل سرما که ممکن است با قطعی و یا محدودیت 

در تأمین گاز مواجه شویم بیشتر خواهد بود.
مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان ادامه داد: شرکت 
شرکت  بزرگ  مشتریان  از  یکی  به عنوان  مبارکه  فولاد 
گاز اصفهان که روزانه ۱۰ میلیون مترمکعب مصرف گاز 
دارد، از اهمیت زیادی برخوردار بوده و ما نمی خواهیم 
میزان گاز این مجموعه محدود شود؛ چراکه محصولات 

تولیدی این مجموعه موردنیاز کل کشور است.
بخش  مصرف  که  زمانی  اینجاست  نکته  اما  افزود:  وی 
سرما  فصل  در  میزان مصرف صنعت  به  نسبت  خانگی 
در  مردم  عموم  برای  گاز  نیاز  تأمین  و  می شود  بیشتر 
همچون  صنایع  از  برخی  برای  به ناچار  است،  اولویت 
از  نیز  آن  ابلاغ  که  شود  اعمال  محدودیت  نیز  فولاد 
پایتخت صورت می گیرد؛ اما راه برون رفت از این موضوع 
حرکت به سمت مصرف بهینه است که خوشبختانه در 
فولاد مبارکه فضای مناسب برای این دست از اقدامات 
فعالیت  مجموعه  این  انرژی  بخش  اگر  و  دارد  وجود 
میزان  از  باشد،  داشته  مصرف  بهینه سازی  برای  جدی 
صرفه جویی صورت گرفته می توان گاز موردنیاز مجموعه 

را تأمین کرد.
و  گاز  شدن  قطع  مشکلات  از  که  کرد  تأکید  علوی 
محدودیت های آن برای صنعت فولاد آگاه است، اما این 
امید  و  بهینه جبران کرد  با مصرف  را می توان  موضوع 
انرژی  بهینه سازی مصرف  واحد  با کمک  بتوان  می رود 
ایجادشده،  متخصص  نیروهای  توسط  که  گاز  شرکت 
تعاملی دوطرفه با شرکت فولاد مبارکه ایجاد کرد تا در 
اقداماتی  امکان کاهش مصرف وجود دارد،  مواردی که 
انجام شود و در نهایت نگرانی های ناشی از عدم تأمین 
کاهش  آید  پیش  زمستان  در  است  ممکن  که  را  گاز 

دهیم.

  اخبار

سرپرست و خبرنگار: احسان عالیخانیاخبار شهرستان ها استان برگزیده

شرکت  مردمی  ارتباطات  و  عمومی  روابط  دفتر  سوی  از 
مهندسی آب وفاضلاب کشور، عناوین روزهای هفته مدیریت 

مصرف بهینه آب در سال جاری اعلام شد. 
مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب 
استان اصفهان با بیان این که هفته اول تیرماه، هفته مدیریت 
مصرف بهینه آب و برق، نام گذاری شده است، اعلام کرد: روز 
یکم تیرماه تحت عنوان مدیریت مصرف آب، برق و خانواده 
است که این عنوان  با هدف  فراهم کردن زمینه مشارکت 
خانواده ها در مدیریت مصرف و افزایش نقش زنان در اصلاح 
الگوی مصرف انتخاب شده است.  مهرداد خورسندی، روز دوم 
هفته صرفه جویی را مدیریت مصرف آب و برق ، افکار عمومی 
نام گذاری روز دوم  از  بیان داشت: هدف  و رسانه خواند و 
تیرماه استفاده گسترده تر از ظرفیت وسایل ارتباط جمعی 
افزایش آگاهی عمومی و  و شبکه های اجتماعی به منظور 
بالابردن سطح دانش مصرف کنندگان آب نسبت به محدودیت 
منابع است. وی روز سوم هفته صرفه جویی را مدیریت مصرف 
آب و برق، صنعت، سازمان های عمومی و موسسات خصوصی 
تبیین  با هدف  روز  این  نشان ساخت:  خاطر  و  کرد  اعلام 
توسعه  در  مصرف  کاهنده  تجهیزات  تولیدکنندگان  نقش 
تشریح ضرورت  انرژی،  و  آب  مصارف  کاهنده  فناوری های 
توسعه صنایع و بهره  برداری از معادن متناسب با ظرفیت های 
منابع آبی و انرژی کشور و تبیین نقش سازمان ها و موسسات 
در اعمال رویه های صحیح مصرف آب و انرژی در تاسیسات 
و ساختمان و غیره نام گذاری شده است.  خورسندی عنوان 
روز چهارم هفته صرفه جویی را مدیریت مصرف آب و برق و 
آموزه های دینی  اعلام کرد و خاطر نشان ساخت: هدف از نام 
گذاری  تبیین اهمیت صحیح مصرف کردن و پرهیز از اسراف 
از منظر تعالیم دینی و معرفی شیوه های صحیح مصرف با اتکا 
به تعالیم دینی است. وی روز پنجم را مدیریت مصرف آب و 

برق ، خدمات شهری و روستایی و جلب مشارکت های مردمی 
و خیرین دانست و تصریح کرد: تشویق و ترغیب دستگاه های 
و  آب  مصارف  کاهش  به  روستایی  و  خدمات رسان شهری 
انرژی،  تشویق و ترغیب مردم و خیرین برای سرمایه گذاری 
به منظور توسعه و بهبود زیرساخت های تولید و انتقال و توزیع 
آب و انرژی و جلب مشارکت صنایع و صاحبان منابع مالی 
در انجام مسئولیت اجتماعی در حوزه آب و انرژی با اجرای 
برنامه های فرهنگ سازی از اهداف نام گذاری این روز بوده 
است. خورسندی  با اشاره به این که عنوان روز ششم هفته 
صرفه جویی مدیریت مصرف آب و برق غذا، منابع طبیعی و 
حفظ محیط زیست است، افزود: تشریح نقش آب و انرژی در 
امنیت غذایی، تشریح نقش منابع طبیعی در توسعه اقتصادی 

جوامع و ضرورت حفظ محیط زیست برای بقا و تداوم تمدن 
بشری و تشریح نقش اجرای طرح های جمع آوری و تصفیه 
و  در حفظ  آب  بازچرخانی  و همچنین  فاضلاب  بهداشتی 
ارتقای کیفیت منابع آبی از اهداف نام گذاری این روز است. 
مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی آبفای استان اصفهان، 
مدیریت مصرف آب و برق، اقتصاد و حقوق شهروندی را شعار 
بیان داشت:  روز هفتم در هفته صرفه جویی اعلام کرد و 
این نام گذاری با هدف تشریح ارزش اقتصادی آب و برق،  
تشریح نقش و ارزش اقتصادی کاهش مصرف در حفظ منابع 
و جلوگیری از آلودگی محیط زیست و لزوم رعایت قانون 
و  انواع جرایم  اطلاع رساني در خصوص  و  از سوي همگان 

تخلفات در بخش آب و برق انجام شده است. 

عناوین روزهای هفته مدیریت مصرف بهینه آب در سال 1400 اعلام شد

محصولات  گفت:  شرق  تهران  صنعتی  گروه  مدیرعامل 
است  برخوردار  بالایی  کیفیت  از  مبارکه  فولاد  شرکت 
این شرکت  تولیدی  ورق های  بیشتر  ما مصرف کننده  و 
در  مبارکه  فولاد  شرکت  محصولات  چراکه  هستیم؛ 
برخوردار  مطلوبی  کیفیت  از  خارجی  محصولات  مقابل 

است.
شرق،  تهران  صنعتی  گروه  مدیرعامل  صابری،  محمود 
ایراسین اظهار کرد: محصولات  با خبرنگار  در گفت وگو 
از  خارجی  محصولات  مقابل  در  مبارکه  فولاد  شرکت 
کیفیت مطلوبی برخوردار است. وی افزود: گروه صنعتی 

تهران شرق مصرف کننده انواع محصولات شرکت فولاد 
مقداری  و  گرم  ورق  ضخامت های  انواع  از  اعم  مبارکه 
این گروه  اما بیشتر مصرف  از ورق های سرد است؛  هم 
صنعتی، ورق های ساختمانی شرکت فولاد مبارکه است 
که کیفیت بسیار بالایی  دارد. مدیرعامل گروه صنعتی 
تهران شرق تصریح کرد: ظرفیت اسمی تولید در گروه 
اما  است،  سال  در  تن  هزار   ۹۰۰ شرق  تهران  صنعتی 
یک  در  ورق  عرضه  سهمیه بندی  به  توجه  با  متأسفانه 
به  اسمی  ظرفیت  درصد   ۱۰ از  کمتر  با  گذشته  سال 

فعالیت مشغول هستیم.

بازده كیفی بالای محصولات شركت فولاد مباركه نسبت به مشابه خارجی

نصب مستقیم پمپ نه تنها موجب عدم مدیریت عادلانه 
آب در شبکه توزیع می شود، بلکه خسارات متعددی به 

کنتور،  انشعاب و حتی شبکه توزیع آب وارد می کند. 
 معاون خدمات مشترکین و درآمد شرکت آبفای استان 
اصفهان افزود: نصب غیر مجاز پمپ باعث مکش مستقیم 
آب از شبکه شده و فشار شبکه را تحت تاثیر قرار می دهد.

محسن صالح  با تاکید بر این که در اثر خاموش و روشن 

شدن های مکرر پمپ به دلیل تغییر سرعت عبور جریان 
آب، عملکرد و اندازه گیری کنتور غیرواقعی خواهد شد، 
اظهار داشت: به همین دلیل ممکن است مشترک در ماه 
بعد از نصب پمپ، قبض آب بهائی با مبلغ بسیار بیشتر 
از مبلغ دوره های مشابه قبلی دریافت کند که به دلیل 
از  تخلف در نصب پمپ هیچ اعتراضی برای این دسته 
مشکلات قابل پذیرش نیست . وی با بیان این که  تحت 

هر شرایطی نصب مستقیم پمپ برروی شبکه ممنوع است 
و پیگرد قانونی دارد، اعلام کرد: در ماده 3۴-۴ و ۴-3۹ 
آیین نامه عملیاتی شرکت های آب و فاضلاب در خصوص 
متخلفینی که پمپ را به صورت مستقیم به شبکه توزیع 
آب وصل می کنند، جریمه قطع انشعاب تا زمان برچیدن 
پمپ درنظر گرفته شده و در صورت تکرار پیگرد از طریق 

مراجع قضائی صورت می گیرد.

خسارت های ناشی از پمپ غیر مجاز  برای مشترک بیش از مزایای آن است

مدیرکل بیمه سلامت اصفهان:

اجرای مطلوب نسخه نویسی الکترونیکی 
نیازمند درگاه مشترک بین بیمه ها است

مدیرکل بیمه سلامت اصفهان گفت: اجرای مطلوب 
طرح نسخه نویسی الکترونیکی نیاز به درگاه مشترک 
بین بیمه های مختلف دارد تا پزشکان و موسسه های 
مشکل  دچار  آن  از  استفاده  در  درمانی  و  پزشکی 

نشوند.
الکترونیکی  درگاه های  تعدد  افزود:  بانک   حسین 
برای اجرای طرح نسخه نویسی الکترونیکی یکی از 
مهمترین مشکلاتی است که پزشکان و موسسه های 
پزشکی و درمانی با آن مواجه هستند بنابراین نیاز 
است تا با هماهنگی همه سازمان های بیمه گر، یک 
ایجاد  و  تعریف  آنها  برای  سامانه مشترک  و  درگاه 

شود.
وی با بیان اینکه در زمان حاضر هر یک از بیمه ها مانند تامین اجتماعی و بیمه سلامت دارای یک درگاه مجزا و 
متفاوت برای نسخه نویسی الکترونیکی هستند، اظهار داشت: هر کدام  از آنها صفحه متفاوتی دارند و همین امر به 

نارضایتی پزشکان منجر شده است.
بانک خاطرنشان کرد: هماهنگی لازم برای یکی شدن این درگاه ها در تهران در حال انجام است و گریزی از آن 

وجود ندارد.
وی با بیان اینکه در زمان حاضر میزان استفاده از نسخه نویسی الکترونیکی در مطب ها و موسسه های پزشکی و 
درمانی استان اصفهان حدود ۱۸ درصد است، تصریح کرد: این آمار در حد میانگین کشوری است اما با توجه به 

جایگاه اصفهان باید افزایش یابد.
مدیرکل بیمه سلامت اصفهان گفت: نجف آباد در بین شهرستان های این استان بهترین عملکرد را در پیاده سازی 
طرح نسخه نویسی الکترونیکی با حدود ۸۰ درصد دارد و اقدامات خوبی در این خطه در همکاری با بخش دولتی 

و خصوصی انجام شد.
وی از دیگر مشکلاتی که در اجرای طرح نسخه نویسی الکترونیکی وجود دارد را آشنا نبودن برخی پزشکان و 

موسسه ها با نرم افزارها دانست و افزود: رفع این مشکل مستلزم آموزش آنهاست که نیاز به زمان دارد.
بانک به گران قیمت بودن برخی از سخت افزارهای مورد نیاز برای پیاده سازی این طرح اشاره و اضافه کرد: برای 
رفع این مساله لازم است سازمان های بیمه گر، سخت افزارهایی مانند تب لِت را با توجه به ویژگی نرم افزارهای 

موجود طراحی و تولید کنند که بومی و ارزان قیمت تر باشد.
وی با اشاره به اینکه قطعی اینترنت و برق نیز برای بیمه شدگان و موسسه های پزشکی مشکلاتی را در اجرای 
طرح مذکور بوجود می آورد، خاطرنشان کرد: در این قبیل موارد پزشکان می توانند از سربرگ خود استفاده کنند.

وی با تاکید بر موضوع امنیت اطلاعات در طرح نسخه نویسی الکترونیکی برای جلوگیری از سوء استفاده های 
احتمالی، اظهار داشت: این طرح یک تغییر روش است و در ابتدای نواقص و مشکلاتی دارد اما ما ناچار به طی 

کردن این مسیر به دلیل مزیت های زیاد آن هستیم.
ارسال  الکترونیکی  به صورت  زمان حاضر  در  اصفهان  استان  در  نسخه ها  اینکه حدود ۹۵ درصد  بیان  با  بانک 
می شود، توضیح داد: در این حالت پزشکان و موسسه های پزشکی و درمانی نسخه ها را در حالت آفلاین به صورت 

الکترونیکی وارد و ارسال می کنند.
وی ادامه داد: در نسخه نویسی الکترونیکی با اعلام کد ملی بیمار به پزشک و وارد کردن آن در درگاه سازمان بیمه 
مربوطه، ابتدا فرد مراجعه کننده احراز هویت می شود، پزشک پس از معاینه بیمار، نسخه نویسی را در درگاه مربوط 
به صورت الکترونیکی انجام می دهد و پس از آن کد رهگیری به بیمار اعلام می شود که می تواند با استفاده از آن 

خدمات مورد نیاز را از داروخانه ها یا آزمایشگاه ها دریافت کند.
بانک با تاکید بر اینکه در این طرح، دفترچه کاغذی بیمه حذف شده است، تصریح کرد: اگر مردم به مطب یا 
موسسه پزشکی مراجعه کردند که هنوز بستر نسخه الکترونیکی در آن ایجاد نشده است می توانند از سر برگ آنجا 
و درج کُد ملی استفاده کنند. طرح ملی نسخه الکترونیک و حذف تدریجی دفترچه بیمه سلامت از یکم اردیبهشت 
امسال در استان اصفهان با هدف تحقق اهداف دولت الکترونیک و تسهیل ارائه خدمات درمانی به مردم آغاز شد.

در اجرای این طرح، چاپ دفاتر بیمه سلامت همگانی از ابتدای اردیبهشت، چاپ دفاتر بیمه روستاییان و شهرهای 
زیر ۲۰ هزار نفر جمعیت از ابتدای خرداد و چاپ دفاتر سایر بیمه شدگان شامل کارکنان دولت، سایر اقشار و ایرانیان 

از ابتدای تیر متوقف شد و بیمه شدگان برای دریافت خدمات درمانی از کُد ملی خود استفاده می کنند.
از حدود ۴۰ میلیون نفر زیر پوشش بیمه سلامت همگانی در کشور، بیش از یک میلیون و ۵۰۰ هزار نفر در استان 
اصفهان ساکن هستند که از این تعداد حدود ۴۰۰ هزار نفر کارمند دولت، ۴3۰ هزار نفر بیمه سلامت همگانی، ۱۷ 

هزار نفر بیمه ایرانیان، ۶۷۰ هزار نفر بیمه روستایی و حدود ۹۰ هزار نفر جزو سایر اقشار جامعه هستند.   
چهار هزار و ۸۶۰ موسسه در اصفهان طرف قرارداد اداره کل بیمه سلامت هستند که این استان پس از تهران از 

لحاظ تعداد، بیشترین مراکز طرف قرارداد را در کشور دارد.

ساوجبلاغ-تهمینه حیدری-خبرنگارروزنامه مملکت ؛شهردار 
شــهر جدید هشتگرد از نمایشــگاه صنایع دستي شهرجدید 
هشتگرد بازدید کرد به گزارش روابط عمومي شوراي اسلامي 
و شــهرداري شهرجدید هشتگرد، نمایشگاه صنایع دستي که 
همزمان با روز جهاني صنایع دستي در پیاده راه هنر شهرجدید 

هشتگرد برگزار شد با استقبال بالاي شهروندان مواجه شد. 
این نمایشگاه با همت معاونت فرهنگي اجتماعي شهرداري در 
فضایی بالغ بر ۲۰ غرفه از فعالین این هنر در پیاده راه هنر فاز۱ 
برگزار گردید. در این نمایشگاه غرفه هاي موسیقي کودک، مینا 
کاري، منبت کاري، گلدوزي، سرویس آشپزخانه، کار با بتونه، 

آیینه کاري، نقره کاري، گلیم و ... باحضور فعالین و شهروندان 
برپا شد. مهندس مجذوب در بازدید از این نمایشگاه، هنر ایراني 
را یکي از جاذبه هاي فرهنگي و گردشگري ایران دانست که 
در جاي جاي میهن عزیزمان گسترده شده و روح زندگي ایرانی 
مي باشد. ایشان استفاده از انواع هنرهاي ایراني ازجمله خطاطي 
را در زیباســازي منظر شهري ضروري دانست و اذعان داشت 
هم اکنون هنر خطاطي اساتید بزرگ ایران در خیابان ها و معابر 
خاصي به شهر بخشیده است.شــهري شهرجدید هشتگرد رخ نمایي مي کند و روح و جلوه 

بازدید شهردار از نمایشگاه صنایع دستي شهرجدید هشتگرد
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شهرستان اخبار

خبر

14/2 درصد مشترکان 
خانگی شهری آبفا استان 
سمنان کم مصرف هستند

سمنان- خبرنگارروزنامه مملکت ؛مدیرعامل شرکت آب 
و فاضلاب استان سمنان گفت: ۱۴.۲ درصد مشترکان 
خانگی شهری و ۱۳ درصد مشترکان خانگی روستایی 
این شرکت از ابتدای امسال تاکنون در طرح امید در گروه 
کم مصرف قرار گرفتند و مشمول تخفیف ۱۰۰درصدی 
بهای آب مصرف شــدند. محمد طاهری  ابراز داشت: 
مشترکانی که مصرف آب بین صفر تا پنج متر مکعب 
داشته باشند جزو مشترکان کم مصرف محسوب شده و 
مشمول تخفیف ۱۰۰درصدی می شوند.  وی ادامه داد: 
طرح آب امید، بر اساس الگوی مصرف کسانی که بین 
پنج تا ۱۵ مترمکعب مصرف داشــته باشند، به عنوان 
خوش مصرف، دو برابر این رقم یعنی بین ۱۵ تا ۳۰ متر 
مکعب پرمصرف و بیش از آن به عنوان بد مصرف تلقی 
می شوند.   وی افزود: در طرح آب امید همه مشترکان 
به ویژه پرمصرف و بد مصرف که در دوره های گذشته 
مصارف بالایی داشتند، به شکل خاص شناسایی شده و 

به این مشترکان اطلاع رسانی و تذکر انجام می شود.
طاهری بیان کرد: بر اســاس طرح آب امید مشترکانی 
که بین پنج تا ۱۵ مترمکعب مصرف آب داشــته باشند 
مشترکان خوش مصرف شناخته می شوند و از ابتدای 
امسال تا کنون ۵۰ درصد مشترکان خانگی شهری و ۵۰ 

درصد مشترکان خانگی روستایی جزو این گروه بودند.
وی تصریح کرد: از ابتدای فروردین امسال تا کنون ۳.۶ 
درصد مشــترکان خانگی شهری و ۹ درصد مشترکان 
خانگی روستایی شرکت آب و فاضلاب استان سمنان 

جزو مشترکان پر مصرف شناسایی شدند.
وی یادآور شــد: ۱۶ درصد مشترکان خانگی شهری و 
۱۸ درصد مشــترکان خانگی روســتایی شرکت آب و 
فاضلاب استان سمنان مشترکانی هستند که بیش از 
۳۰ مترمکعــب در دوره آب مصــرف کنند و  در گروه 

مشترکان بد مصرف قرار دارند.
طاهری تاکید کرد: مشــترکان شرکت آب و فاضلاب  
اســتان ســمنان مصرف بهینه در رعایت بهداشت و 

نیازهای زندگی داشته باشند و از اسراف پرهیز کنند.
وی با اشاره به گرمای هوا و تنش آبی در استان سمنان، 
خاطرنشــان کرد: صرفه جویی ۲۰ درصدی مشترکان 
در مصرف، استان را از تنش آبی تابستان امسال عبور 
می دهد. مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب اســتان 
سمنان گفت: نمونه بارز صرفه جویی، بسته بودن شیر 
آب در زمان ۲۰ ثانیه شست وشــوی دست ها است که 
می تواند از هدررفتن حداقل ۶ لیتر آب ظرف همین چند 

ثانیه جلوگیری کند.

فرمانده انتظامی استان خبر داد؛

افزایش ۷1 درصدی کشف 
مواد مخدر در مازندران

مملکــت؛  فر-خبرنگارروزنامــه  ســاری-امیری 
فرمانده انتظامی اســتان مازندران از افزایش ۷۱ 
درصدی کشــف مواد مخدر در اســتان نسبت به 

سال های گذشته خبر داد .
مرتضی میرزایی در نشســتی خبری  به مناسبت 
سالروز جهانی مبارزه با مواد مخدر گفت: پاکسازی 
چهره جامعه از معتادان متجاهر و برخورد با خرده 
فروشــان مواد مخدر از مهم تریــن الویت های 

ماموریتی نیروی انتظامی در سال جاری است.
وی با اشاره به روند رشد کشف مواد مخدر در سال 
های گذشته، گفت: در سه ماهه سال جاری حدود 
یک تن و ۴۹۱ کیلو مواد مخدر در ســطح استان 
کشف شــده که این رقم در مقایسه با سال های 

گذشته از رشد ۷۱ درصدی برخوردار بوده است.
میرزایی اهداف نیــروی انتظامی در بحث مبارزه 
بــا مواد مخــدر را مقابله بــا تولیدکننندگان مواد 
مخدر، مقابله با مصرف کنندگان به منظور کاهش 
تقاضا، آموزش کارکنان، آموزش همگانی و اطلاع 
رسانی عمومی، مقابله با کشت مواد مخدر از جمله 
مخدرهــای گلخانه ای، مقابله بــا تولیدکنندگان 
مخدرهای صنعتی و پاکساری نقاط آلوده به مواد 

مخدر با هماهنگی سازمان های دخیل برشمرد.
فرمانده انتظامی استان مازندران، با اشاره به تشدید 
اقدامات اطلاعاتی برای شناســایی و دســتگیری 
عاملان تهیه و توزیع مواد مخدر در استان تصریح 
کرد: اســتان مازندران هرچند در مســیر ارتباطی 
حمل مواد مخدر قرار ندارد ولی گاها شــاهد ورود، 
عرضه و یا جابه جایی مواد مخدر از محورهای این 

استان به استان های همجوار هستیم.
میرزایی با بیان این که بحث مقابله با مصرف مواد 
مخدر از جمله برنامه هایی است که در دستور کار 
پلیس مبارزه با مواد استان قرار دارد، اظهارکرد: به 
همین منظور و در راستای طرح های محله محور، 
پاکســازی مناطق آلوده به مواد مخدر در دســتور 
کار قرار گرفته که برای دســتیابی به آن همکاری 

سازمان های دخیل و همسو الزامی است.
این مقام انتظامی با بیان این که مواد مخدر از مهم 
ترین عوامل بروز ســرقت های خرد و بروز ناامنی 
ها در جامعه است، خاطرنشان کرد: این آمادگی در 
نیروی انتظامی وجود دارد که نسبت به جمع آوری 

معتادان متجاهر از سطح شهر ها اقدام کند 

قزوین - خبرنگارروزنامه مملکت ؛مدیرعامل 
شرکت شهرک های صنعتی قزوین گفت: ۸۱ 
سرمایه گذار طی سه ماهه نخست سال تولید، 
پشــتیبانی ها و مانع زدایی ها در شهرک ها و 

نواحی صنعتی استان جذب شده اند.
حمیدرضا خانپور  افزود: به ســرمایه گذاران 
جذب شده در ســال جاری که برای ساخت 
واحدهای تولیدی با شــرکت شــهرک های 
صنعتی استان قزوین قرارداد منعقد کرده اند، 
۷۱ هکتار زمین دارای زیرساخت واگذار شده 

است.
به گفته این مســوول، میزان سرمایه گذاری 
پیش بینی شده از سوی این تعداد سرمایه گذار، 
۲۹ هــزار و ۵۶۰ میلیارد ریــال تخمین زده 

می شود.
وی اظهار داشت: با بهره برداری از واحدهای 
تولیدی سرمایه گذاران جدید برای سه هزار 
و ۲۰۰ نفر به طور مســتقیم در شهرک ها و 
نواحی صنعتی اســتان قزوین اشــتغالزایی 
می شود و  تعداد اشتغالزایی غیرمستقیم این 

طرح ها نیز به حدود ۱۰ هزار نفر می رسد.
مدیرعامل شــرکت شــهرک های صنعتی 
استان قزوین یادآور شد: بیشترین متقاضیان 
ســرمایه گذاری ســال جاری که به آنها در 
شــهرک های صنعتی اســتان زمین واگذار 
شــده به ترتیب با ۲۵، ۱۸ و ۱۳ سرمایه گذار 
به شهرک های صنعتی لیا قزوین، خرمدشت 
تاکســتان و حکیمیــه بویین زهرا اختصاص 

داشته است.
وی بــا اشــاره به رشــد چشــمگیر جذب 

سرمایه گذار در شــهرک ها و نواحی صنعتی 
اســتان قزوین، خاطرنشــان کرد: طی سه 

ماهه نخست ســال گذشته، ۴۸ سرمایه گذار 
در شــهرک ها و نواحی صنعتی استان جذب 
و برای ساخت واحدهای تولیدی خود نیز ۲۱ 

هکتار زمین دریافت کردند.
خانپور خاطرنشــان کــرد: در ســال تولید، 
پشــتیبانی ها و مانع زدایی ها سه هدف مهم 
شامل توسعه زیرساخت ها و امکانات موجود 
در شــهرک ها و نواحــی صنعتــی، احیای 
واحدهای راکد و بازگشــت دوبــاره آنها به 
چرخه تولید و نیز جذب سرمایه گذاران جدید 

را پیگیری می کنیم.
اســتان قزوین علاوه بر برخورداری از یک 
شــهر صنعتی، دارای ۱۳ شهرک و ۶ ناحیه 

صنعتی است.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان:

۸۱ سرمایه گذار در شهرک های صنعتی قزوین جذب شدند

اخبار

کرمانشــاه-فریده محمدی-خبرنگارروزنامــه مملکت 
؛ماشــاءاله ارویســی  مدیر کل غله و خدمات بازرگانی 
اســتان کرمانشاه  گفت: از ابتدای فصل برداشت گندم 
در استان کرمانشــاه تا کنون بیش از ۱۲۱هزار و ۲۶۷ 
تن گندم مازاد بر نیاز کشاورزان کرمانشاهی خریداری 
شــده اســت که از این مقدار بیش از ۷۰ هزار و ۴۰۳ 
تن بصــورت تضمینی و بیش از ۵۰ هــزار و ۸۶۳ تن 
نیز بصورت توافقی تحویل مراکز خرید ســطح استان 

شده است .
مدیر کل غله و خدمات بازرگانی استان کرمانشاه گفت 
: این مقدار خرید تضمینی گندم در حال حاضر توســط 
۶ مرکز دولتی ، ۳۲ سیلوی بخش خصوصی و ۵ مرکز 

مباشر تعاونی روستایی  با نرخ مصوب پنجاه هزار ریال 
به ازای هر کیلوگرم گندم ،  صورت گرفته است .

ارویســی تعداد کل مراکز خرید تضمینی سطح استان 
را ۶۱ مرکز شــامل ۷ مرکز دولتی ، ۴۰ سیلوی بخش 
خصوصی و ۱۴ مرکز مباشرین تعاونی روستایی اعلام 
کرد و اظهار داشــت : به اســتثنای شهرستان سنقر و 
کلیایی  که هنوز برداشت گندم آغاز نشده ، تمامی مراکز 
خرید تضمینی در سطح اســتان فعال و آماده دریافت 

محموله های گندم کشاورزان گرامی می باشند .
این مقــام مســئول همچنین در خصــوص پرداخت 
مطالبات کشــاورزان هم اســتانی نیز اظهار داشــت : 
خوشبختانه تمامی کشاورزانی که تا تاریخ بیست و سوم 

خرداد ماه گندم خــود را تحویل مراکز خرید تضمینی 
داده انــد ۱۰۰ درصد مطالبات خود را دریافت نموده اند 
و لــذا با تلاش همکاران ما در مجموعه شــرکت مادر 
تخصصــی بازرگانی دولتی ایران تا کنون بیش از ۱۰۵ 
میلیارد و ۴۸۵ میلیــون تومان از طریق بانک عامل به 

حساب کشاورزان کرمانشاهی واریز شده است .
ارویسی از کشــاورزان مجددا در خواست کرد حتما در 
زمان مراجعه به مراکز خرید تضمینی ، ضمن در دست 
داشــتن کارت ملی و شماره حســاب بانک کشاورزی 
فعال به نام خود ، از ثبت نام خود در سامانه پهنه بندی 
سازمان جهاد کشاورزی نیز اطمینان حاصل نمایند تا در 

پرداخت مطالبات ایشان خللی ایجاد نشود .

مدیر کل غله و خدمات بازرگانی استان اعلام کرد؛

خرید تضمینی و توافقی بیش از 121 هزار تن گندم در استان کرمانشاه

مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان:
 خواهان محدودیت 

تأمین گاز فولاد مبارکه نیستیم

مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان گفت: شرکت فولاد 
مبارکه یکی از مشتریان بزرگ شرکت گاز استان است و 
خواسته ما این نیست که تأمین گاز فولاد با محدودیت 
روبه رو شود؛ برای این امر می توان به سمت بهینه سازی 
فضای  و  ظرفیت  خوشبختانه  که  کرد  حرکت  مصرف 
لازم برای انجام این کار در مجموعه فولاد مبارکه وجود 
دارد؛ همچنین می توان با همکاری فولاد مبارکه و واحد 
بهینه سازی مصرف انرژی شرکت گاز، در این مسیر گام 

برداشت. 
در  علوی  مصطفی  سید  رنگ:  نیک  زینب  اصفهان- 
بازدید از شرکت فولاد مبارکه خاطرنشان کرد: بیش از 
مبارکه  فولاد  توسط شرکت  کشور  فولاد  از  درصد   ۴۵
تأمین می شود که یک مجموعه بسیار فعال و ارزشمند 

صنعتی است.
)ورق های  گالوانیزه  ورق  تولید  خط  از  ما  افزود:  وی 
رنگی( بازدید کردیم؛ محصولی که تولید آن محدود به 
مجموعه فولاد مبارکه بوده و تقریبا از ۲۰ سال گذشته 
تولید  برای  تبریک  جای  و  شده  آغاز  شرکت  این  در 

چنین محصولی وجود دارد.
از  ناشی  که  مشکلاتی  خصوص  در  همچنین  علوی 
محدودیت تأمین انرژی است، اظهار کرد: محدودیت های 
سال  از  اما  بوده،  مطرح  که  سال هاست  انرژی  تأمین 
گذشته نمود بیشتری پیدا کرده است. البته این موضوع 
در فصل سرما که ممکن است با قطعی و یا محدودیت 

در تأمین گاز مواجه شویم بیشتر خواهد بود.
مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان ادامه داد: شرکت 
شرکت  بزرگ  مشتریان  از  یکی  به عنوان  مبارکه  فولاد 
گاز اصفهان که روزانه ۱۰ میلیون مترمکعب مصرف گاز 
دارد، از اهمیت زیادی برخوردار بوده و ما نمی خواهیم 
میزان گاز این مجموعه محدود شود؛ چراکه محصولات 

تولیدی این مجموعه موردنیاز کل کشور است.
بخش  مصرف  که  زمانی  اینجاست  نکته  اما  افزود:  وی 
سرما  فصل  در  میزان مصرف صنعت  به  نسبت  خانگی 
در  مردم  عموم  برای  گاز  نیاز  تأمین  و  می شود  بیشتر 
همچون  صنایع  از  برخی  برای  به ناچار  است،  اولویت 
از  نیز  آن  ابلاغ  که  شود  اعمال  محدودیت  نیز  فولاد 
پایتخت صورت می گیرد؛ اما راه برون رفت از این موضوع 
حرکت به سمت مصرف بهینه است که خوشبختانه در 
فولاد مبارکه فضای مناسب برای این دست از اقدامات 
فعالیت  مجموعه  این  انرژی  بخش  اگر  و  دارد  وجود 
میزان  از  باشد،  داشته  مصرف  بهینه سازی  برای  جدی 
صرفه جویی صورت گرفته می توان گاز موردنیاز مجموعه 

را تأمین کرد.
و  گاز  شدن  قطع  مشکلات  از  که  کرد  تأکید  علوی 
محدودیت های آن برای صنعت فولاد آگاه است، اما این 
امید  و  بهینه جبران کرد  با مصرف  را می توان  موضوع 
انرژی  بهینه سازی مصرف  واحد  با کمک  بتوان  می رود 
ایجادشده،  متخصص  نیروهای  توسط  که  گاز  شرکت 
تعاملی دوطرفه با شرکت فولاد مبارکه ایجاد کرد تا در 
اقداماتی  امکان کاهش مصرف وجود دارد،  مواردی که 
انجام شود و در نهایت نگرانی های ناشی از عدم تأمین 
کاهش  آید  پیش  زمستان  در  است  ممکن  که  را  گاز 

دهیم.

  اخبار

سرپرست و خبرنگار: احسان عالیخانیاخبار شهرستان ها استان برگزیده

شرکت  مردمی  ارتباطات  و  عمومی  روابط  دفتر  سوی  از 
مهندسی آب وفاضلاب کشور، عناوین روزهای هفته مدیریت 

مصرف بهینه آب در سال جاری اعلام شد. 
مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب 
استان اصفهان با بیان این که هفته اول تیرماه، هفته مدیریت 
مصرف بهینه آب و برق، نام گذاری شده است، اعلام کرد: روز 
یکم تیرماه تحت عنوان مدیریت مصرف آب، برق و خانواده 
است که این عنوان  با هدف  فراهم کردن زمینه مشارکت 
خانواده ها در مدیریت مصرف و افزایش نقش زنان در اصلاح 
الگوی مصرف انتخاب شده است.  مهرداد خورسندی، روز دوم 
هفته صرفه جویی را مدیریت مصرف آب و برق ، افکار عمومی 
نام گذاری روز دوم  از  بیان داشت: هدف  و رسانه خواند و 
تیرماه استفاده گسترده تر از ظرفیت وسایل ارتباط جمعی 
افزایش آگاهی عمومی و  و شبکه های اجتماعی به منظور 
بالابردن سطح دانش مصرف کنندگان آب نسبت به محدودیت 
منابع است. وی روز سوم هفته صرفه جویی را مدیریت مصرف 
آب و برق، صنعت، سازمان های عمومی و موسسات خصوصی 
تبیین  با هدف  روز  این  نشان ساخت:  خاطر  و  کرد  اعلام 
توسعه  در  مصرف  کاهنده  تجهیزات  تولیدکنندگان  نقش 
تشریح ضرورت  انرژی،  و  آب  مصارف  کاهنده  فناوری های 
توسعه صنایع و بهره  برداری از معادن متناسب با ظرفیت های 
منابع آبی و انرژی کشور و تبیین نقش سازمان ها و موسسات 
در اعمال رویه های صحیح مصرف آب و انرژی در تاسیسات 
و ساختمان و غیره نام گذاری شده است.  خورسندی عنوان 
روز چهارم هفته صرفه جویی را مدیریت مصرف آب و برق و 
آموزه های دینی  اعلام کرد و خاطر نشان ساخت: هدف از نام 
گذاری  تبیین اهمیت صحیح مصرف کردن و پرهیز از اسراف 
از منظر تعالیم دینی و معرفی شیوه های صحیح مصرف با اتکا 
به تعالیم دینی است. وی روز پنجم را مدیریت مصرف آب و 

برق ، خدمات شهری و روستایی و جلب مشارکت های مردمی 
و خیرین دانست و تصریح کرد: تشویق و ترغیب دستگاه های 
و  آب  مصارف  کاهش  به  روستایی  و  خدمات رسان شهری 
انرژی،  تشویق و ترغیب مردم و خیرین برای سرمایه گذاری 
به منظور توسعه و بهبود زیرساخت های تولید و انتقال و توزیع 
آب و انرژی و جلب مشارکت صنایع و صاحبان منابع مالی 
در انجام مسئولیت اجتماعی در حوزه آب و انرژی با اجرای 
برنامه های فرهنگ سازی از اهداف نام گذاری این روز بوده 
است. خورسندی  با اشاره به این که عنوان روز ششم هفته 
صرفه جویی مدیریت مصرف آب و برق غذا، منابع طبیعی و 
حفظ محیط زیست است، افزود: تشریح نقش آب و انرژی در 
امنیت غذایی، تشریح نقش منابع طبیعی در توسعه اقتصادی 

جوامع و ضرورت حفظ محیط زیست برای بقا و تداوم تمدن 
بشری و تشریح نقش اجرای طرح های جمع آوری و تصفیه 
و  در حفظ  آب  بازچرخانی  و همچنین  فاضلاب  بهداشتی 
ارتقای کیفیت منابع آبی از اهداف نام گذاری این روز است. 
مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی آبفای استان اصفهان، 
مدیریت مصرف آب و برق، اقتصاد و حقوق شهروندی را شعار 
بیان داشت:  روز هفتم در هفته صرفه جویی اعلام کرد و 
این نام گذاری با هدف تشریح ارزش اقتصادی آب و برق،  
تشریح نقش و ارزش اقتصادی کاهش مصرف در حفظ منابع 
و جلوگیری از آلودگی محیط زیست و لزوم رعایت قانون 
و  انواع جرایم  اطلاع رساني در خصوص  و  از سوي همگان 

تخلفات در بخش آب و برق انجام شده است. 

عناوین روزهای هفته مدیریت مصرف بهینه آب در سال 1400 اعلام شد

محصولات  گفت:  شرق  تهران  صنعتی  گروه  مدیرعامل 
است  برخوردار  بالایی  کیفیت  از  مبارکه  فولاد  شرکت 
این شرکت  تولیدی  ورق های  بیشتر  ما مصرف کننده  و 
در  مبارکه  فولاد  شرکت  محصولات  چراکه  هستیم؛ 
برخوردار  مطلوبی  کیفیت  از  خارجی  محصولات  مقابل 

است.
شرق،  تهران  صنعتی  گروه  مدیرعامل  صابری،  محمود 
ایراسین اظهار کرد: محصولات  با خبرنگار  در گفت وگو 
از  خارجی  محصولات  مقابل  در  مبارکه  فولاد  شرکت 
کیفیت مطلوبی برخوردار است. وی افزود: گروه صنعتی 

تهران شرق مصرف کننده انواع محصولات شرکت فولاد 
مقداری  و  گرم  ورق  ضخامت های  انواع  از  اعم  مبارکه 
این گروه  اما بیشتر مصرف  از ورق های سرد است؛  هم 
صنعتی، ورق های ساختمانی شرکت فولاد مبارکه است 
که کیفیت بسیار بالایی  دارد. مدیرعامل گروه صنعتی 
تهران شرق تصریح کرد: ظرفیت اسمی تولید در گروه 
اما  است،  سال  در  تن  هزار   ۹۰۰ شرق  تهران  صنعتی 
یک  در  ورق  عرضه  سهمیه بندی  به  توجه  با  متأسفانه 
به  اسمی  ظرفیت  درصد   ۱۰ از  کمتر  با  گذشته  سال 

فعالیت مشغول هستیم.

بازده كیفی بالای محصولات شركت فولاد مباركه نسبت به مشابه خارجی

نصب مستقیم پمپ نه تنها موجب عدم مدیریت عادلانه 
آب در شبکه توزیع می شود، بلکه خسارات متعددی به 

کنتور،  انشعاب و حتی شبکه توزیع آب وارد می کند. 
 معاون خدمات مشترکین و درآمد شرکت آبفای استان 
اصفهان افزود: نصب غیر مجاز پمپ باعث مکش مستقیم 
آب از شبکه شده و فشار شبکه را تحت تاثیر قرار می دهد.
محسن صالح  با تاکید بر این که در اثر خاموش و روشن 

شدن های مکرر پمپ به دلیل تغییر سرعت عبور جریان 
آب، عملکرد و اندازه گیری کنتور غیرواقعی خواهد شد، 
اظهار داشت: به همین دلیل ممکن است مشترک در ماه 
بعد از نصب پمپ، قبض آب بهائی با مبلغ بسیار بیشتر 
از مبلغ دوره های مشابه قبلی دریافت کند که به دلیل 
از  تخلف در نصب پمپ هیچ اعتراضی برای این دسته 
مشکلات قابل پذیرش نیست . وی با بیان این که  تحت 

هر شرایطی نصب مستقیم پمپ برروی شبکه ممنوع است 
و پیگرد قانونی دارد، اعلام کرد: در ماده 3۴-۴ و ۴-3۹ 
آیین نامه عملیاتی شرکت های آب و فاضلاب در خصوص 
متخلفینی که پمپ را به صورت مستقیم به شبکه توزیع 
آب وصل می کنند، جریمه قطع انشعاب تا زمان برچیدن 
پمپ درنظر گرفته شده و در صورت تکرار پیگرد از طریق 

مراجع قضائی صورت می گیرد.

خسارت های ناشی از پمپ غیر مجاز  برای مشترک بیش از مزایای آن است

مدیرکل بیمه سلامت اصفهان:

اجرای مطلوب نسخه نویسی الکترونیکی 
نیازمند درگاه مشترک بین بیمه ها است

مدیرکل بیمه سلامت اصفهان گفت: اجرای مطلوب 
طرح نسخه نویسی الکترونیکی نیاز به درگاه مشترک 
بین بیمه های مختلف دارد تا پزشکان و موسسه های 
مشکل  دچار  آن  از  استفاده  در  درمانی  و  پزشکی 

نشوند.
الکترونیکی  درگاه های  تعدد  افزود:  بانک   حسین 
برای اجرای طرح نسخه نویسی الکترونیکی یکی از 
مهمترین مشکلاتی است که پزشکان و موسسه های 
پزشکی و درمانی با آن مواجه هستند بنابراین نیاز 
است تا با هماهنگی همه سازمان های بیمه گر، یک 
ایجاد  و  تعریف  آنها  برای  سامانه مشترک  و  درگاه 

شود.
وی با بیان اینکه در زمان حاضر هر یک از بیمه ها مانند تامین اجتماعی و بیمه سلامت دارای یک درگاه مجزا و 
متفاوت برای نسخه نویسی الکترونیکی هستند، اظهار داشت: هر کدام  از آنها صفحه متفاوتی دارند و همین امر به 

نارضایتی پزشکان منجر شده است.
بانک خاطرنشان کرد: هماهنگی لازم برای یکی شدن این درگاه ها در تهران در حال انجام است و گریزی از آن 

وجود ندارد.
وی با بیان اینکه در زمان حاضر میزان استفاده از نسخه نویسی الکترونیکی در مطب ها و موسسه های پزشکی و 
درمانی استان اصفهان حدود ۱۸ درصد است، تصریح کرد: این آمار در حد میانگین کشوری است اما با توجه به 

جایگاه اصفهان باید افزایش یابد.
مدیرکل بیمه سلامت اصفهان گفت: نجف آباد در بین شهرستان های این استان بهترین عملکرد را در پیاده سازی 
طرح نسخه نویسی الکترونیکی با حدود ۸۰ درصد دارد و اقدامات خوبی در این خطه در همکاری با بخش دولتی 

و خصوصی انجام شد.
وی از دیگر مشکلاتی که در اجرای طرح نسخه نویسی الکترونیکی وجود دارد را آشنا نبودن برخی پزشکان و 

موسسه ها با نرم افزارها دانست و افزود: رفع این مشکل مستلزم آموزش آنهاست که نیاز به زمان دارد.
بانک به گران قیمت بودن برخی از سخت افزارهای مورد نیاز برای پیاده سازی این طرح اشاره و اضافه کرد: برای 
رفع این مساله لازم است سازمان های بیمه گر، سخت افزارهایی مانند تب لِت را با توجه به ویژگی نرم افزارهای 

موجود طراحی و تولید کنند که بومی و ارزان قیمت تر باشد.
وی با اشاره به اینکه قطعی اینترنت و برق نیز برای بیمه شدگان و موسسه های پزشکی مشکلاتی را در اجرای 
طرح مذکور بوجود می آورد، خاطرنشان کرد: در این قبیل موارد پزشکان می توانند از سربرگ خود استفاده کنند.

وی با تاکید بر موضوع امنیت اطلاعات در طرح نسخه نویسی الکترونیکی برای جلوگیری از سوء استفاده های 
احتمالی، اظهار داشت: این طرح یک تغییر روش است و در ابتدای نواقص و مشکلاتی دارد اما ما ناچار به طی 

کردن این مسیر به دلیل مزیت های زیاد آن هستیم.
ارسال  الکترونیکی  به صورت  زمان حاضر  در  اصفهان  استان  در  نسخه ها  اینکه حدود ۹۵ درصد  بیان  با  بانک 
می شود، توضیح داد: در این حالت پزشکان و موسسه های پزشکی و درمانی نسخه ها را در حالت آفلاین به صورت 

الکترونیکی وارد و ارسال می کنند.
وی ادامه داد: در نسخه نویسی الکترونیکی با اعلام کد ملی بیمار به پزشک و وارد کردن آن در درگاه سازمان بیمه 
مربوطه، ابتدا فرد مراجعه کننده احراز هویت می شود، پزشک پس از معاینه بیمار، نسخه نویسی را در درگاه مربوط 
به صورت الکترونیکی انجام می دهد و پس از آن کد رهگیری به بیمار اعلام می شود که می تواند با استفاده از آن 

خدمات مورد نیاز را از داروخانه ها یا آزمایشگاه ها دریافت کند.
بانک با تاکید بر اینکه در این طرح، دفترچه کاغذی بیمه حذف شده است، تصریح کرد: اگر مردم به مطب یا 
موسسه پزشکی مراجعه کردند که هنوز بستر نسخه الکترونیکی در آن ایجاد نشده است می توانند از سر برگ آنجا 
و درج کُد ملی استفاده کنند. طرح ملی نسخه الکترونیک و حذف تدریجی دفترچه بیمه سلامت از یکم اردیبهشت 
امسال در استان اصفهان با هدف تحقق اهداف دولت الکترونیک و تسهیل ارائه خدمات درمانی به مردم آغاز شد.

در اجرای این طرح، چاپ دفاتر بیمه سلامت همگانی از ابتدای اردیبهشت، چاپ دفاتر بیمه روستاییان و شهرهای 
زیر ۲۰ هزار نفر جمعیت از ابتدای خرداد و چاپ دفاتر سایر بیمه شدگان شامل کارکنان دولت، سایر اقشار و ایرانیان 

از ابتدای تیر متوقف شد و بیمه شدگان برای دریافت خدمات درمانی از کُد ملی خود استفاده می کنند.
از حدود ۴۰ میلیون نفر زیر پوشش بیمه سلامت همگانی در کشور، بیش از یک میلیون و ۵۰۰ هزار نفر در استان 
اصفهان ساکن هستند که از این تعداد حدود ۴۰۰ هزار نفر کارمند دولت، ۴3۰ هزار نفر بیمه سلامت همگانی، ۱۷ 

هزار نفر بیمه ایرانیان، ۶۷۰ هزار نفر بیمه روستایی و حدود ۹۰ هزار نفر جزو سایر اقشار جامعه هستند.   
چهار هزار و ۸۶۰ موسسه در اصفهان طرف قرارداد اداره کل بیمه سلامت هستند که این استان پس از تهران از 

لحاظ تعداد، بیشترین مراکز طرف قرارداد را در کشور دارد.

ساوجبلاغ-تهمینه حیدری-خبرنگارروزنامه مملکت ؛شهردار 
شــهر جدید هشتگرد از نمایشــگاه صنایع دستي شهرجدید 
هشتگرد بازدید کرد به گزارش روابط عمومي شوراي اسلامي 
و شــهرداري شهرجدید هشتگرد، نمایشگاه صنایع دستي که 
همزمان با روز جهاني صنایع دستي در پیاده راه هنر شهرجدید 

هشتگرد برگزار شد با استقبال بالاي شهروندان مواجه شد. 
این نمایشگاه با همت معاونت فرهنگي اجتماعي شهرداري در 
فضایی بالغ بر ۲۰ غرفه از فعالین این هنر در پیاده راه هنر فاز۱ 
برگزار گردید. در این نمایشگاه غرفه هاي موسیقي کودک، مینا 
کاري، منبت کاري، گلدوزي، سرویس آشپزخانه، کار با بتونه، 

آیینه کاري، نقره کاري، گلیم و ... باحضور فعالین و شهروندان 
برپا شد. مهندس مجذوب در بازدید از این نمایشگاه، هنر ایراني 
را یکي از جاذبه هاي فرهنگي و گردشگري ایران دانست که 
در جاي جاي میهن عزیزمان گسترده شده و روح زندگي ایرانی 
مي باشد. ایشان استفاده از انواع هنرهاي ایراني ازجمله خطاطي 
را در زیباســازي منظر شهري ضروري دانست و اذعان داشت 
هم اکنون هنر خطاطي اساتید بزرگ ایران در خیابان ها و معابر 
خاصي به شهر بخشیده است.شــهري شهرجدید هشتگرد رخ نمایي مي کند و روح و جلوه 

بازدید شهردار از نمایشگاه صنایع دستي شهرجدید هشتگرد
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تاکید بر ضرورت حکمرانی 
هوشمندانه در فضای مجازی

قائم مقام سازمان تبلیغات اسلامی معتقد است یکی 
از روش هــای مدیریــت فضای مجــازی حکمرانی 
هوشمندانه است که منجر به عدالت در فضای مجازی 
می شــود و تاکیدی بر یکی از ضرورت های امروز به 

شمار می رود.
حجت الاســلام روح الله حریــزاوی عصر جمعه به 
مناسبت ســالروز تشکیل ســازمان تبلیغات اسلامی 
در گفــت و گو با خبرنگار معــارف ایرنا به انواع تبلیغ 
اشاره کرد و گفت: تبلیغ اصیل و چهره به چهره یکی 
از قدیمی ترین و موثرین نوع تبلیغات اســت که باید 
استمرار داشته باشــد و در آن نوآوری نیز ایجاد کنیم. 
البته تبلیغ تربیتی، مجــازی، اجتماعی، هنری و انواع 
دیگر تبلیغ نیز وجــود دارد که به موازات تبلیغ اصیل 

لازم است که در آنها ایجاد ظرفیت صورت بگیرد.
وی از ضــرورت ایجاد نــوآوری در محتوای تبلیغی 
ســخن گفت و افزود: بر اساس یک خوانش و پویش 
جدید باید بتوانیم مبانی دینی را متناسب با ذائقه نسل 
جوان بازتولید کنیم. یعنی از قالب های جدیدی که در 
دنیای مدرن پدید آمده، بهره مند شــویم. ما هرچند از 
نتیجه مشهود در دنیای تبلیغ در حوزه های جدید هنوز 
راضی نیستیم ولی می توانیم رضایت نسبی خود را از 
سرعت، نرخ و میزان حضور مبلغان، چه روحانیون و چه 
غیرروحانیون یعنی قشر مذهبی که در فضای مجازی، 

هنر و رسانه کنشگر هستند، اعلام کنیم.
حریــزاوی افزود: بخش بزرگــی از طلاب در فضای 
مجازی دارای کنش موثر، معنادار و شــناخته شــده 
هســتند و بخش قابل توجهی از قشر متدین و حزب 
اللهی اعم از قاریــان، مداحان، هیاتی هــا، بانوان و 
فعالانی که در ۲0 صنف تبلیغی با آنان کار می کنیم، 
توانسته اند در فضای مجازی و رسانه، حضوری موثر 
داشته باشند. مثلا وقتی حاج قاسم سلیمانی به شهادت 
رسید یا در حوادث طبیعی مانند زلزله و سیل می بینیم 
که این اقشــار در فضای مجازی فعالیت های موثر و 

بسیاری داشتند.
وی درباره فیلترینگ فضای مجازی گفت: فیلترینگ 
یکی از روش های مدیریت فضای مجازی اســت که 
در موضوع فحشا و خشونت حتما باید اجرا شود و هیچ 
تعارفی در این زمینه نداریم. البته در هیچ جای جهان 
نیز اجازه نمی دهند که بعضی از موضوعات نابود کننده 
فکر و خانواده و معنویت بخواهد آزادانه جامعه آنان را 
تحت تاثیر قرار دهد و آزادترین کشورهای جهان به این 

موضوع اعتنا دارند.
قائم مقام سازمان تبلیغات اسلامی تاکید کرد: بحث ما 
فیلترینگ نیست. یعنی دغدغه مندان به مساله ای فراتر 
از فیلترینگ می اندیشند که عبارت است از حکمرانی 
هوشمند فضای مجازی که بر اساس قواعد و ضوابط 
و گفت و گوهای بالادستی با صاحبان بسترهای نرم 
افزاری و تاسیس بســترهای نرم افزاری استاندارد و 
ایجاد عدالــت در فضای مجازی محقق می شــود. 
یعنی اگر قرار باشد یک شبکه اجتماعی بتواند آزادانه 
۸0 درصد پهنای باند یک کشــور را مصرف کند، این 
مساله عدالت مجازی را زیر سوال می برد و باید فرصت 
مســاوی به سایر سکوها داده شود. اکنون در بسیاری 
از کشورها مانند کشورهای همسایه صاحبان شرکت 
هــای بزرگ در فضای مجازی به ملت ها و دولت ها 

تعهداتی می دهند که چارچوب هایی را رعایت کنند.
وی ادامه داد: موضــوع فیلترینگ گرفتار بحث های 
رسانه ای شده و در واقع یک سوال اشتباه است. سوال 
اصلی این است که آیا در کشــور ما پدیده ای به نام 
حکمرانی فضای مجازی داریم یا نه؟ مسئولان باید این 
سوال را پاسخ دهند که در مواضع رئیس دولت سیزدهم 

این هوشمندی و عقلانیت مشهود بود.
قائم مقام سازمان تبلیغات اسلامی ابراز امیدواری کرد: 
در دولت آینده شاهد یک فضای مجازی پاک و یک 

حکمرانی مقتدرانه باشیم.
حریــزاوی دربــاره توییتر نیز گفت: این مســاله باید 
کارشناسی شود، چون روزی که توییتر فیلتر شد علتی 
داشت و علت آن اغتشاشاتی بود که توسط گروه های 
خشونت طلب سازماندهی می شد و همین مساله در 
بعضی کشــورها باعث اختلال، قتل و غارت شد که 
طبیعی اســت هیچ کسی با آن موافق نیست ولی اگر 
این علت برطرف شود، بر اساس قاعده حکمرانی می 

تواند مورد بازنگری قرار گیرد.
وی ادامه داد: در ســایر شــبکه ها نیز ممکن اســت 
همین اشکال وجود داشته باشد ولی همه این مسائل 
به حکمرانی فضای مجازی برمی گردد. یعنی قدرت  
تعامل حکومت با مدیر شرکت توییتر یا سایر شرکت 
ها چگونه اســت. در بسیاری از کشورها مانند ترکیه، 
چین، روسیه و حتی کشــورهای اروپایی از صاحبان 
این شرکت ها برای ایجاد نمایندگی دعوت کردند. به 
عبارت دیگر یک ســفارت مجازی تاسیس شد و آن 
شــرکت تعهداتی را پذیرفتند. بنا بر این قوانین بسیار 
دقیق و ســختی برای شــرکت های فعال در فضای 

مجازی وجود دارد.
قائم مقام سازمان تبلیغات اسلامی با اشاره به روایتی از 
تاثیر تبلیغ عملی سخن گفت و افزود: در جامعه تبلیغی 
ما این رشــد و بالندگی بوجود آمــده که با حضور در 
فضاهای اجتماعی و ارائه خدمت به مردم، حرف دین را 
منتقل می کنند. یکی از کارهای ارزنده که انجام شده 
تمرکز بر شــنیدن به جای گفتن است و ما معتقدیم 
یکی از بهترین راه های تبلیغ شــنیدن حرف مردم و 
همراهی با مردم اســت. مفهوم مواسات نیز که رهبر 
 انقلاب سال گذشته به آن توصیه کردند نیز از همین

 جهت است.

گفت وگو

مدیرعامل خانه  بیماران پروانه ای: 6تن پانسمان اهدایی آلمان گم شده است 

 ٢٧ ماه است منتظرم تا وزیر بهداشت وقت دیدار بدهد! 
تعدادشان فعلا ۸۵0 نفر است؛ بیمارانی 
موســوم به بیماران ای.بی یا پروانه ای 
کــه به قول ســید حمیدرضا هاشــمی 
گلپایگانی، موســس و مدیرعامل خانه 
ای بــی، در روزگار ســخت تحریم ها 
بیــش از ســایر بیمــاران ایرانی تحت 
فشــار بیماری و نبود تجهیزات بوده اند. 
پانســمان زخــم گیر نمی آیــد و تعداد 
زیــادی از پانســمان هایی هــم که به 
واســطه کمک های خارجی وارد کشور 
شده است، گم شــده اند و در بازار آزاد 
به قیمت ســه میلیون تومان به فروش 

می رسند.
هاشــمی در گفتگویی که در کافه خبر 
داشت مســایل زیادی را درباره بیماران 
پروانه ای و مشــکلات آنها بیان کرد. او 
می گوید پانســمان در کشور وجود ندارد، 
وزیر بهداشت او و همکارانش به حضور 
نمی پذیرد و بسیاری از این بیماران هنوز 
واکسینه نشده اند؛ »بیماری داشته ایم که 
پس از تزریق واکســن فوت شده است. 
بیمــار با زخم حجیمــی مراجعه کرده و 
شــواهد نشــان می دهد زخمش بعد از 
تزریق واکسن خیلی بزرگتر و گسترده تر 
شــده اســت. ایــن را گردن واکســن 

نمی اندازیم اما این اتفاق افتاده است.«
او وزیر بهداشــت و رئیس سازمان غذا 
و دارو را مقصر اصلی بد شدن وضعیت 
بیماران پروانه ای می داند و معتقد است 
وضعیت غربالگــری باید بیش از پیش 

جدی گرفته شود.
-آقای هاشــمی شــما چندین 
وضعیت  بهبود  برای  است  سال 
بیماران پروانه ای تلاش می کنید. 
بیماری  این  ایجــاد  اصلی  علت 

چیست؟
بیماری پروانه ای حاصل یک نقص ژنی 
در یکی از والدین اســت و ازدواج های 
اســت.  بیماری  این  باعث  نوعا  فامیلی 
فامیلی  ازدواج هــای  در  دقــت  پــس 
لازم اســت. من و همســرم دختر عمو 
و پســرعمو هســتیم. پــدر و مــادرم 
دخترخاله و پسرخاله هستند و پدربزرگ 
و مادربــزرگ مــن هــم دخترخاله و 
پســرخاله بوده اند و فرزنــدم مبتلا به 
ای. بی اســت. بنابراین مــن اینجا باید 
به توصیه پزشــکان عمل کنم و نسبت 
بــه فرزند بعدی که می خواهم داشــته 
باشــم دقت کنم. مــردم بدانند که این 
بیماری واگیر ندارد. وقتی بدانند ارتباط 
بهتری برقــرار می کنند و همین حاصل 
چند ســال تلاش انجمن ما است. کار 
انجمن ای.بی از سال ۱۳۹۴ به صورت 
غیررسمی آغاز شد و پس از اخذ مجوز 
رســمی در ســال ۱۳۹۶ در سطح ملی 

اقدام کردیم.
دوره جنینی  در  -پس غربالگری 
می تواند  بیماران  این  کاهش  در 

بسیار موثر باشد. درست است؟
بله غربالگری و مراجعه به پاتولوژیست 

لازم است.
در  پروانه ای  بیمــار  تعداد  -چه 

ایران داریم؟
طبق آمار جهانی در هر ۵0 هزار تولد زنده 
یک نفر می تواند به این بیماری مبتلا شود. 
این بیماری مصطلح به بیماری پروانه ای 
اســت، چون بال پروانه شکننده است. در 
ایران ۸۵0 نفر بیمار تا به امروز شناسایی 
شده اند که پرونده برای آن تشکیل شده  
اما پیش بینی ما وجــود ۱000 تا ۱۲00 

بیمار در ایران است.
بیماران،  این  از شناسایی  -پس 

چه وظایفی بر عهده دارید؟
خانــه ای.بی وضعیت زندگــی بیمار را 
می بیند و نیازهای روزمره او را مشاهده 
می کند. غیر از جســم که درمانی برای 
آن نداریــم، کاری می کنیم که حال آن 

بیمار و خانواده اش بهتر شود.
-چرا بیماران پروانه ای آنطور که 
نشده اند  شناسایی  شاید  و  باید 
و حتــی مــورد حمایــت قرار 

نمی گیرند؟
بــر مبنای آمار جهانــی باید ۱۲00 نفر 
را شناســایی کنیــم ولــی ۸۵0 نفر را 
شناســایی کرده ایم. این بیماری سالانه 
شناسایی می شود. چرا من سال ۹۴ این 
بیماری را دنبال کردم؟ برخی می گویند 
چــرا یک روحانی دنبــال کارهای یک 
بیمــاری افتاده؟ من یــک فرزند مبتلا 
به ای.بی دارم و بعد به اتفاق همســرم 
راه افتادم ببینم بــه جز این بچه، کس 
دیگری هم بیمــاری فرزند ما را دارد؟ 
این که کجــا رفتیم و چه اتفاقاتی افتاد 
مفصل است ولی وقتی من ۱0-۱۵ نفر 
را جمع کردم، حس کردم باید با گروهی 
این بحث را طرح کنــم. خبرنگار ایرنا 
نتوانست ســردبیر خود را قانع کند که 
این بیماری وجود دارد. وقتی خواســتند 
خبر را منتشــر کنند گفتنــد نمی توانیم 
ایــن عکس ها را منتشــر کنیم. یکی از 

مســولان که عکس هــا را دید از نظام 
پزشکی استعلام گرفت و نظام پزشکی 
در جــواب گفت ای.بی چی هســت؟ 
یعنی به مرحله انکار رســیده بودند و ما 
باید ثابت می کردیــم چنین بیماری ای 
وجــود دارد. لذا ۳0-۴0 و بعد ۵0 بیمار 
شناســایی شــدند. بعد ۲00-۳00 نفر 
شــدند و بعد گفتند تعــداد این بیماران 
کم است و نمی توان برای آنها امکانات 
خــاص در نظر گرفت. امــروز ۸۵0 نفر 
شناسایی شــده اند و بعد حالا می گویند 
خیلی تعداد زیاد است و امکانات نداریم.

-شما سال گذشته با دولت آلمان 
بــرای کمک گرفتــن و واردات 
درباره  کردید.  مذاکره  پانسمان 

این مذاکره و نتایجش بگویید.
نتیجه خوبی  بود ولــی  مذاکرات خوب 
نداشت. از می ۲0۱۸ با شروع یک جانبه 
تحریم ها و خروج آمریکا از برجام شدت 
تحریم علیه ما افزایش یافت و واردات 
پانسمان های ســوئد و شرکت مونلیکه 
قطع شد و این شرکت نمایندگی اش را 
در ایران جمع کرد. با شــرکت مکاتبه 
کردیم که درد داریم. گفتند شما تحریم 
شدید. گفتیم غذا و دارو که جزو تحریم 
بیمــاران تحریم  نیســت. نهایتا گفتند 
نیستند ولی پول دادنتان از طریق بانک 
تحریم و کشتی های شــما هم تحریم 
است. به عبارتی راه برای ما سخت شد. 
وارد مذاکره شدیم و صدایمان تا سازمان 
ملل رفت. برای اولین بار بعد از ۴0 سال 
همتای نماینده ما در سازمان ملل آقای 
تخــت روانچی در آمریکا به طرفش آمد 
و بابــت تحریم ها و کــودکان پروانه ای 
صحبت کردند. نام آوا به عنوان کودکی 
که فوت شــده بود مطرح شد و نهایتا به 
اروپایی  نتیجه رسیدند کشــورهای  این 
کمک کنند. ســازمان یونیسف وارد شد 
و گفتند با حمایت آلمان کمک می کنیم. 
پانسمان ها در اردیبهشت ۱۳۹۹ به همراه 
هیات آلمانی و یونیســف وارد ایران شد. 
آلمانی ها و یونیسفت روبروی ما نشستند. 
رصد شد که انجمنی به نام خانه ای.بی 

وجود دارد. بعــد تلفن ها را گرفتند. رصد 
کردنــد پانســمان کجا مــی رود و چه 
می شــود. گفتند این پانســمان ها را به 
دولــت تحویل می دهیم بــرای مصرف 
بیماران خانه ای.بی. ۵.۸ تن یا به عبارتی 
۶ تن پانسمان وارد کشور ایران و تحویل 
وزارت بهداشت شد. این پانسمان ها قرار 
شد ادواری در اختیار ما قرار گیرد. وزارت 
بهداشــت می گوید ۶ تــن یکجا نیامد. 

بالاخره آمد یا نیامد؟
چه  پانسمان ها  تکلیف  -بالاخره 

شد؟
آمــد و در مهرماه و آبــان ۹۹ اصلا به 
ما تحویل نشــد. گفتیم بدهید، گفتند ما 
انبارگردانی داریم. من که به زخم بیمار 
نمی توانم بگویــم ای زخم صبر کن تا 
انبارگردانی تمام شود! زخم اگر باز شود 
پانســمان شود.  باید ســریعا خشک و 
نباشــد خونریزی خواهیم  اگر پانسمان 
داشــت. بنابراین عــدم برنامه ریزی در 
این حوزه را شــاهدیم. از زمان تحویل 
پانسمان ها تا امروز دو عارضه داشته ایم. 
پانســمان ها،  این  اصلا در لحظه ورود 
دولت شفاف ســازی نکرد که چقدر وارد 
شده اســت. با توجه به تحقیقاتم، عین 
۵.۸ تن پانسمان وارد کشور شده است. 
من یک سال مصاحبه کردم. خانمی از 
اداره تجهیزات پزشکی بدون مسئولیت 
مصاحبه کرد و گفت ۵.۸ تن پانســمان 
وارد شده ولی بیماران سوختگی و زخم 
بســتر دیابتی ها هــم لازم دارند. اولا 
آلمان هــا این را به خانــه ای.بی هدیه 
داده انــد چه ربطی به ســوختگی دارد؟ 
گیریم همه نیاز دارند و بنی آدم اعضای 
یکدیگرند. اگر امروز کسی با سوختگی 
یا  بیمارســتان خصوصی  به  درجه یک 
دولتــی مراجعه کند شــما یک برگ از 
این پانســمان ها را که ۳ میلیون تومان 
قیمت دارد به او رایگان می دهید؟ قطعا 
این کار را نمی کنید. پس چرا غصه آنها 
را می خوریــد؟ بعــد از مدتی که جواب 
ندادند، در هفته گذشــته شنیدیم رییس 
کمیسیون بهداشت مجلس گفته اند من 
مصاحبه های فلانــی را دیدم که گفته 
چقدر وارد شــده و چقدر به ما داده اند. 
من بارها گفته ام که اگر این پانسمان ها 
را نمی خواهیــد بــه ما تحویــل دهید، 
ندهید امــا خودتان به بیمــاران بدهید 
و شفاف ســازی کنید. گفته می شــو ما 
پانســمانی وارد  بررســی کردیم اصلا 
نشده است. اصلا دولت آلمان پانسمان 
نداده اســت! هر کس ادعــا دارد بیاید 
ثابت کند. بروید در ســایت یونیسف و 

دولت آلمان ببینید چقدر داده اند؟
از کجا  -پانســمانها آخر ســر 

درآوردند؟
امروز پانسمان در بازار آزاد به هر قیمتی 
که بتوانند که قطعا زیر ۳ میلیون تومان 

نیست، خرید و فروش می شود. الان ما 
می گوییم پانســمان در بازار آزاد است 
و آنها هم می گویند اصلا این پانسمان 
وارد نشده. شــاید هم به من داده اند و 
مــن در بازار آزاد آن ها را می فروشــم! 
نهادهای امنیتی و قضایی تحقیق کنند 
ببینند من می فروشــم؟! بیایید مشخص 
کنید این پانســمان هایی کــه گرفته ام 
چه شده؟ من پانســمان ها را از طریق 
پســت و بر اساس وزن به همه بیماران 
فرستاده ام و همه رسیدها موجود است. 
۲.۵ تــن گرفتــه ام، ۲ تن بــه بیماران 
داده ام و ۵00 کیلو هم در انبار دارم. اما 
اگر نتوانستم جواب بدهم لابد ریگی در 
کفش دارم. شما هم بیایید شفاف کنید 

ببینیم چقدر گرفته اید و چقدر داده اید؟
-بزرگتریــن مقصر در این بازی 

کیست؟
است.  بهداشت  وزارت  مقصر  بزرگترین 
کلیــپ داد زدن مــن جلــوی وزارت 
بهداشــت را دیدید؟ من بچــه را بردم 
مقابل وزارت بهداشــت و داد زدم این 
بچــه دارد می میرد. وزیر بهداشــت که 
حاضر به بســتری این کودک در حال 
مرگ نشــد، چرا باید گم شدن پانسمان 
برایــش مهــم باشــد؟ همانطــور که 
می گویند الان چند هزار دوز واکســن 

کرونا در بازار وجود دارد. 
آقای نمکی جلســات  -در دوره 
وزارت  مســولان  با  مشــترک 

بهداشت نداشته اید؟
۲۷ ماه اســت از وزیر بهداشــت وقت 
خواســتم، نامــه نوشــتم، در تلویزیون 
و رســانه ها صحبــت کــردم. مجریان 
معروفــی پا در میانــی کرده اند اما هیچ 
خبری نشــده اســت. امروز هم بگوییم 

می گویند کرونا است.
آینده  دولــت  از  -انتظار شــما 

چیست؟
باید وزارت بهداشــت به سمتی برود که 
وضعیت این بیماری به صورت بیماران 
غربالگری  باید  شــود.  مشخص  خاص 
جدی گرفته شــود. بحث جدی باید در 
شورای فقهی پزشــکی تشکیل شود و 
اســتفتا کنند. در دولت آینده امیدواریم 
بــرای مردم کار کنند. اگــر مردم دیده 
نشوند کشــور آســیب می بیند. اگر به 
جوانــان اطمینان کنیم کشــور رشــد 
می کنــد. انتظار بعدی ام این اســت که 
در دولت فعلــی آقای دکتر نمکی وقت 
ملاقــات بدهنــد. نهادهــای امنیتی و 
قضایی پیگیری کنند ۵.۸ تن پانســمان 
پانسمان  یا تکلیفش چیست؟  وارد شده 
در بازار آزاد اســت اگــر من برده ام من 
را بــا خانــواده ام اعدام کننــد اگر آنها 
فروخته اند اعدامشان نکنند، یک عکس 
۳ در ۴ نشــان دهند و بگویند این فرد 

پانسمان ها را کف رفت.

برق دزدی تو روز روشن!
بزرگ ترین مزرعه اســتخراج رمز ارز کشــور در غرب تهران که با فعالیــت ۷0 هزار ماینر، به 
تنهایی ۴ درصد از برق تولیدی کشور را به خود اختصاص می داد، کشف و توقیف شد...ماجرایی 

عجیب که ســوژه انتشار کارتونی از مهدی عزیزی در خبرآنلاین شد.

کاریکاتور خبر

اخبار

تاثیر جغرافیا بر آواهای زبانی
»بر پایه یک پژوهش که در نشــریه »پلوس وان« 
به چاپ رســیده، جغرافیــا و محیط محل زندگی بر 
روی نوع آواهای مورد استفاده در زبان های مختلف 

تاثیر دارد.«
به گزارش ایســنا، صفحه »زبان شناسی همگانی« 
در یادداشــتی با عنوان »آیا جغرافیا بر روی آواهای 
زبانی تاثیرگذار است؟«، ضمن ذکر این مقدمه آورده 
است: »به نوشته مجله »نشنال جئوگرافیک«، چلبِ 
اوِِرِت، زبان شــناس از دانشگاه میامی، نویسنده این 
تحقیق می گویــد: »نظریه من این بــود که وجود 
آواهایی بخصوص در زبان های رایج در ارتفاع های 

بلند معمول تر است.«
وی می افزاید: »به هیچ وجه معتقد نبودم که مدرک 
اثبات چنین نظریه ای را کشف خواهم کرد، اما وقتی 
بــه داده های اطلاعاتی نگاه کردم، نحوه پخش این 

آواها بسیار توجهم را جلب کرد.«
این پژوهشــگر بــا اســتفاده از پایــگاه داده های 
اطلاعاتی دسته بندی شــده حــدود ۷000 زبان بر 
مبنــای ویژگی های خاص آن هــا، موقعیت مکانی 
چیــزی نزدیک بــه ۶00 زبــان را از مجموع تعداد 

یادشده مورد بررسی قرار داد.
اوِِرِت به این نتیجه رســید کــه ۹۲ زبان از مجموع 
زبان هــای مورد بررســی، دارای همخوان )صامت(

های پرَانشِی هستند، آواهایی که از طریق باز کردن 
و بستن هم زمان حفره دهان و چاکنای )فاصله میان 
تارآواها( تولید می شــوند. این دسته صداها در زبان 

انگلیسی وجود ندارند.
بیشتر زبان هایی که همخوان های پرَانشِی در آن ها 
مشــاهده می شــود در مناطق مرتفع یا در نزدیکی 
آن ها وجود دارند. در ایــن تحقیق منظور از مناطق 
مرتفع، موقعیت های جغرافیایی اســت که در سطح 

۱۵00 متری از سطح دریا قرار گرفته اند.
ریشــه چرایی این ویژگی زبانی، آن طور که اوِِرِت 
می گوید، آسان تر بودن تولید همخوان های پرَانشِی 
در ارتفاعات بلند اســت، چرا که در این مناطق فشار 
هوا با افزایش ارتفاع کاهش یافته و فشــردن هوای 
رقیق، انرژی کمتری نیاز دارد: »برخی می گویند این 
تنها یک تصادف تاریخی اســت، که موجب شده تا 
زبان های دارای آواهای پرانشــی در مناطق مرتفع 

رواج پیدا کنند«.
ایــن زبان شــناس در عین حال تاکیــد می کند که 
»چنین چیزی امکان دارد، اما احتمال آن کم است...

در واقع ]در این الگوی کشف شــده[ هیچ استثنایی 
وجود ندارد«.

البتــه در عمل یک اســتثناء وجــود دارد. در میان 
تمامی این مناطــق، زبان مردمان یک ناحیه دارای 
همخوان های پرَانشِی نبود: »فلات تبت« که چلبِ 
اوِِرِت می گوید هنوز برای تفاوت زبان این منطقه با 

دیگر نقاط مشابه توضیح علمی نیافته است.«

 تئاتری ها جانشان را برای 
بقای صحنه به خطر انداختند

 رییس هیــأت مدیره خانه تئاتر بــا بیان آنکه هنر 
همواره تاثیرگذار بوده و جذابیت های خود را داشته، 
اندیشه ساز و تفکر برانگیز است و مخاطبش را به راه 
تازه رهنمون می کند که اتفاقا در ایام کرونا بســیار 
موثر است.گفت: تئاتری ها جانشــان را برای بقای 

صحنه به خطر انداختند.
ایرج راد رییس شــورای عالی خانه هنرمندان ایران 
و رئیــس هیأت مدیره خانه تئاتــر ضمن حضور در 
نشســت اعضای این شــورا، از ۶ نمایشگاه  دایر در 

خانه هنرمندان ایران بازدید کرد.
وی در حاشــیه این بازدیــد با ابراز خرســندی از 
بازگشــایی نمایشــگاه ها بعد از موج شــیوع کرونا 
و جریــان یافتن ایــن خانه به عنــوان یک پاتوق 
فرهنگی بــرای هنرمندان و مخاطبــان هنر گفت: 
در موقعیتی هســتیم که برگزاری نمایشــگاه های 
فرهنگی و هنــری، فضا و فرصتی برای گردهمایی 
هنر، هنرمندان و مخاطبان را فراهم و تماشــای آثار 
هنــری، نیرو و حس تازگی را بــه اهالی اش منتقل 
می کند.هنر همواره تاثیرگــذار بوده و جذابیت های 
خود را داشــته است، هنر اندیشه ساز و تفکر برانگیز 
است و مخاطبش را به راه تازه رهنمون می کند که 
اتفاقا در ایام کرونا بسیار موثر است. با این حال حفظ 
سلامت مردم و مخاطبان باید در کنار فعالیت دوباره 

نمایشگاه ها همیشه در نظر گرفته شود.
راد خاطرنشــان کرد: نمایشگاه های خانه هنرمندان 
ایران در رشــته های نقاشی، عکس و سایر هنرهای 
تجســمی، پرفورمنس ها، اجراها و تمام رویدادهای 
فرهنگــی هنری ایــن مجموعه فضــا و تمهیدی 
بــرای حضور مردم به عنوان مخاطبان هنر اســت. 
به ویژه در شرایطی که شــاید امکان اجرای برخی 
از برنامه ها که نیاز به حضور گســترده تر مخاطبان 
و مردم دارد، فراهم نباشــد، گالری ها و نمایشگاه ها 
رویدادهای مناسبی هســتند که روح و حس تازگی 
را به مخاطبانشــان منتقل می کنند. البته مهم است 
که بتوانیم نمایشگاه های پرباتری را در هر زمینه ای 
برگزار کنیم و به مفاهیــم و ارتباطی که آثار حاضر 
در آن ها منتقل و با تماشاگران برقرار می کنند، توجه 
و دقت کنیم.رییس هیأت مدیــره خانه تئاتر درباره 
روزهای سخت هنرمندان تئاتر طی یک سال و نیم 
گذشته و تعطیلی های مستمر ســالن های نمایشی 
در اوج دوران شــیوع گرونا گفــت: هنر تئاتر نیاز به 
تماشاگر دارد و هرچه تعداد تماشاگرانش بیشتر باشد 
ارتباط بین صحنه و هنرمند و مخاطب بیشتر است. 

 گوگل و آمازون به تصویب قوانین ضد انحصار
 در آمریکا اعتراض کردند

آمازون و گوگل نسبت به تصویب قوانین آنتی تراست در مجلس آمریکا هشدار 
داده و معتقدند این قوانین روی کسب و کارهای کوچک و مشتریان تاثیر منفی 

خواهد داشت.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از سی ان بی سی، قرار است امروز سناتورهای 
آمریکایــی درباره لایحه های آنتی تراســت بحث و گفتگو کنند. در این میان 

شرکت های بزرگ فناوری نسبت به این اقدامات اعتراض کرده اند.
قرار است امروز ۶ لایحه در مجلس آمریکا بررسی شود و قانونگذاران اصلاحات 
آنها را بررسی و سپس درباره تأثیرگذاری لوایح در صنعت فناوری و فراتر از آن 

تصمیم می گیرند.
گــوگل و آمازون طی بیانیه ای مخالفت خود با این لوایــح را اعلام کردند. از 
سوی دیگر اپل و فیس بوک که هدف تحقیقات کمیته قضائی مجلس آمریکا 

در بازارهای دیجیتال نیز قرار دارند، هنوز بیانیه ای در این باره منتشر نکرده اند.
این در حالی اســت که گروه های صنعتی با پشتیبانی شرکت های فناوری با تصویب لوایح مذکور مخالف هستند و معتقدند آنها اجازه 

نمی دهند شرکت ها سرویس های محبوب را عرضه کنند و در نتیجه به کسب و کارهای کوچک و کارآفرین ها خسارت می زنند.
در این میان آمازون و گوگل از کمیته قضائی مجلس خواسته اند تا تصویب این لوایح را متوقف کند. مارک ایزاکوویتز، نایب رئیس بخش 
امور دولتی و سیاست گذاری گوگل در بیانیه مذکور نوشته شرکت متبوعش با قوانین جدید مخالف نیست بلکه هشدار می دهد لوایح 
مذکور سرویس های مصرفی محبوب را مختل می کنند.در بخشی از نامه آمده است: همانطور که گروه ها و شرکت های بسیار ناظر هستند، 
براساس این لوایح سرویس های ما باید کاهش یابند و نمی توانند ویژگی های مهمی را ارائه کنند که صدها میلیون آمریکایی از آنها استفاده 
می کنند. این امر بر رهبری آمریکا در حوزه فناوری تأثیر می گذارد و نگرانی های امنیتی و حریم خصوصی جدی را ایجاد می کند. احتراماً 

تقاضا داریم کنگره قبل از هر اقدامی این عواقب را در نظر بگیرد.
از سوی دیگر برایان هاوسمن نایب رئیس بخش سیاست گذاری آمازون نیز هشدار داده لوایح مذکور تأثیرات منفی زیادی بر مشتریان 
این شرکت و همچنین کسب وکارهای کوچک و متوسطی دارد که محصولاتشان را در این پلتفرم می فروشند. او در نامه به کنگره نوشته 
است: بیش از نیم میلیون کسب و کار کوچک و متوسط آمریکایی از طریق بستر آمازون فعالیت می کنند و بدون دسترسی به مشتریان 

آمازون، آنها به سختی می توانند کسب وکار خود را معرفی و درآمد زایی کنند.
قوانین مذکور شامل پلتفرم هایی با بیش از ارزش بازاری ۶00 میلیون دلار و۵0 میلیون کاربر فعال در ماه می شوند. به این ترتیب این 
قوانین فقط کسب و کارهای بزرگ را هدف گرفته است. اما دست اندرکاران صنعت معتقدند پیامدهای تصویب آنها بسیار فراتر است و 

روی زندگی مشتریان نیز تأثیر می گذارد.دو مورد از لوایح خواستار تغییرات ساختاری یا تجزیه چند پلتفرم هستند.


